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Martinovanja na vrhuncu

Drava spet grozila – del Krčevine pri 
Vurbergu odrezan od sveta

� Stran 24

Kljub temu da je Drava konec minulega 
tedna ponovno grozila s poplavami, pa tudi 
vreme se je precej kisalo, to ni preprečilo 
množičnih martinovanj po občinah Podrav-
ja. Bolj (ali manj) kulturne prireditve, katerih 
skupni imenovalec je pokušina mošta in no-
vega vina ob dobro obloženih mizah, se bodo 
nadaljevale tudi ta teden, vse do nedelje.
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Na vprašanje, ali bo OŠ 

Majšperk od nekdanjega rav-

natelja zahtevala vrnitev tega 

denarja, sedanja ravnateljica 

Danica Lorber ni želela odgo-

voriti, je pa poudarila, da se 

nihče s tem denarjem ni oko-

ristil, prav tako ni bil nihče 

dodatno zaposlen v času, ko 

sta bila razpisana dva oddelka. 

»Nihče tudi ni dal tega denarja 

v žep, so pa imeli otroci boljše 

pogoje,« je še dejala Lorberje-

va. Toda na inšpektoratu so 

ugotovili kršitev in posledič-

no je ministrstvo OŠ Majšperk 

za plače nakazalo 11.000 evrov 

manj v prvih mesecih šolske-

ga leta. Občina se je odločila, 

na pobudo šole, da bo prisko-

čila na pomoč in krila dolg v 

višini 4.789 evrov. »Gre za ne-

rodnost prejšnjega ravnatelja. 

Občina ne razmišlja o postop-

kih zoper nekdanjega ravnate-

lja, ker ne moremo reči, da je 

šlo za zlonamernost,« je na seji 

občinskim svetnikom dejala 

županja Darinka Fakin.

Za učenca se je 
vedelo, da bo obi-
skoval drugo OŠ

Inšpektorat RS za šolstvo in 

šport je ugotovil, da je bil v po-

družnično šolo Ptujska Gora v 

februarju 2013 (v predpisa-

nem roku in v skladu s šolskim 

okolišem) vpisan tudi učenec 

X, za katerega je bila predvide-

na oz. že znana informacija, da 

je načrtovana preselitev dru-

žine. OŠ Majšperk je omenje-

nega učenca v februarju v 1. 

razred kot novinca sicer pra-

vilno informativno vpisala, na 

podlagi tega pa je oblikovala 

en samostojni oddelek prvega 

razreda in en oddelek druge-

ga razreda. Sicer bi šola mora-

la oblikovati en kombinirani 

oddelek za otroke prvega in 

drugega razreda, v katerem bi 

bilo 21 otrok, so pojasnili. Tik 

pred začetkom šolskega leta 

je tudi OŠ Borisa Kidriča Ki-

dričevo vpisala tega otroka v 

prvi razred, saj je bil takrat že 

s prejšnjega stalnega prebiva-

lišča preseljen na novi naslov 

in je tako sodil v njihov šolski 

okoliš. Tako je učenec dejan-

sko od 1. septembra 2013 da-

lje obiskoval OŠ Kidričevo.

S fiktivnim vpi-
som so se izognili 
kombiniranemu 
oddelku

»Čeprav ta učenec nikoli 

ni bil vpisan v podružnič-

Pri tem, da je stari-novi žu-

pan Gabrovec sprostil pro-

računsko rezervo, ki sicer v 

proračunu 2014 znaša dobrih 

56.000 evrov, naj ne bi bilo 

nič nezakonitega niti nelegiti-

mnega. V skladu z določili ob-

činskega odloka o proračunu 

ter v skladu z zakonom o jav-

nih financah o porabi sredstev 

proračunske rezerve odloča 

župan, na predlog za finance 

pristojnega organa občinske 

uprave (torej računovodstva 

ali vodstva občinske uprave). 

Je pa župan o porabi sredstev 

proračunske rezerve dolžan 

s pisnim poročilom obvestiti 

občinski svet. Tega do danes 

župan Gabrovec po nam zna-

nih informacijah še ni storil.

Delili od 200 do 
500 evrov

Sredstva iz proračunske 

rezerve je oktobra prejelo 

29 družin iz Stojncev, ena iz 

Bukovcev in ena iz Prvencev. 

»Zneski posameznih izplačil 

so bili 200, 300 in 500 evrov. 

Kriteriji za razdelitev sred-

stev so bili določeni glede na 

višino škode, ki jo je povzro-

čila podtalnica. 500 evrov je 

prejel oškodovanec, ki mu 

je podtalnica prizadela kle-

tne prostore stanovanjskih 

objektov, kjer je kurilnica in 

je zaradi podtalnice primoran 

črpati vodo oziroma ustrezno 

posegati v inštalacijo kurilne 

naprave. 300 evrov bil je pre-
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Sram me je
Letošnji osrednji vinogradniški pra-

znik bi težko bil bolj kisel, kot je. Pa ne 

zaradi kislega vina in tudi ne toliko 

zaradi tistih nekaj kapelj dežja, ki so 

bile sicer ponekod vzrok za odpovedi 

martinovanjskih dogodkov, ampak 

ponovnih poplav in razlivanja rek.

Četrtič letos se je veliko slovenskih krajev znašlo pod 

vodo, spet je bilo zalitih več kot 1300 objektov, večino-

ma stanovanjskih hiš.

In kaj se je naredilo od leta 2012, ko so prav te dni 

novembra katastrofalne poplave najbolj prizadele 

prav naše območje? Nič! O, seveda, tam, v vladnih pi-

sarnah prestolnice bodo trdili drugače. Naredili so že 

ogromno. Česa že? Študij? Aha. Zelo učinkovito. Okolj-

ska ministrica Majcnova se je celo pohvalila, da je od 

61 poplavnih območij za 31 območij narejen poplavni 

načrt. Do takrat, ko bodo uspeli narediti vse drage štu-

dije, za katere bodo šli milijoni evrov, bodo itak lahko 

začeli delati spet nove, saj bo stanje na terenu, glede na 

frekvenco poplav, spet čisto drugačno, kot je bilo pred 

letom ali dvema. Kot je slišati, bo treba spremeniti tudi 

zakon o odpravi posledic naravnih nesreč. Kako dolgo 

to traja pri nas, ni treba ugibati. In medtem ko se bodo 

delale študije, bodo reke poplavljale, plavali bodo lju-

dje in njihovo imetje.

Po oceni bi bilo v tem trenutku potrebnih za osnov-

ne sanacije vodotokov na poplavnih območjih vsaj 

300 milijonov evrov. Zaenkrat jih je na voljo 17. Po 

optimističnem načrtu naj bi tistih 300 milijonov za-

gotovili v petih letih … Da, seveda, tudi če bo toliko de-

narja res zagotovljenega, ga bodo v petih letih lahko 

porabili kvečjemu za sanacije škod, ki jih bodo v tem 

obdobju povzročile nove poplave. Torej bodo milijone 

dobesedno spuščali po vodi, saj izboljšanja ne bo.

Zanimivo je, da ob tako perečih zadevah ni slišati 

niti besede o tem, da bi se pa morda zadolžili za pro-

jekt celovite in hitre sanacije vodotokov. 300 milijo-

nov pri naših milijardnih dolgovih in vedno novem 

»neproblematičnem« zadolževanju za plače v javnem 

sektorju ter za reševanje nasedlih kreditov bank ne bi 

smela biti prevelika težava, ali ne?

Pa očitno je. Ker »navadni« ljudje, njihova imetja in 

njihova življenja niso vredni toliko?

Sram me je, v kakšni državi živim.

Simona Meznarič

Uvodnik

Markovci � Kako so se iz občinskega proračuna delili »predvolilni bombončki«

Si je Gabrovec z občinskim dena 
jel oškodovanec, ki mu je pod-

talnica v manjši meri (voda do 

40 cm višine) prizadela kletne 

prostore stanovanjskih objek-

tov, v katerih je tudi kurilnica. 

200 evrov je prejel oškodo-

vanec, ki mu je podtalnica v 

manjši meri (voda do 50 cm 

višine) prizadela kletne pro-

store stanovanjskih objektov, 

brez prostora kurilnice. Treba 

je vedeti, da nastajajo veliki 

stroški še po sanaciji na pri-

mer kurilnice oziroma kotlov-

nice ter ostalih kletnih prosto-

rov z izsuševanjem vlage pred 

zimo, saj so izsuševalci vlage 

veliki porabniki električne 

energije,« je dejal župan Milan 

Župan občine Markovci Milan Gabrovec je pet dni pred letošnjimi lokalnimi volitvami izdal sklep o porabi sredstev proračun-
ske rezerve. V skladu s sklepom se je 31 družinam, ki so letos utrpele škodo zaradi visokega vodostaja podtalnice, razdelilo 
10.100 evrov občinskega denarja.

Slavica Strelec in Branko Ko-

stanjevec. Iz terena smo v 

uredništvo prejeli podatek, 

da komisija pri vseh, ki so 

utrpeli škodo, naj ne bi opra-

vila ogledov. Slišali smo tudi 

očitek, da občani o možnosti 

za prijavo škode naj ne bi bili 

obveščeni. Župan Gabrovec je 

povedal, da so se krajani, ki jih 

je prizadela visoka podtalna 

voda, sami oglasili na občini. 

Kot je še pojasnil, je občina po 

množičnih prijavah nastale 

škodne situacije zaradi visoke 

podtalnice 15. septembra z 

nenaslovljeno poštno pošiljko 

krajane Stojncev in Bukovcev 

obvestila o možnosti prija-

ve škode. »Prav tako smo se 

odzvali, če so škodo prijavili 

vaščanih drugih vasi, dejan-

Majšperk � Občina plačuje zaradi suma manipulativnega sodelova 

Res le nerodnost ali nam 
prikrivanje realnega števi 
Majšperški občinski svet je na drugi redni seji 4. novembra sprejel sklep, da krije del dolga OŠ M 
in šport. Dolg naj bi znašal 11.120 evrov, znesek pa je ministrstvo od OŠ zahtevalo, ker je teda 
šolskem letu 2013/2014 neupravičeno razpisal dva oddelka za podružnično šolo Ptujska Gora.

49. člen Zakona o javnih financah, po 
katerem je povzet tudi 7. člen Odloka o 
proračunu občine Markovci:

»O uporabi sredstev proračunske rezerve v posameznem 
primeru do višine, ki jo določa odlok, s katerim se sprejme 
občinski proračun, odloča župan na predlog za finance 
pristojnega organa občinske uprave in o uporabi sredstev 
obvešča občinski svet s pisnimi poročili. V drugih primerih 
uporabe sredstev proračunske rezerve, ki presega višino, 
določeno z odlokom o proračunu, odloča občinski svet obči-
ne s posebnim odlokom.«

Gabrovec in dodal: »Znesek 

200 evrov je prejelo deset dru-

žin: osem v Stojncih, ena v Bu-

kovcih in ena v Prvencih. 12 

družin iz Stojncev je prejelo 

po 300 evrov in devet družin 

iz Stojncev po 500 evrov.«

Pomanjkljivo 
obveščanje in 
nepopoln popis 
škode na terenu?

Popis škode na terenu je 

opravila občinska komisija za 

ocenjevanje škode ob narav-

nih in drugih nesrečah. Člani 

komisije so Tatjana Fideršek, 

Višine odškodnin za zalite kleti,  
2012, poplave Drava: 400 €
2013, podtalnica: 250 in 600 €
2014, podtalnica: 200, 300 in 500 €
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Lani razdeljevali 
po 250 in 600 
evrov

Zaradi škode, ki jo je pov-

zročila podtalna voda, je ob-

čina Markovci proračunsko 

rezervo sprostila tudi spomla-

di lanskega leta. Takrat je med 

oškodovance razdelila 21.550 

evrov, denar je bil razdeljen 47 

družinam: 41 iz Stojncev, tri iz 

Prvencev, dve iz Bukovcev in 

ena iz Borovcev. 28 družin je 

prejelo po 600 evrov, 19 dru-

žin pa po 250 evrov.

Leta 2012, ko so občino Mar-

kovci prizadele poplave 

zaradi narasle reke 

Drave, je občina 

za odpravo ško-

de po poplavah 

namenila okrog 

40.000 evrov po-

moči. V ta znesek 

so bila zajeta tudi 

sredstva za 

p o m o č 

pri sa-

naciji 

no šolo Ptujska Gora pri OŠ 

Majšperk, ga je OŠ od začet-

ka pouka vodila vpisanega v 

svojih šolskih dokumentih. 

OŠ Majšperk tudi ni povzela 

ustreznih ukrepov, da bi kdaj 

poizvedovala, kje je učenec, 

ki je vpisan v prvi razred v po-

družnično šolo Ptujska Gora, 

ali pa te informacije ni hotela 

evidentirati, saj je bilo število 

vpisanih učencev za oblikova-

nje oddelkov mejno. To pa je 

šoli omogočilo dodatni odde-

lek. Tedanji ravnatelj OŠ Maj-

šperk in svetovalna služba OŠ 

Majšperk v času nadzorstva 

nista posredovala podatka, 

da bi kdajkoli prej vedela, da 

je učenec prepisan oziroma 

vpisan drugam,« so sporočili 

z inšpektorata. Dodali so, da 

je tudi ravnateljica OŠ Kidri-

čevo v svoji pisni izjasnitvi 

navedla, da je od OŠ Majšperk 

pridobila vpisni list učenca. 

Čeprav je iz uradne evidence, 

ki je vodena pri resornem mi-

nistrstvu, razvidno, da učenec 

nikoli ni bil vpisan v podru-

žnično šolo Ptujska Gora pri 

OŠ Majšperk. 

Na inšpektoratu so tako 

sklenili: »Če bi obe navedeni 

šoli spoštovali predpisan na-

čin protokola vpisa novincev, 

do nepravilnosti ne bi prišlo. 

Zato je ravnanje obeh šol na-

potovalo na sum manipulativ-

nega sodelovanja. Postopek 

vpisa učencev je namreč do-

ločen z Zakonom o osnovni 

šoli.«

Mojca Vtič
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Foto: MZ

Občina Markovci je za odškodnine gospodinjstvom zaradi visoke-
ga nivoja podtalnice, ki je letos in lani poplavila kleti stanovanj-
skih objektov, iz proračunske rezerve namenila več denarja kot ob 
poplavah reke Drave v letu 2012!

rjem kupoval glasove volivcev?

Župan Milan Gabrovec po naših podatkih v zvezi s spro-
stitvijo proračunske rezerve v času tik pred lokalnimi voli-
tvami naj ne bi storil nič nezakonitega. Se pa poraja dvom 
oziroma vprašanje, zakaj je bil sklep o razdelitvi sredstev 
iz proračunske rezerve izdan pet dni pred lokalnimi vo-
litvami, v sredo, 1. oktobra. Upravičenci, ki so sredstva 
prejeli, so sklep po pošti prejeli v petek, 3. oktobra. Dva 
dni pred volitvami oziroma zadnji dan volilne kampanje. 
Če je pri tem šlo za domnevno kupovanje glasov volivk in 
volivcev, se je Gabrovcu tokrat računica dobro izšla. Da je 
imel v predvolilni kampanji močnega nasprotnika, ni dvo-
ma. Volilni izid v nedeljo, 5. oktobra, je bil izjemno tesen. 
Gabrovec je mesto v županski pisarni obdržal z 18 gla-
sovi razlike. Morda je k takšnemu izidu pripomogel tudi 
kakšen glas tistih, ki so bili tik pred volitvami obveščeni, 
da bodo zaradi škode, ki jim jo je povzročila podtalnica, 
prejeli po 200, 300 ali 500 evrov. Morda.K
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posledic poplav na gasilsko-

vaškem domu v Novi vasi ter 

v športnem parku Stojnci. Po-

plavna voda je novembra 2012 

na območju Nove vasi, Bukov-

cev in Stojncev zalila 34 objek-

tov. Družinama iz Stojncev, ki 

sta imeli poplavljene bivalne 

površine (stanovanjski del) 

je občina takrat namenila po 

1.500, preostalim prizadetim, 

katerim je poplavilo kletne 

prostore, garaže in gospodar-

ska poslopja, pa po 400 evrov.

16.800 evrov je občina Mar-

kovci po poplavah 2012 pora-

bila še za sanacijo škode na ce-

stni infrastrukturi. Navedene 

podatke so nam lani oktobra, 

ko smo pripravljali članek na 

temo ´leto dni po poplavah´ 

posredovali iz uprave občine 

Markovci.

Po poplavah 2012 je za po-

nja dveh OŠ

erno 
la učencev?!

ajšperk do Ministrstva za izobraževanje, znanost 
nji ravnatelj Branko Lah po mnenju ministrstva v 

Foto: MZ

Župan Milan Gabrovec je sklep o porabi sredstev proračunske 
rezerve izdal 1. oktobra, pet dni pred lokalnimi volitvami.

sko pa je podtalnica najbolj 

prizadela najnižje ležečo vas 

v občini, to so Stojnci. Letos 

so krajani te vasi imeli vodo 

v kleteh že drugič in je posa-

meznim družinam ponovno 

uničila premoženje, ki so ga 

komaj sanirali po prvem, tudi 

štiri mesece trajajočem dvigu 

podtalnice vse do enega me-

tra. Občinska komisija je obi-

skala vse prizadete občane, ki 

so prijavili škodo. V nekaterih 

primerih jih ni bilo doma in 

jih je komisija obiskovala še 

naknadno.«

V policijskem zapisniku, ki 

ga je predložil Gorčenko, je 

popisana zgolj škoda ter oce-

na stroškov, ki je nastala, torej 

250 evrov. »Policist je rekel, 

da je to vandalizem, vendar 

vandalizem je, če nekdo vrže 

kamenček, ne pa najmanj tri-

kilogramski kamen. To pa je 

naklepno dejanje,« je povedal 

Gorčenko, ki bo zahteval ka-

zenski pregon. Kamen je na-

mreč priletel tudi v dnevno 

sobo v času, ko je Gorčenko 

gledal televizijo in imel priž-

gano luč. 

Neizvoljeni svetnik sumi, 

da so dejanja povezana z izvo-

litvijo župana Franca Majcna. 

»Župan me je pooblastil, da 

vodim izgradnjo vodovoda. 

Nekateri se verjetno čutijo 

ogrožene. Najverjetneje so 

me želeli odvrniti od tega, to-

rej da ne grem blizu, ker pre-

več vem, ker vem, kje smrdi. 

Mora pa biti nekaj hudega. Če 

kamen položiva na tehtnico, 

zagotovo tehta vsaj tri kilo-

grame,« meni Gorčenko. Toda 

napad ga ni odvrnil od nad-

zora investicije, nasprotno, 

opogumil ga je v prepričanju, 

da se ne sme pustiti, je dejal. 

Vrednost projekta vodoosrkr-

be v porečju Dravinje je zgolj 

za občino Makole 2.829.256 

evrov in je največji projekt 

doslej v občini.

Sicer pa noben od njiju ni 

uspel videti storilca ali storil-

cev. Zakonca predvidevata, 

da je bil načrtovan napad, saj 

kamenje ni bilo pobrano okoli 

hiše ali v okolici. »Kamenje je 

bilo tudi umito, nobenih sle-

di blata, tako da so jih storilci 

prinesli s seboj. Moralo pa jih 

je biti več, saj je naenkrat poči-

lo na več oknih,« sta povedala 

ter opozorila, naj bodo ljudje 

pozorni, kaj se dogaja v njiho-

vi okolici. »Tako se ne moremo 

več iti. V politiki je namreč po-

treben odkrit pogovor,« je še 

dodala Jožica Gorčenko. 
Mojca Vtič

Makole � S kamenjem nad nekdanjega svetnika

»Verjetno se čutijo ogrožene, ker 
preveč vem, ker vem, kje smrdi«
»K sreči so bili vnuki pri drugi babici, sicer bi ju lahko kamen težko poškodoval ali celo ubil,« je dejala vidno pretresena 
Jožica Gorčenko, ko je pokazala na posteljo, kjer so še bili koščki okenskega stekla, in na velik kamen zraven postelje. 
»Nekaj minut čez polnoč je močno počilo, bil sem v šoku. Nato sem poklical policijo in sporočil, da sem bil napaden, da 
mi je bilo ogroženo življenje,« je Marjan Gorčenko povedal o neljubi izkušnji, ki se je zgodila 15 ali 20 minut čez polnoč, 
9. novembra v kraju Pečke pri Makolah.

FOTO: Mojca Vtič

Zlomljeni stekli spalnice in dnevne sobe in postelja, na kateri navadno spita vnuka, ter kamen, ki 
je zlomil steklo.

občina Markovci

moč prizadetim stekla vrsta 

dobrodelnih akcij. Med dru-

gim se je na posebnem podra-

čunu občine Markovci zbralo 

24.000 evrov. V nabirki, ki sta 

jo po vaseh markovske obči-

ne organizirala Rdeči križ in 

župnijska Karitas, se je zbralo 

dobrih 7.000 evrov. Finančna 

sredstva in materialno pomoč 

so takrat prispevali tudi šte-

vilne ustanove, podjetniki in 

posamezniki ter dobrodelne 

organizacije. Za odpravo ško-

de na gasilsko-vaškem domu 

v Novi vasi je Ministrstvo za 

kmetijstvo in okolje občini 

Markovci nakazalo dobrih 

20.000 evrov.
Mojca Zemljarič
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Cirkulane � Jurgec v tretji mandat

V občini Gorišnica je kon-
stitutivna seja občinskega 
sveta potekala zadnji teden v 
oktobru. Sejo je vodil najsta-
rejši izvoljeni svetnik Janko 
Šuman.

Poročilo o izidu volitev je 

podala namestnica predsedni-

ce Občinske volilne komisije 

Nataša Šegula, svetniki so z 

dvigom rok soglasno potrdili 

mandat županu in občinske-

mu svetu. V 11-članski svet 

občine Gorišnica so bili iz-

voljeni štirje svetniki stranke 

SLS (Branko Valenko, Stanislav 

Rižnar, Janez Prelog, Ivan Pin-

tarič), štirje svetniki, ki so kan-

dirali kot neodvisni kandidati 

s podporo volivk in volivcev 

(Jožef Petek, Janez Ambrož, 

Bojan Purgaj, Franc Rožmarin) 

in trije svetniki stranke NSi 

(Peter Bezjak, Janko Šuman, 

Silvo Sok). 

Novoizvoljeni občinski svet 

je na prvi konstitutivni seji 

imenoval Komisijo za manda-

tna vprašanja, volitve in ime-

novanja. Člani komisije so Sil-

vo Sok, Janez Ambrož in Janez 

Prelog.
MZ

Gorišnica � Kokotu četrti mandat

Foto: MZ

V svetu občine Gorišnica so štirje neodvisni svetniki, štirje so iz stranke SLS ter trije iz stranke NSi. 
Župan Jože Kokot je bil izvoljen kot SLS-ov kandidat.

Med prioritetnimi načrti 

Slovenjebistričanke na čelu mi-

nistrstva je prevetritev zakono-

daje na področju okolja in pro-

stora, vendar ne v smeri spre-

memb, temveč v smeri pre-

glednosti: »Zakonodaja  mora

biti pregledna, tako da investi-

tor ve, kaj ga čaka in kaj je mo-

goče graditi ter da zaposleni 

na upravnih enotah vedo, kaj 

in kako postopati. To je res ve-

lika želja in velik cilj.«

Zaposleni ste bili na slo-
venskobistriški upravni 
enoti, kjer ste vodili odde-
lek za okolje in prostor. 
Vsakodnevno ste se torej 
srečevali z ljudmi – inve-
stitorji in njihovimi zahte-
vami?

»Da imam izkušnje z delom 

na najnižjem nivoju, je vse-

kakor prednost. Na upravni 

enoti smo investitorjem, ki 

so sami oddali vlogo zaradi 

gradnje nezahtevnih objektov, 

vedno stali ob strani. Pomaga-

li smo jim na različne načine, 

tudi pri pridobivanju soglasij 

Agencije RS za okolje, kjer je 

Natura 2000, Zavoda za kul-

turno dediščino ... Investitorji 

so sicer opozarjali na težave le 

takrat, ko ni bilo mogoče izda-

ti gradbenega dovoljenja, ker 

v prostorskem aktu občine ni 

bilo zemljišče predvideno za 

gradnjo.«

Ali je Natura 2000 omeji-
tev za občino ali prednost?

»Ne gledam tako negativno 

in strogo na tovrstne omejitve. 

Menim pa, da soglasje Arsa v 

mnogih primerih ni potreb-

no. Če nekdo gradi nezahte-

ven objekt, potem to pomeni, 

da so tam tudi manj zahtevni 

objekti, torej je območje že 

evidentirano in ni potrebe, da 

bi se to še enkrat preverjalo.«

Občinam je bila v minu-
lem finančnem obdobju 
omogočena pridobitev de-
narja za sofinanciranje 
čistilnih naprav. Kako pa 
si predstavljate uresničitev 
zakonodaje, ki predpisuje, 
da morajo tudi posamezni-
ki zgraditi individualne či-
stilne naprave, kjer ni mo-
goča priključitev na javno 
kanalizacijo? 

»Sprejema se nov operativ-

ni program za črpanje kohe-

zije 2014–2020, tako da bomo 

še videli, kako in koliko bo 

gradnja čistilnih naprav sofi-

nancirana v novem obdobju. 

Največje težave so pri indivi-

dualnih čistilnih napravah. 

Ne zajemamo dovolj dobro 

podatkov, kako so državljani 

opremljeni z njimi. Če bomo 

ugotovili, da cilj ni uresničljiv, 

bomo morali narediti spre-

membo operativnega progra-

ma.«

Za Slovenijo 
je dovolj šest 
odlagališč, več jih 
ne bo!

Med cilji ste navedli tudi 
učinkovito rabo virov, traj-
nostni razvoj ter ambicio-
zno politiko na področju 
podnebnih sprememb, ki 
da bo šla predvsem v smeri 
ustvarjanja zelenih delov-
nih mest.

»Na ministrstvu želimo 

vzpostaviti ničelno toleranco 

do onesnaževalcev okolja. To 

pomeni, da bomo neregistrira-

na odlagališča odpadkov popi-

sali in sanirali, z zakonodajo, ki 

bo urejala ravnanje z odpadki 

in odlagališča, pa želimo na-

rediti red, da bo tisti, ki odpa-

dek proizvede, pokril tudi del 

stroškov ali sanacijo odpadka 

ali reciklaže. V EU se pripra-

vlja tudi spremenjena politika 

ravnanja z odpadki, poudarja 

se visok delež reciklirane em-

balaže, ki naj bi omogočil tudi 

nova zelena delovna mesta. 

Sicer pa je na območju Slo-

venije trenutno urejenih šest 

odlagališč in analize so poka-

zale, da so ta odlagališča zado-

stna, tako trenutno ni potreb 

po dodatnih kapacitetah ali 

obratih za termično obdelavo 

odpadkov. Sicer pa tudi nova 

perspektiva ne zagotavlja sred-

stev za dodatne kapacitete in 

izgradnjo obratov za termično 

obdelavo odpadkov.«

Prav tako ste v predsta-
vitvi pred matičnim odbo-

rom Državnega zbora de-
jali, da boste sprejeli nov 
nacionalni stanovanjski 
program. 

»Program bi moral biti spre-

jet že pred štirimi ali petimi 

leti. V tem obdobju, ko ni bil 

sprejet, se je znižala možnost 

prebivalcev za najem nepro-

fitnih stanovanj. Stanovanjski 

sklad RS je začel graditi za trg, 

kar ni smiselno. Moralo bi se 

graditi z možnostjo najema 

stanovanj za mlade družine, 

starejše … Nato pa bi se ugota-

vljajo, ali je neka družina eko-

nomsko dovolj močna, da na 

trgu kupi drugo stanovanje in 

se preseli, in če ni, da ostane v 

tem stanovanju in se v okviru 

socialne zakonodaje financi-

ra tudi najem. V začetku leta 

2016 tako predvidevam spre-

jetje zakonodaje. Konkretno 

to pomeni, da bi lahko tudi 

občine pristopile k izgradnji 

neprofitnih stanovanj. «

Do nedavnega ste vodili 
oddelek na upravni enoti. 
Sedaj ste si nadeli večje – 
ministrske – čevlje. 

»To je bil velik preskok. Ven-

dar sem del praktičnega spo-

znavanja imela že kot županja, 

saj sem veliko obiskovala to 

ministrstvo. Moje vodilo bo, da 

stvari uredim tako, da bo mi-

nistrstvo prijaznejše za ljudi. 

Prizadevala si bom za dobro 

črpanje kohezijskih sredstev. 

Druga naloga je preglednost 

zakonodaje, ob tem je nujna 

še priprava akcijskega načrta 

za upravljanje z vodami, kar je 

pogoj za operativni program 

na tem področju. Sicer pa se 

je ministrstvo za okolje in pro-

stor v prejšnjih letih razdelilo. 

Kar pomeni, da so šli svojo pot 

kadri in finance. Trenutno v 

finančnem smislu naše mini-

strstvo sploh ne obstaja. Poča-

kati bomo morali do rebalansa 

2015. Ni malo težav.«
Mojca Vtič

Ministrica o OPN
Zakonodaja je predvidela, da vse občine sprejmejo 

OPN, da se naredi celovita presoja vplivov na oko-
lje in se opozori, kje mora občina skrbeti za okolje 
višjega standarda, kot je običajno. Tik pred spreje-
mom OPN je 27 občin, 120 jih ima OPN že sprejet, 
14 občin še ni sprejelo sklepa o pripravi, 50 pa jih je 
sklep sprejelo, vendar še niso prišle dovolj daleč, da 
bi lahko rekli, da so tik pred koncem. Tiste, ki še niso 
sprejel sklepa menim, da imajo dovolj nezazidanih 
stavbnih zemljišč in ni potreb po novih.

Konstitutivna seja sveta 
občine Cirkulane je poteka-
la v četrtek, 6. novembra. Po-
ročilo o izidu volitev župana 
in občinskih svetnikov je 
predstavila predsednica ob-
činske volilne komisije Ma-
rija Krajnc, sejo pa je vodil 
najstarejši izvoljeni svetnik 
Anton Bratušek.

V devetčlanskem občinskem 

svetu imata po štiri izvoljene 

svetnike stranki SDS in SD, 

enega svetnika ima stranka 

SLS. Iz vrst SDS so bili izvoljeni 

Anton Podhostnik, Franc Mi-

lošič, Estera Črnivec in Mitja 

Arbeiter, svetniki stranke SD 

so Anton Bratušek, Milan Žum-

bar, Štefan Ban in Ivan Glavica, 

svetnik stranke SLS je Ivan He-

metek.

Po potrditvi mandata župa-

nu in občinskim svetnikom je 

sledilo še imenovanje komisije 

za mandatna vprašanja, volitve 

in imenovanja, in sicer v sesta-

vi Franc Milošič, Milan Žumbar 

in Ivan Hemetek.
MZ

Foto: MZ

Stranka SDS ima v Cirkulanah župana in štiri svetnike. Štirje svetniki so iz vrst SD, enega svetnika 
ima stranka SLS. 

Destrnik � Vindiš v drugi mandat

V prostorih Volkmerjeve-
ga doma kulture se je minuli 
ponedeljek sestal tudi novo-
izvoljeni 11-članski svet ob-
čine Destrnik. 

V izvoljenem občinskem sve-

tu so na Listi za Urban tri sve-

tniške mandate zasedli Majda 

Kunčnik, Bojan Potrč in Bran-

ko Horvat. Trije svetniki pri-

hajajo iz vrst stranke SLS (Ivan 

Zorec, Nada Zupanič in Milan 

Kuri), štirje pa iz SDS (Elizabe-

ta Fras, Urša Zver, Robert Arnuš 

in Silvester Horvat), katere član 

je tudi ponovno izvoljeni žu-

pan Vladimir Vindiš. En svetnik 

pa je iz stranke SMC, in sicer 

Žiga Volgemut. Od skupno 11 

svetnikov so bili tako ponovno 

izvoljeni le trije, in sicer svetni-

ci Frasova in Zverova ter sve-

tnik Horvat. Svet je na prvi seji 

imenoval tričlansko mandatno 

komisijo ter komisijo za man-

datna vprašanja, volitve in ime-

novanja. Svetniki in svetnice so 

po hitrem postopku potrdili 

še mandate izvoljenim članom 

občinskega sveta in mandat po-

novno izvoljenemu županu ter 

poročila mandatne komisije.

ML

Foto: ML

Novoizvoljeni svet občine Destrnik s ponovno izvoljenim županom Vladimirjem Vindišem

Podravje � Intervju z Ireno Majcen

Ministrstvo v  veljavnem  
sploh ne obstaja
»Poznavanje interesa občanov je moja prednost,« je povedala
ministrica za okolje in prostor Irena Majcen, ki je nazadnje
 vodila Oddelek za okolje in prostor na Upravni enoti 
Slovenska Bistrica. 
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Foto: UKOM

Ministrica Irena Majcen je priznala, da na ministrstvu ni malo težav. 

Slovenska Bistrica � Žagar bo poklicni župan

Na prvi, konstitutivni seji 
se je minulo sredo v precej 
drugačni sestavi sestal novo-
izvoljeni svet občine Lenart.

Od skupno 15 svetnikov 

je svetniški stolček ponovno 

uspelo zasesti le petim. Med 

novimi svetniškimi obrazi pa 

sta tudi dva, ki sta neuspešno 

kandidirala za župana – to sta 

Marjan Banič in Igor Jurančič. 

Med petimi svetniki iz prej-

šnjega mandata so Maksimiljan 

Šuman (NSi), David Maguša 

(SLS), Saša Tomažič (SD), Le-

opold Hameršak (DeSUS) in 

Franc Ornik (SLS). V občin-

skem svetu je zastopanih osem 

političnih strank oz. list. Trije 

svetniki so iz stranke SLS (Da-

vid Maguša, Mojca Kramber-

ger in Franc Ornik), katere 

član je tudi ponovno izvoljeni 

župan Janez Kramberger, po 

dva iz strank SMC (Tilen Štefa-

nec in Marko Arnuš), Neodvi-

sne alternative Slovenije – NAS 

(Drago Zorger, Denis Poštrak), 

DeSUS (Leopold Hameršak, 

Srečko Malek), SDS (Marjan 

Banič, Milko Slanič) in Neod-

visne liste za Slovenske gorice 

(Igor Jurančič, Svetlana Bogo-

jević) ter po en iz vrst NSi (Ma-

ksimiljan Šuman) in SD (Saša 

Tomažič). Člani občinskega 

sveta so po hitrem postopku 

imenovali tričlansko manda-

tno komisijo ter komisijo za 

mandatna vprašanja, volitve 

in imenovanja, potrdili so še 

mandate izvoljenim članom 

občinskega sveta in mandat 

županu.
ML

Lenart � V svetu predstavniki osmih list

Foto: Arhiv Občine

Novoizvoljeni občinski svet z županom Janezom Krambergerjem na čelu je krenil v nov mandat.

Občinski svet sestavlja 31 
svetnikov, ki so člani sedmih 
strank. Poleg tradicionalnih 
strank sta v novem mandatu 
na lokalni politični parket 
stopili tudi Stranka Mira 
Cerarja in Stranka mladih – 
Zeleni Slovenije. Župan Ivan 
Žagar bo funkcijo opravljal 
poklicno.

Koalicijo ima slovenjebistri-

ški župan že oblikovano, in si-

cer jo bodo sestavljale stranke, 

ki so ga podprle ob kandidatu-

ri za župana SLS, SDS, N.Si, to 

pomeni 17 svetnikov ali veči-

no. »Ponudil sem sodelovanje 

tudi ostalim strankam, vendar 

se niso odločile za vstop v ko-

alicijo. Dogovorili pa smo se 

za sodelovanje pri projektih,« 

je dejal. O podžupanih pa je 

povedal, da bo v novem man-

datu imel namesto treh pod-

županov dva, o imenih pa še 

ni želel govoriti. Največ, devet 

svetnikov je iz Žagarjeve stran-

ke SLS, in sicer Simon Unuk, 

Marija Kušar, Srečko Juhart, Ta-

nja Vintar, Franc Pernat, Maksi-

miljan Tramšek, Dušan Lesko-

var, Modest Motaln in Stanislav 

Mlakar. Iz stranke SDS so sve-

tniki Žarko Furman, Jožef Trol, 

Matej Arnuš, Srečko Juhart, 

Drago Capl, Matej Goričan. 

Socialni demokrati imajo pet 

članov: Štefan Otorepec, An-

drej Godec, Drago Mahorko, 

Tomaž Godec, Ludvik Repolu-

sk. Z liste Stranke Mira Cerarja 

so bili izvoljeni Miro Juhart, 

Stanislav Zajšek, Igor Kruder, 

Severina Ušen. Svetniki iz vrst 

stranke DeSUS so v novem 

mandatu Branko Repnik, Lea 

Ornik, Jelka Jamnikar ter Irena 

Majcen oz. namesto nje Feliks 

Mikložič iz stranke Desus. N.Si 

bo imela v občinskem svetu 

svetnika Darka Sagadina in 

Patricijo Breznikar, prav tako 

je mandat dobila Stranka mla-

dih – Zeleni Slovenije, ki jo bo 

zastopala najmlajša svetnica, 

20-letna Metka Cvetko.
MV

Foto: Mojca Vtič

V novem občinskem svetu je več kot polovica oziroma 16 obrazov novih.

Sv. Andraž � Nova županja, novi svetniki
Na prvi, konstitutivni seji 

se je minuli ponedeljek v 
precej drugačni sestavi se-
stal novoizvoljeni svet obči-
ne Sveti Andraž v Slovenskih 
goricah.

 Od skupno sedmih svetni-

kov je svetniški stolček ponov-

no uspelo zasesti le eni svetni-

ci. Po burni volilni kampanji 

je sledila seja, ki je potekala 

gladko in brez pripomb. Pora-

ženi župan Franci Krepša pa 

je novoizvoljeni županji Darji 

Vudler še čestital. Občane in 

občanke Svetega Andraža v 

Slov. goricah bo v občinskem 

svetu zastopalo sedem svetni-

kov in svetnic, med njimi samo 

ena, Anita Vršič, ki je svetniški 

stolček že zasedala v prejšnjem 

mandatu. Novoizvoljeni občin-

ski svet je z večino svetnikov 

zastopan z Neodvisno listo 

Skupaj za Ljudi!, katere člani-

ca je tudi novoizvoljena župa-

nja Darja Vudler. Družbo na 

občinskih sejah ji bodo delali: 

Jani Druzovič, Tomaž Toš, An-

drej Vršič, Andreja Čuček (vsi 

Neodvisna lista Skupaj za lju-

di!), Anita Vršič, Stanko Fras in 

Daniela Rojko (vsi NSi). Kon-

stitutivna seja je tekla gladko 

in soglasno. Člani občinskega 

sveta so imenovali tričlansko 

mandatno komisijo ter komi-

sijo za mandatna vprašanja, vo-

litve in imenovanja, potrdili so 

še mandate izvoljenim članom 

občinskega sveta in mandat 

novoizvoljeni županji. Sicer 

pa so prejšnji teden na občin-

ski spletni strani objavili javni 

natečaj za položaj direktorja 

občinske uprave, ki ga je doslej 

zasedala Bernarda Ban.
ML

Foto: ML

Novoizvoljeni svet občine Sveti Andraž v Slov. goricah z novoizvoljeno županjo Darjo Vudler

Ustvarjalci so pripravili hu-

morno, zafrkantsko predstavo, 

vendar ne zgolj v smislu neke 

komercialne komedije, ob ka-

teri bi se gledalci samo zabava-

li na plehkem, banalnem nivo-

ju, pač pa se skozi zabavo in pa-

rodijo uveljavi tudi družbena 

kritika. Živimo v času, ko smo 

že vsi otopeli, apatični, naveli-

čani; ko marsikdaj porečemo: 

»Saj to vse vemo, kar nam zdaj 

govorite!« A v tem je problem: 

ljudje vedo, da je tako – a se še 

naprej odzivajo po istih obraz-

cih. To, kar »vemo«, o čemer se 

pogovarjamo doma, dobimo 

sedaj servirano v dvorani. V 

odlični izvedbi Neša Tokalića 

– Smiljana Pintarja Wolfa (in 

njegove odrske asistentke), ki 

nas prepričuje, da je pogoj za 

srečo imeti čim več stvari, obe-

nem pa nam pojasni, zakaj smo 

vsi navadni pizdeki, ki si nič ne 

upajo, medtem ko je tajkunom 

dovoljeno vse. In če – moralni, 

kot smo – v nekem trenutku, 

ko nam Smiljan (v trenutku sla-

bosti?) reče, da ni res, da bi bili 

pizdeki mi; pizdeki so tajkuni, 

ki nas ropajo – če torej v tistem 

trenutku pomislimo, da se bo 

predstava iztekla v nekako mo-

raliziranje, nas že v naslednjem 

hipu veliki mutivator vrne v 

slovensko realnost, kjer vlada-

ta pohlep in želja po hitrem za-

služku, z obljubo o nagradnem 

žrebanju; ta obljuba se, pospre-

mljena z mimohodom pregre-

šno pomankljivo oblečene 

asistentke (ki sicer družno z 

velikim mutivatorjem skozi ce-

lotno predstavo skrbi za dviga-

nje tlaka zlasti pri moški publi-

ki), med predstavo nekajkrat 

ponovi: »Na koncu predstave 

ste lahko resnično bogatejši za 

60 tisoč evrov!« Če boste seve-

da izbrani med srečne tri. In če 

bo vaša srečka zadela. (Ob naši 

ponovitvi ni zadela nobena.)

Kljub temu: sama predstava 

je ena velika nagrada.
jš

Pa še to: če boste med pred-

stavo sedeli v prvi vrsti, pazite 

na svoj mobitel!

Ptuj � Mali priročnik biznisa v Mestnem gledališču

Vsi smo mi eni pizdeki
Letošnji november je v Mestnem gledališču Ptuj v znamenju Nenada Neša Tokalića, ki 
navdušenemu občinstvu neumorno ponavlja svoj Mali priročnik biznisa; tekst je po za-
misli N. Tokalića napisal Rok Vilčnik in ga podnaslovil: Od pizdeka do tajkuna.

Foto: Boris B. Voglar

Tajkun Nenad Nešo Tokalić z odrsko asistentko Evo C. Zimet (v 
nekaterih ponovitvah jo nadomešča Veronika Senekovič)

 proračunu danes 
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Slovenija � Rok za setev podaljšan

Ministrstvo priznalo višjo silo
Po podatkih Agencije RS za okolje je bila količina padavin v obdobju od 15. junija do 15. septembra 
močno nadpovprečna povsod po Sloveniji. Zaradi posledic letošnje moče in poplav je ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano priznalo višjo silo za območje celotne Slovenije.

Pri mladih, ki končujejo ali 

pa so že končali izobraževa-

nje, se pojavljajo številna vpra-

šanja. Kako do novih zaposli-

tev? Kaj je socialno podjetje? 

Kakšen pravni okvir ga do-

loča? Kdo lahko in kako usta-

novi socialno podjetje? Kako 

ga voditi, zaposlovati, finan-

cirati? Nekatere odgovore na 

zastavljena vprašanja so dobili 

na tokratni okrogli mizi, na 

kateri so sodelovali Tadej Sla-

pnik, državni sekretar v kabi-

netu premierja, Zlatko Zadra-

vec, direktor Javne razvojne 

agencije Ormož in Mrežnega 

podjetniškega inkubatorja Or-

mož, in Marinka Vovk iz Cen-

tra ponovne uporabe Ormož. 

Podali so koristne informacije 

glede zakonodaje, možnosti 

ustanavljanja socialnih podje-

tij, zaposlovanja in pridobiva-

nja sredstev zanje.

Leta 2011 je bil vzporedno 

z zakonom o socialnem pod-

jetništvu ustanovljen Mrežni 

podjetniški inkubator Ormož, 

Zlatko Zadravec, ki vodi ome-

njeni inkubator, pa je tokrat 

opozoril, da ima socialno 

podjetništvo več hendikepov. 

»Ukvarja se z dejavnostmi, ki 

so same po sebi manj dobič-

konosne, ustvarja neko doda-

no vrednost na ekološkem in 

socialnem področju, ampak 

te dodane vrednosti trajno 

družba ne priznava ali pa ne 

vrednoti.

Spomini na 
socializem in čas 
samoupravljanja

Zakon me spominja na so-

cializem in čas samoupravlja-

nja. Tedaj smo participirali v 

upravljanju, kapital pa je bil 

od nekoga dan. Zdaj pa je ta 

osnovni problem, da bi vsi 

participirali v takem social-

nem podjetju, kapital pa ni v 

začetku zagotovljen. Država se 

ne zavezuje, da bi dala setveni 

kapital, tu in tam se zgodi kaka 

podpora.« Omenil je, da so bili 

sofinancirani pilotni projekti, 

ki pa so nekateri že tudi pro-

padli. Zadravec je postregel 

Ormož � Govorili so o socialnem podjetništvu

Želijo si  denar za zagon in še  

»Višja sila pomeni, da nekdo 

zaradi objektivnih okoliščin 

ne more zadostiti pogojem, za 

katere se je vnaprej obvezal. 

Letos je to v precejšnji meri 

kolobar zaradi uničenih po-

sevkov in ozelenitev njivskih 

površin zaradi poznega spra-

vila koruze,« je pojasnil Ivan 

Brodnjak, vodja svetovalne 

službe Kmetijsko-gozdarske-

ga zavoda Ptuj. To nadalje po-

meni, da kmetje, ki bodo na 

Agencijo RS za kmetijske trge 

in razvoj podeželja (AKTRP) 

pisno prijavili primer višje 

sile, ob morebitni kontroli na 

kraju samem ne bodo sankcio-

nirani zaradi neizpolnjevanja 

zahtev navzkrižne skladnosti 

in zahtev podukrepov Kmetij-

sko okoljskih plačil iz Progra-

ma razvoja podeželja za obdo-

bje 2007–2013, so pojasnili na 

pristojnem ministrstvu.

Upravičencem, ki uveljavlja-

jo višjo silo, ni treba prilagati 

dokazil, vendar pa morajo hra-

niti dokazila, s katerimi v pri-

meru morebitne kontrole na 

kraju samem izkazujejo, da so 

zahteve, na primer setev, res 

opravili (evidence o delovnih 

opravilih, računi, pregled po-

vršin in vse ostalo, kar velja si-

cer). Brodnjak je opozoril, da 

mora biti višja sila prijavljena 

najkasneje 10 dni po nastan-

ku škode oziroma potem, ko 

se je škoda ugotovila. » Škodo 

oziroma višjo silo mora potr-

diti kmetijski svetovalec. Na 

primeru ozelenitve, če je bila 

posejana in je posevek zaradi 

vlage propadel, se prizna višja 

sila, če pa posevka zaradi sla-

bega vremena ni mogoče po-

sejati, se mora napraviti umik 

zahtevka do 25. novembra,« je 

dodal Brodnjak.

Rok za (ponovno) 
setev je bil 
podaljšan do 10. 
novembra

Pristojno ministrstvo je 

podalo primere glede plačil 

in neplačil iz naslova kmetij-

sko okoljskih podukrepov. 

Če so upravičenci že uspeli 

opraviti setev prezimnih in 

neprezimnih posevkov, ven-

dar so jim te uničile moča, 

poplave, se kmetom plačilo 

dodeli v celoti, toda le, če so 

pravočasno oddali zbirno 

vlogo za leto 2014. Prav tako 

so kmetje upravičeni do pla-

čila, če so prizadete površine 

uspeli sanirati in se odločili 

za ponovno setev prezimnih 

Foto: Mojca Vtič

Kljub podaljšanemu roku za ponovno setev je vprašanje, koliko 
je bila ta smiselna, saj so bile minuli konec tedna marsikje njive 
spet pod vodo …

Oton na kvadrat
Prva in druga

»Domovina je ena nam vsem dodeljena 

in eno življenje in ena smrt.« Tako je oni 

čas čudovito zapisal velikan slovenske be-

sede Oton Župančič. Zapis je mogoče najti 

na grobnici narodnih herojev, ki je v nepo-

sredni bližini ene druge grobnice, grobnice 

zdravega razuma – parlamenta. Otona 

seveda že nekaj časa ni z nami, a njegove 

pesmi, misli in besede ostajajo.

Hkrati z nami ostaja tudi domovina. Je dodeljena nam 

vsem, čeprav se zdi, da enim malo bolj kot drugim, tretjim 

pa sploh ne. Véliki pesnik se je tako morda motil, čeprav se 

zdi zelo verjetno, da je tudi on dobro vedel, kako je to z do-

movino in s tistimi, ki jo delijo (še enkrat: da sta prej omenje-

ni grobnici ena ob drugi, ne more biti naključje). A če se za 

tezo o vsem dodeljeni domovini zdi, da se je Oton popolnoma 

zavedal problematike, moramo po drugi strani reči, da se je 

motil v tem, ko je pisal o eni domovini. Sicer bo vsak Slove-

nec prostodušno dejal, da je njegova domovina Slovenija. 

Kar drži. A le malokdo se bo spomnil ter si skozi širši pogled 

ozavestil, da imamo že stoletja, tisočletja še drugo domovino 

(gledano zgodovinsko, družbeno), ki je v polpreteklem času 

zadobila novo podobo, katere del smo od leta 2004 tudi mi. 

Da, dragi moji, Evropa je tudi naša domovina. Druga domo-

vina. In Evropska unija, katere del smo, je politično-gospo-

darski izraz te domovine.

Seveda se o EU med ljudmi ne govori kaj prida dobro. S 

svojim evrom naj bi prinesla zgolj višje cene in druge tegobe. 

Za šanki in v plebejskih debatah predstavlja EU nekaj nega-

tivnega. Jugonostalgičen stil mišljenja »prej je bilo bolje« (pri 

čemer je nekaj tega celo res) se je uspešno cepil tudi na poj-

movanje »pred-EU« obdobja v državi v odnosu do vsega, kar 

se je dogajalo po 2004 (in 2007, ko smo sprejeli evro). A to ni 

nič nenavadnega ali tipično slovenskega – tudi po Evropi se 

najdejo velike množice, ki vpijejo, da je EU ena sama napa-

ka in da bi bilo bolje, če bi se vrnili k posameznim, nepoveza-

nim evropskim državam. Zdi se celo, da je teh precej več kot 

tistih, ki so bolj umirjenega mnenja. Skratka, nekako ljudska 

modrost današnjega časa je, da je EU za en drek, da samo 

odira in je torej en tak izkoriščevalski parazit.

Zato bodo morda presenetili rezultati ankete, ki so jo gle-

de dotične »mačehe« ter njenega življenjskega cikla nedavno 

izvedli med ljudmi EU. Gremo po vrsti. Vprašanje: Ali je EU 

ter njena širitev povečala možnosti prostega potovanja in 

gibanja po Evropi? 92 % anketiranih je na to odgovorilo po-

zitivno, 4 % negativno, seveda pa so se, kot po navadi, našli 

tudi ljudje brez lastnega mnenja (4 %). Naslednje vprašanje: 

Je EU/širitev povročila rast gospodarstev in napredek v drža-

vah? 76 % da, 13 % ne, 10 % ostalih. Dalje: Ali je EU prispevala 

do širitve demokratičnih načel ter konsolidiranja spoštova-

nja človekovih pravic po Evropi? 73 % da, 17 % ne, 10 % nima 

pojma. Je širitev povečala težo njene politike v svetu? 73 % 

da, 16 % ne, 11 % brez ideje. Je širitev EU botrovala povečanju 

finančnih transferjev ter sredstev zahodnoevropskih držav v 

nove članice, z namenom pomoči modernizaciji? Da 70 %, 

ne 15 %, onih preostalih pa je 15 %. Se je povečala blaginja 

in ekonomska konkurenčnost Evrope kot take? 62 % se stri-

nja, 27 % ne, 11 % pa ne ve. Dalje: je širitev EU prispevala k 

ohranjanju stabilnosti ter varnosti v Evropi? Pritrjuje 58 %, 

odkimava 31 %, 10 % molči. In še zadnje vprašanje: Ali se je z 

EU ter širitvijo izboljšala evropska varnost v smislu izboljša-

nega boja proti organiziranemu kriminalu ter ilegalni imi-

graciji? S to trditvijo se strinja malce več kot polovica anke-

tirancev (58 %), nasprotuje ji tretjina (33 %), do nje pa se ne 

more opredeliti »standardnih« 10 %. (Več lahko zainteresiran 

bralec najde na portalu one-europe.info)

Kaj nam torej ti na videz suhoparni odstotki povedo? Naj-

manj tole: anketa in zdrav razum kažeta, da je združitev 

Evrope, ideja EU v osnovi dobra stvar – škripa pa dejansko 

pri izvedbi, evrokraciji, pa tudi pri zavedanju, ideji Evrope 

na najvišji ravni ljudskega občutenja (med drugim tudi 

zaradi nesposobnosti in pogoltnosti birokratskega kolosa 

v Bruslju, ki je bolj kot ne sam sebi namen) Treba je torej 

osvežiti in ponotranjiti idejo o Evropi, evropejstvu kot na 

humanizmu temelječi civilizacijski vrednoti in pogledu na 

svet. Temeljne prioritete našega kontinenta morajo spet po-

stati prav te, ki jih je Evropa nekoč tudi rodila: socialna dr-

žava/družba, humanistične vrednote, svoboda, solidarnost, 

napredek v dobro vseh.

Kar je treba narediti, je ponovno zastaviti táko Evropo in 

prisiliti tiste kravatarje v Bruslju, da končno začnejo delova-

ti v tem smislu. Ali pa jih brcniti na kak majhen otok (recimo 

na sv. Heleno), pa naj se tam igrajo svoje igrice, če so jim že 

tako pri srcu. Z domovino se ne gre zajebavati, dragi sodrža-

vljani! Kajti domovini sta dve, nam vsem dodeljeni.

Gregor Alič

Pa brez zamere

Foto: Miha Šoštarič

Tadej Slapnik, Marinka Volk in Zlatko Zadravec so v Ormožu pred-
stavili svoje videnje socialnega podjetništva.

Brezposelnost in nezaposlenost sta srž problema, možnosti zaposlovanja pa so omejene. Z željo, 
da bi pri posameznikih prebudili podjetnost in podjetniško žilico, zdramili pogum in izzvali drznost, 
je Mladinski center Ormož (MCO) pripravil okroglo mizo, na kateri so govorili o socialnem podje-
tništvu.

Po podatkih ARSO je bil najmanjši zabeležen 
odklon od povprečja padavin okoli 30 odstotkov 
več od povprečja, največji odklon pa celo 100 od-
stotkov. Podatki ARSO prav tako kažejo, da je bilo 
število padavinskih dni od 1. julija do 31. avgusta 
2014 nadpovprečno glede na dolgoletno povpre-
čje 1981–2010. Odstopanje glede števila pada-
vinskih dni od povprečja je bilo od 40 odstotkov 
pa tudi do 100 odstotkov.



s podatkom, da danes deluje 

kak ducat socialnih podjetij v 

Sloveniji. »Problem je zagoto-

vitev osnovnega kapitala ter 

problem nadaljnjega financi-

ranja,« je dodal Zadravec, ki je 

povedal, da tudi na lokalnem 

nivoju ni denarja za zagon 

podjetništva. »Prvi razpis za 

socialno podjetništvo je bil ob-

javljen komaj leta 2013 in bil 

takrat razveljavljen. Na ponov-

ni kandidaturi je bil od pro-

jektov dvanajstih podjetnikov 

podprt le en projekt.« In to je 

bil projekt Centra ponovne 

uporabe, ki deluje v Ormožu. 

Zadravec je ob tem še dodal, 

da se ob tem vidi rezultat pri-

zadevanja države do vzpodbu-

janja socialnega podjetništva. 

Treba bo 
spremeniti 
miselnost

Kot prvo socialno podjetje 

v Sloveniji je bil marca 2012 

vpisan v register Center po-

novne uporabe. Kot nepri-

dobitna pravna oseba EKO-

TCE, d. o. o., ki ima sedež v 

Ormožu, so pridobili status 

socialnega podjetja z vpisom 

v register, ki ga vodi Ministr-

stvo za delo, družino in soci-

alne zadeve. Marinka Volk, ki 

je ustanovila to podjetje, je ob 

predstavitvi primera dobre 

prakse dejala, da je tisti del 

sredstev, ki jih prejmejo kot 

subvencijo, »zgolj zato, da se 

ta del zmanjšane sposobno-

sti ljudi pokrije. Nič ne dobi 

nobeno podjetje podarjeno.« 

Opaža, da gre pri ljudeh za ve-

liko nerazumevanja pojma so-

cialno podjetništvo, zato se na 

terenu srečuje tudi z izjavami: 

»Pa saj vas plačuje država in 

morate svoje storitve zastonj 

opraviti.«
Miha Šoštarič

Zaradi raznovrstnosti živil, 

ki se umikajo iz prodaje, so na 

upravi za varno hrano dejali, 

da bi težko izpostavili eno sku-

pino, ki prevladuje. Na nivoju 

celotne Evropske unije pa so 

izpostavili oreščke in suho 

sadje iz nekaterih tretjih držav. 

»Zaradi prisotnosti mikoto-

ksinov so omenjene skupine 

živil podvržene poostrenemu 

nadzoru že ob uvozu. To po-

meni, da se pošiljke pogosteje 

pregleduje in vzorči, nekatere 

pošiljke pa morajo biti analizi-

rane že pred odpošiljanjem v 

Evropsko unijo,« so pojasnili.

Tudi vzroki za odpoklic živil 

so različni. Najpogostejši so 

prisotnost različnih kemijskih 

dejavnikov tveganja (mikoto-

ksini, težke kovine), prisotnost 

neoznačenih sestavin, kot so 

alergeni. Sicer pa na uradu 

ocenjujejo, da so nosilci živil-

ske dejavnosti na Slovenskem 

seznanjeni z zahtevami EU ter 

jih tudi izvajajo. 

»Opravljene analize igrače 

Otroška gugalnica so pokazale, 

da gugalnica ni prestala testi-

ranj, saj se je zlomila ob obre-

menitvi, določeni v standardu. 

Sedalo gugalnice je pritrjeno 

z vozli, ki se ob uporabi lahko 

razvežejo, navodila za uporabo 

in vzdrževanje so pomanjklji-

va. Vse to lahko predstavlja re-

sno tveganje za zdravje otrok,« 

je bilo v začetku novembra za-

pisano na spletni strani Zdra-

vstvenega inšpektorata RS. Po-

dobnih obvestil je bilo letos na 

tej strani še 30. Med izdelki, ki 

so bili ocenjeni, da niso varni 

za uporabo, je bilo 19 igrač, se-

dem kozmetičnih izdelkov, dva 

plastificirana slinčka in trije iz-

delki, namenjeni za stik z živili 

(dva pekača in en kozarec za 

vlaganje). Vzroki za odpoklic 

igrač so različni in se nanaša-

jo tako na mehanske lastnosti 

(pri uporabi igrače lahko na-

stanejo majhni delci, ki pred-

stavljajo nevarnost zadušitve, 

pri igri nastaja prevelika kine-

tična energija in lahko igrača 

zagori …) kot kemijsko sestavo 

(vsebnost niklja, svinca itd.), 

so pojasnili na zdravstvenem 

inšpektoratu.

Pri kozmetičnih izdelkih je 

najpogostejši vzrok za odpo-

klic vsebnost ftalatov (vplivajo 

na raven hormonov), izdelki 

pa so se umikali tudi zaradi 

neustreznosti za okoljsko var-

nost, vsebnosti konzervansov 

in neustreznega zaščitnega 

faktorja. Izdelki, namenjeni za 

stik z živili, so bili odpoklica-

ni zaradi prehajanja svinca v 

živila, luščenja in premajhne 

odpornosti izdelka na vročino 

(možnost, da kozarec poči). 

Odpoklicani izdelki prihaja-

jo tako iz Evropske unije (13 

izdelkov) kot iz tretjih držav, 

predvsem iz Kitajske (11 izdel-

kov).

»Naši zavezanci, ko dobijo in-

formacijo, da izdelek, ki ga trži-

jo, predstavlja resno tveganje, 

v večini primerov v najkrajšem 

možnem času izvedejo umik 

in odpoklic,« so dejali na zdra-

vstvenem inšpektoratu. Z umi-

kom izdelkov se srečujejo tudi 

na področju spletne prodaje 

prehranskih dopolnil, kjer gre 

večinoma za primere, ko zave-

zanci o neskladnem izdelku 

obveščajo kupce neposredno, 

preko e-pošte. Teh primerov je 

nekaj deset na leto, večinoma 

so to izdelki iz ZDA, kjer je za-

konodaja na področju sestave 

takih izdelkov drugačna (manj 

zahtevna), so še povedali.

Najpogosteje 
odpoklicana 
otroška oblačila 
in vžigalniki

Nadzor in odpoklic izdelkov 

izvaja še tržni inšpektorat. Ta 

je do 30. oktobra odpoklical 

33 izdelkov. Največ odpoklicev 

se je nanašalo na izdelke splo-

šne varnosti (13), to so otroška 

oblačila, vžigalniki … Ob tem 

pa so na inšpektoratu zabeleži-

li še 12 odpoklicev električne 

opreme (svetila, napajalniki 

itd.). Prav tako je bilo odpokli-

canih sedem izdelkov osebno 

varovalne opreme (varovalne 

rokavice, kolesarska čelada) 

in en stroj (motorna kosa z 

nitko).

Po poreklu v odpoklicih 

prevladuje Kitajska. Iz te azij-

ske države je izviralo kar 17 

odpoklicanih izdelkov, sledijo 

evropske države. »Vzrok za od-

poklic so neskladni izdelki ozi-

roma izdelki, ki predstavljajo 

tveganje za zdravje in varnost 

potrošnika,« je povedala glav-

na tržna inšpektorica Andrejka 

Grlić.
Mojca Vtič
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 financiranje …

Slovenija � Odpoklici živil in drugih izdelkov

Največ odpoklicev pri igračah
Umik desertov, salame, presežena vsebnost aflatoksinov v suhih figah so bila tri obvestila, objavljena v treh zaporednih 
oktobrskih dneh na strani Uprave RS za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin. »Kar se umikov oz. odpoklicev živil 
tiče, lahko rečemo, da se v povprečju dogajajo enkrat na teden,« je povedal Matjaž Emeršič, tiskovni predstavnik uprave. 
Poreklo odpoklicanih živil je različno, najpogosteje se umikajo izdelki, proizvedeni v drugih državah članicah EU in v tretjih 
državah, nekaj jih izvira tudi iz Slovenije.

Foto: MV

Po poreklu v odpoklicih prevladuje Kitajska. Iz te azijske države 
je izviralo kar 17 odpoklicanih izdelkov, sledijo evropske države.

»V februarju je prispela na 

razpisana delovna mesta ena 

in edina prijava, ki jo je po-

slala pediatrinja Biljana Go-

spodinović Pupovac iz Srbije. 

Zaradi hudega kadrovskega 

primanjkljaja smo se odločili, 

da začnemo dolgotrajen in 

zelo zahteven postopek ure-

janja dokumentacije za zapo-

slitev omenjene pediatrinje,« 

je povedala direktorica Zdra-

vstvenega doma Jožefa Lešnik 

Hren. Pediatrinjo so zaposlili 

18. septembra, in sicer za čas 

izdaje delovnega dovoljenja, 

to je 12 mesecev s polnim de-

lovnim časom. »Zaradi prizna-

nja enakovrednosti poklica 

mora imenovana po sklepu 

Ministrstva za zdravje še opra-

viti petmesečno kroženje v 

UKC Ljubljana in Maribor, dva 

meseca je že oddelala pri nas. 

Po končanem kroženju mora 

opraviti še preizkus strokov-

ne usposobljenosti. V času 

kroženja bo imenovana dva-

krat tedensko delala tudi v na-

šem zavodu, ob tem pa bomo 

sodelovali tudi z upokojenimi 

pediatri,« je še povedala Jožefa 

Lešnik Hren. 

Biljano Gospodinović Pu-

povac, ki se je z družino pre-

selila v Slovensko Bistrico, 

bodo v zdravstvenem domu 

zaposlili za nedoločen čas ta-

koj, ko bodo izpolnjeni pogoji 

za to. 
Mojca Vtič

Slovenska Bistrica � Kadrovska podhranjenost

Po več kot pol leta najmlajši 
bolniki do pediatrinje 
V Zdravstvenem domu (ZD) Slovenska Bistrica je konec letošnjega januarja brez zdrav-
nika ostalo skoraj 2500 najmlajših bolnikov. Dotedanja zdravnica Breda Kodelič Koru-
nič se je upokojila, Zala Gruber pa je odšla na novo delovno mesto v tujino. Po več kot 
pol leta je ZD zaposlil pediatrinjo Biljano Gospodinović Pupovac, vendar za zdaj zgolj za 
čas izdaje delovnega dovoljenja. 

Foto: Mojca Vtič

Z zaposlitvijo pediatrinje iz Srbije v zdravstvenem domu rešujejo 
kadrovsko problematiko v otroškem dispanzerju.

Slovenija mora ujeti 
povprečje EU

Slapnik je na okrogli mizi med drugim postregel z za-
skrbljujočim podatkom, da je Slovenija na repu držav 
članic EU glede zaposlovanja v sektorju socialnega 
podjetništva. Zgolj 0,7 odstotka je namreč v Sloveni-
ji delovnih mest od skupaj zaposlenih v omenjenem 
sektorju. Pri nas je trenutno registriranih 56 socialnih 
podjetij, ki zaposluje 200 ljudi, ta odstotek zaposlitve-
nih mest pa dajejo v večini invalidska podjetja, zadruge 
in zaposlitveni centri. Na ravni celotne EU je povprečje 
6,5 odstotka delovnih mest v sklopu sektorja socialne-
ga podjetništva. Tu Slapnik vidi priložnost za Slovenijo, 
vendar poudarja, da je treba pripraviti ustrezno pravno 
in podporno okolje ter ustrezne finančne spodbude. Cilj 
mora biti, da do leta 2020 ujamemo povprečje EU, pra-
vi Slapnik, saj bi s tem Slovenija dobila tudi do 60.000 
novih delovnih mest.

posevkov, vendar pa mora biti 

setev opravljena namesto do 

25. oktobra najpozneje do 10. 

novembra. Če kljub ponov-

ni setvi prezimnih posevkov 

upravičenci zahtevka ne bodo 

mogli izpolniti, bodo prav 

tako lahko uveljavljali primer 

višje sile. Če so pravočasno 

oddali letošnjo zbirno vlogo 

ter AKTRP v predpisanem 

roku in načinu sporočili pri-

mer nastanka višje sile, se jim 

bo plačilo dodelilo v celoti. 

Tistim, ki bodo setev prezi-

mnih posevkov opravili še en-

krat (torej dvakrat), zahteve 

pa kljub temu ne bodo mogli 

izpolniti, bodo plačilo ob pri-

znanem primeru višje sile do-

delili le enkrat.

V primeru, da upravičenci 

niso mogli zadostiti zahtevam 

iz naslova kmetijsko okoljskih 

podukrepov (setev prezi-

mnih, neprezimnih posevkov, 

košnja spravilo) in jim tega 

letošnje izredne vremenske 

razmere ne bodo dopustile, 

lahko uveljavljajo primer viš-

je sile. Plačilo jim sicer ne bo 

dodeljeno, morajo pa narediti 

umik zahtevka in navesti, da je 

razlog za umik višja sila.

Kmetje pa si letos ne more-

jo obetati odškodnin zaradi 

obilnih padavin, je ocenil Bro-

dnjak. »Načeloma za letošnje 

leto velja, kar se višine pridel-

kov tiče, da je eno najboljših v 

zgodovini. Bila pa je nekoliko 

slabša po kakovosti (gnitje, 

plesni, fusarije). Škode zaradi 

obilnih padavin in poplav so 

bile lokalne in so prizadele 

na našem območju le manjše 

površine, tako da večina ob-

čin kmetijske škode sploh ni 

popisovala,« je dodal.
Mojca Vtič



Čeprav še danes kot sre-

dnješolci niso brezposelni, 

se že mrzlično ukvarjajo z 

vprašanjem o možnostih za-

poslitve po njihovem študiju. 

Sprašujejo se, kakšna bo njiho-

va prihodnost in kakšen študij 

naj izberejo, da bo obetaven. 

Ob tem so poudarili, da želijo 

dobiti možnosti in priložno-

sti doma in ne razmišljajo o 

odhodu v tujino. Namen to-

vrstne umetniške akcije ljuto-

merskih gimnazijcev je bil s 

kritiko opozoriti družbo, da 

vendarle kaj ukrene in pre-

preči nadaljnji beg možganov 

v tujino. »Ko se pogovarjamo 

z dijaki višjih letnikov o vpisih 

na fakulteto in njihovi življenj-

ski prihodnosti, ugotovimo, 
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Ptuj � Šolsko leto v znamenju 145-letnice

Gimnazija včeraj, danes, jutri
Letošnje šolsko leto je na ptujski gimnaziji v znamenju 145-letnice. Jubileja se bodo spomnili na vseh prire-
ditvah, ki jih bodo pripravili med šolskim letom, uradna proslava s svečano akademijo pa bo 19. decembra.

Z ravnateljico ptujske gim-

nazije Melani Centrih smo se 

ob začetku šolskega leta po-

govarjali o uspehih, načrtih in 

željah, ki spremljajo to ptujsko 

izobraževalno ustanovo, in o 

njenem jubileju.

»1. septembra je minilo 145 

let, odkar se je začel pouk na 

šoli, ki jo štejemo za predho-

dnico današnje gimnazije – ta-

kratni nižji realki. Šola je prve 

tri mesece gostovala v poslo-

pju, kjer je bila pozneje obrtni-

ška šola – v stavbi v Miklošiče-

vi ulici, na tistem malem trgu 

med Miklošičevo knjigarno in 

ribarnico Delfin. Pozneje se je 

preselila na Vrazov trg, ki ga 

danes štejemo kot prvi sedež 

gimnazije. V naslednjih petih, 

šestih letih se je šola prelevila 

v popolno gimnazijo. Ves tretji 

teden v decembru bo posebej 

v znamenju jubileja. V različ-

nih oblikah ga bodo soobli-

kovali tudi naši bivši učenci, 

danes uspešni odrasli ljudje, 

ki jim je bila ptujska gimnazija 

dobra odskočna deska za na-

daljnje življenje. Ob jubileju bi 

se radi vrnili v preteklost, po-

vabili najstarejše gimnazijce, 

pa tudi mlajše generacije, ki so 

končale šolanje pri nas po letu 

1990, pa danes zasedajo ka-

kšne pomembnejše funkcije 

v državi; in seveda športnike, 

umetnike ...«

Gimnazijcev
je manj

V zadnjem desetletju ali 

dveh je dobil človek vtis, da 

je bilo skoraj obvezno, da so 

mladi po koncu osnovne šole 

šli v gimnazijo. Ta trend se je 

očitno sedaj zaustavil. Bila so 

obdobja, ko so imeli v ptujski 

gimnaziji osem oddelkov pr-

vega letnika, letos jih imajo 

pet – štiri klasične oddelke in 

enega športnega z desetimi 

učenci. Leta 2003/04 so imeli 

v ptujski gimnaziji 911 dijakov, 

letos jih je 546. Če pogledamo 

po državi, je število gimnazij-

cev večje v tistih okoljih, kjer 

je razvitejše gospodarstvo, 

kjer je večja zaposljivost, več 

industrije, kjer se razvijajo 

spalna naselja; tipičen primer 

je Kamnik, kjer bodo morali 

graditi nove osnovne in sre-

dnje šole. Na Ptujskem pa bo 

leta 2020 toliko otrok, kot jih 

je bilo leta 2008.

Feminizacija 
gimnazije 
na pohodu

Po drugi strani pa so ugoto-

vitve Zavoda za zaposlovanje 

v prid gimnazijski izobrazbi. 

Čeprav je po eni strani res, da 

po končani gimnaziji nimaš 

poklica, ampak moraš študi-

rati naprej, so po drugi strani 

tisti z gimnazijsko izobrazbo 

najbolj fleksibilni na trgu de-

lovne sile: če ostanejo brez 

službe, jim njihova splošna iz-

obrazba omogoča, da si hitro 

pridobijo še kakšno dodatno 

znanje, se prekvalificirajo in 

s tem hitreje pridejo do nove 

zaposlitve kot tisti, ki so kon-

čali neko strokovno šolo, pa 

potem izgubili delovno mesto 

v svoji stroki.

Zanimivo pa je, da se sto-

pnjuje feminizacija gimnazi-

je: medtem ko je v četrtem 

letniku razmerje med fanti in 

dekleti 2:3 (60 fantov, 90 de-

klet), je v prvih letnikih pribli-

žno 1:3 (34 fantov, 84 deklet).

»Sicer pa kot ugotavlja stro-

ka, je prava katastrofa tudi to, 

da se je pedagoški poklic tako 

zelo feminiziral. Zato so Nem-

ci in Avstrijci na pravi poti, 

saj vzpodbujajo zaposlitev 

moških vzgojiteljev v vrtcih; 

Avstrijci imajo na primer v ta 

namen razpisanih tisoč šti-

pendij za moške. Neki poda-

tek pravi, da je v Avstriji med 

30 tisoč osnovnošolskimi uči-

telji samo 150 moških. V naši 

državi pa se malodane sramu-

jejo tisti moški, ki poučujejo v 

prvem razredu osnovne šole. 

Kot da otroci ne bi potrebova-

li v svojem razvoju tudi očeto-

vskega lika učitelja, ne samo 

materinske učiteljice,« se je je-

zila Melani Centrih. »Vse to so 

izzivi, ki so pred nami. In zdi 

se mi, da je 145-letnica prilo-

žnost, da se jih lotimo.«

Izobraževanje 
se bo moralo 
prilagoditi trgu

»Izobraževanje je v krizi. 23 

odstotkov mladih v Evropi je 

brezposelnih in ugotavljajo, 

da si niso izbrali pravega po-

klica. A pomanjkanja delovnih 

mest v bistvu ni; če človek po-

gleda na spletne strani velikih 

podjetij – Audi, Siemens, Mer-

cedes –, vidiš, da iščejo tisoč 

delavcev. Ampak iščejo stro-

kovnjake. Po drugi strani pa 

ne vem, ali bomo uspeli samo 

z ozko usmerjeno izobraženi-

mi strokovnjaki. Ne nazadnje 

so do največjih odkritij prišli 

tisti s široko splošno razgleda-

nostjo.

Izobraževanje se bo mo-

ralo prilagoditi trgu. Najpa-

metnejše so države, ki veliko 

investirajo v izobraževanje. 

Velikokrat smo ob tem kritič-

ni do naše države, vendar naj 

ob tem omenim, da imajo po 

ocenah OECD naši maturanti 

in tisti, ki so končali poklicno 

maturo, odlično znanje, so 

iskani strokovnjaki, njihove 

reference so dobre,« je kljub 

kritičnosti zadovoljna ravna-

teljica ptujske gimnazije.

Ptujski gimnazijci 
odlični v tujih 
jezikih

»Pomemben del splošne 

razgledanosti je tudi obvlado-

vanje tujih jezikov. Pri tem so 

nam tudi na naši šoli v veliko 

pomoč učitelji iz tujih držav. 

Tuji učitelji – pri nas imamo 

tujce kot učitelje anglešči-

ne, nemščine in francoščine 

– ogromno pripomorejo k 

odličnim učnim uspehom. 

Pri angleščini in nemščini so 

naši učenci na maturi vsa leta 

nad državnim povprečjem. 

Žal ima država za to, da bi 

profesorji iz tujine sodelovali 

pri vzgojno-izobraževalnem 

procesu, iz leta v leto manj 

denarja. V okviru projekta 

sodelovanja tujih profesorjev 

pri pouku slovenskih dijakov 

so privabili v Slovenijo 80 pro-

fesorjev, sedaj jih je samo še 

30. Še en vidik znanja tujega 

jezika bi omenila: ponos naših 

dijakov, ko ob raznih medna-

rodnih izmenjavah ugotovijo, 

da obvladajo tuji jezik dosti 

bolje kot dijaki iz katere druge 

države,« nam je povedala rav-

nateljica Melani Centrih.

Če boste torej v naslednjih 

mesecih imeli priložnost obi-

skati katero od prireditev, ki 

jih bodo pripravili ptujski gi-

mnazijci, se le spomnite, da ta 

ustanova šteje že 145 let.
jš

Foto: Črtomir Goznik

Ravnateljica Gimnazije Ptuj Melani Centrih

Ljutomer � Nezaposljivost med mladimi

Želijo delati doma, ne v tujini
Dijaki gimnazije Franca Miklošiča so v ljutomerskem mestnem središču skozi umetniško besedo, pesem, 
slikanje in ples opozorili na nezaposljivost in posledično brezciljnost med mladimi.

Foto: NŠ

Kaj o aktualnem 
vprašanju menijo dijaki

David Duh iz 4. letnika gimnazijskega programa pra-
vi: »Odločitev o nadaljnjem študiju je izjemno težka. 
Tudi sam še je nisem sprejel. Vsekakor pa želim svo-
je znanje unovčiti doma.« Barbara Lenarčič, dijakinja 
četrtega letnika smeri predšolska vzgoja, si želi dobiti 
poklicno priložnost v domačem okolju. »Ukvarjam se 
s slikarstvom, moje življenje je umetnost. Rada bi se 
vpisala na likovno akademijo. Menim, da bi se lahko 
uveljavila doma. Z dvema samostojnima razstavama 
sem se že predstavila, pripravljam še tretjo,« je dejala 
Barbara.

da postajajo brezciljni, ker se 

že sedaj zavedajo, da za njih ne 

bo službe, domala z nobeno 

izobrazbo. Začnejo razmišljati 

o odhodu v tujino, najprej so-

sednjo Avstrijo, potem še kam 

dlje, najpogosteje je slišati Av-

stralijo. Prav je, da ozavestimo 

našo družbo in odgovorne v 

njej za primerno skrb o iska-

nju smiselnosti ostajanja zno-

traj naše države in ponujanja 

prave priložnosti za njihovo 

delo,« je v imenu profesorjev, 

ki so skupaj z dijaki snovali ta 

projekt, dejala Tanja Trajbarič 

Lopert.

V okviru obveznih izbirnih 

vsebin, z dodatnimi obšolski-

mi dejavnostmi, je skupina 

dijakov vseh štirih letnikov gi-

mnazijske smeri kot tudi pro-

grama Predšolska vzgoja skozi 

predstavo pokazala tudi, da 

ima obilje talentov in znanja.
NŠ

Najboljši v zadnjih letih
Na letošnji maturi so bili dijaki ptujske gimnazije 

zelo dobri, kar 95-odstotni, kar je najboljši rezultat v 
zadnjih šestih letih. Iz ptujske gimnazije prihaja dijaki-
nja, ki je imela največ točk v državi pri kemiji, visoko 
so bili pri sociologiji in zgodovini, bleščeči so bili pri 
angleščini, kjer so dosegli 0,5 točke višjo oceno od dr-
žavnega povprečja. Prav tako se je po uspeli pritožbi 
na državni izpitni center povečalo število zlatih matu-
rantov za dva dijaka, tako da jih je zlatih pet.

Gimnazijski karierni 
inkubator

V okviru 145-letnice so na gimnaziji pričeli tudi pro-
jekt poklicnega usmerjanja. »Gre za to, da bi preprečili 
nezaposljivost, ki nastane, ker se mladi napačno odlo-
čijo za svoj poklic. Pričeli bomo v četrtem in prvem le-
tniku, kajti mlad človek bi do 18. leta moral vedeti, kaj 
bi rad počel. Če imamo na maturi dijake, ki ne vedo, 
kaj bi radi počeli, to pomeni, da je sistem odpovedal, 
nismo ga pravilno vodili skozi izobraževanje: nismo 
ugotovili njegovih potencialov, nismo mu pokazali, kje 
ima talente, nismo mu pokazali, kje ima možnosti,« 
nam je zamisel predstavila Melani Centrih.
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V lanski sezoni so Zavrčani 
na domači zelenici z Olim-
pijo dosegli dve zmagi, letos 
jim to na Ptuju ni uspelo. 
Ljubljančani so slavili 0:2, z 
enakim izidom so zmagali 
tudi na prvi tekmi teh dveh 
tekmecev v tem prvenstvu v 
Stožicah. Naslednja podob-
nost je ta, da je bil glavni 
nesrečnik obeh tekem Toni 
Datković – v Ljubljani je dva-
krat preusmeril žogo v lastno 
mrežo, tokrat je storil odločil-
no napako za vodstvo gostov.

V domači ekipi je Željko 
Orehovec zaradi kartonov 
pogrešal Krističa in Cveka, 
pri gostih je manjkal talenti-
rani Zajc. Kot se je izkazalo 
kasneje, je bil prav izostanek 
izkušenega Krističa glavna za-
vrška težava. Obrambna vrsta 
je bila močno obremenjena, 
prave uigranosti med Roškar-

jem, Sambolcem, Datkovičem 
in Dedičem pa ni bilo – ko-
nec koncev so prvič igrali v 
takšni zasedbi.

Začetek je bil za domačine 
vzpodbuden, do prve pra-
ve priložnosti pa je vseeno 
prišel Šporar. Ta je prišel do 
žoge tik pred kot linijo, bil je 

sam pred Ranilovičem, a je ta 
njegov strel ubranil. Z enako 
mero je po podaji Šafarića vr-
nil Kresinger, a je njegov strel 
zletel preko gola. V 25. minu-
ti pa so gostje povedli: pri vi-
soki podaji je Datković slabo 
ocenil let žoge in jo zgrešil, 
Šporar se je znašel sam pred 
Ranilovičem in ga rutinirano 
premagal – 0:1. Dve minuti 
kasneje bi lahko ob slabi re-
akciji obrambe Zavrča Šporar 
prednost podvojil, a mu je to 
preprečil Ranilovič. Ta bi bil 
nemočen ob akciji Omladiča 
v 38. minuti, a je žoga zadela 
vratnico. Pri domačinih je bil 
najaktivnejši Jertec, poskušal 

je razigrati svoje soigralce, 
nekajkrat je sam zaključil ak-
cije, vendar brez uspeha. 

V nadaljevanju je v igro 
namesto aktivnega Kelenca 
vstopil Dugolin (pričakovali 
bi menjavo Dediča, ki je bil 
povsem neviden), kar je v pr-
vih minutah prineslo prevla-
do Zavrča. Ti so bili najbližje 
izenačenju v 50. minuti, ko 
se je Kresinger lepo prebil 
mimo dveh branilcev Olimpi-
je, ta sta ga ovirala, v padcu pa 
je Kresinger vseeno streljal, a 
je bil Šeliga na pravem mestu. 
Domači navijači, kakšnih 500 
se jih je zbralo na martinovo 
soboto, so zahtevali 11-me-

Jovič in Golubar
Namesto na igrišču smo Josipa Golbarja, nekdanjega 

igralca Zavrča, sedaj pa Olimpije, srečali na tribuni. »Za 
mano je težka operacija križnih vezi, sedaj je na vrsti 
dolgotrajna rehabilitacija. Seveda upam na čim hitrejšo 
vrnitev na zelenice, a bo za to potreben določen čas,« je 
povedal nekdanji ljubljenec haloških navijačev. Ob pri-
pombi, da bi ga Zavrč zelo potreboval tudi letos, pa se je 
le nasmejal …

Po tekmi je bil zelo razpoložen Boban Jovič, nekdanji 
član Aluminija. »Zelo rad se spomnim časa, preživetega v 
Kidričevem. Še vedno si rad ogledam kakšno tekmo Alu-
minija, najpogosteje pa se slišim z Martinom Milcem, ki 
sedaj nastopa v Belgiji, in Kristijanom Lipovcem. Alumi-
nij mi je dal veliko, mislim pa, da tudi jaz njemu.«

- Celjani nadaljujejo 
svoj neverjetni niz 
neporaženosti, še 19. 
zaporedno tekmo so 
končali brez poraza. Za 
popoln izkupiček je to-
krat z dvema zadetko-
ma poskrbel rezervist 
Anej Lovrečič.
- Lokalni derbi so v 
Domžalah dobili izkuše-
nejši domačini, ki trdno 
držijo vodilno pozicijo.
- Maribor je pozitiven 
trend iz Lige prvakov 
prenesel tudi na pr-
venstveno srečanje in 
ohranil stik z vrhom.
- Rudar je po izključitvi 
Damirja Hadžiča (Ko-
per) preobrnil rezultat 
v Kopru in slavil 1:3. To 
je že peta zaporedna 
tekma Rudarja brez 
poraza.
- Koprčani in Goričani 
kljub menjavam tre-
nerjev (Alen Ščulac 
in Miran Srebrnič sta 
zamenjala Vanolija in 
Apolonnija) ne beležijo 
boljših rezultatov.

Nogomet � 1. SNL, 17. krog

Martinova gos bolj teknila Ljubljančanom
Zavrč – Olimpija 0:2 
(0:1)

STRELCA: 0:1 Šporar (26.), 
0:2 Škarabot (91.).

ZAVRČ: Ranilović, Polić (od 
89. Čeh), Roškar, Kresinger, 
Šafarić, Jertec, Kelenc (od 46. 
Dugolin), Sambolec, Dedić (od 
61. Brdar), Datković, Matjašič. 
Trener: Željko Orehovec

OLIMPIJA: Šeliga, Jović, Matić, 
Šporar (od 83. Đurković), Vukče-
vić (od 89. Škarabot), Omladič, 
Bajrić, Zarifović, Burgić (od 90. 
Jurčević), Mitrović, Spahija. Tre-
ner: Darko Karapetrovič.

Foto: Črtomir Goznik

Dario Jertec (Zavrč, beli dres, levo) je bil eden redkih razpoloženih igralcev domače ekipe, zato so gostje na Ptuju zasluženo prišli do 
popolnega izkupička.

REZULTATI 17. KROGA:
Zavrč – Olimpija 0:2 (0:1); strelca: Šporar 25., Škarabot 90.;
Celje – Gorica 2:0 (0:0); strelec: Lovrečič 85., 87.;
Luka Koper – Rudar 1:3 (1:0); strelci: Hadžić 21.; Bolha 52., Krefl 

73., Trifković 89.; rdeči karton: Hadžić 64./Koper;
Krka – Maribor 1:3 (0:2); strelci: Palić 65./11m; Tavares 32., Sal-

lalich 37., Mendy 78.;
Domžale – Radomlje 3:0 (2:0); strelci: Morel 17., Aneff 38., Ma-

ksimović 62.
1. DOMŽALE 17 13 2 2 24:6 41
2. CELJE 17 9 6 2 29:9 33
3. OLIMPIJA 16 9 5 2 31:11 32
4. MARIBOR 16 10 2 4 25:16 32
5. ZAVRČ 17 9 2 6 18:17 29
6. RUDAR VELENJE 17 6 4 7 18:18 22
7. KOPER 17 7 1 9 18:25 22
8. GORICA 17 3 3 11 13:22 12
9. KRKA 17 2 3 12 13:32 9
10. RADOMLJE 17 1 2 14 9:42 5

Najboljši strelci: 8 zadetkov: Luka Zahovič (Maribor); 6 zadetkov: 
Benjamin Verbič, Sunny Omoregie (oba Celje), Andraž Šporar (Olim-
pija), Marcos Morales Tavares (Maribor); 5 zadetkov: Dino Kresin-
ger (Zavrč), Valon Ahmedi (Celje), Sasha Alexander Aneff (Domžale), 
Nik Omladič (Olimpija).

Boban Jovič, Olimpija: »Pogoji za igro si bili zaradi razmoče-
nega igrišča težki, zato se je bilo težko znajti. Oboji smo čaka-
li na napako tekmecev, mi smo imeli tokrat pri tem srečnejšo 
roko. Za nas se je tokrat tudi z majhno pomočjo sreče razpletlo 
odlično, v nekaterih zadnjih tekmah pa je bilo povsem drugače 
in smo zato kljub dobri igri dvakrat ostali praznih rok. Pred repre-
zentančnim odmorom smo zelo veseli treh točk.«

Doris Kelenc, Zavrč: »V prvem polčasu smo dobili prepoceni 
zadetek, kar se nam je sedaj zgodilo že nekajkrat. Poskusili smo 
se pobrati in izenačiti, a nam na žalost tokrat ni uspelo. Olimpija 
se je osredotočila na protinapade in tako zasluženo zmagala.«

Darko Karapetrovič, trener Olimpije: »Pred tekmo smo se 
zavedali, da je Zavrč zelo dobra ekipa in da nas čaka težko go-
stovanje. Po dveh zaporednih porazih je težko stopiti na igrišče 
in odigrati suvereno, nam je to tokrat uspelo. Bili smo dovolj od-
ločni in kompaktni, odločili smo se za igro s prodori po bokih 
in diagonalnimi podajami, sredino smo namerno prepustili tek-
mecem. Vse skupaj nam je prineslo zmago, za katero čestitam 
svojim fantom.«

Željko Orehovec, trener Zavrča: »Olimpiji čestitam za zmago, 
saj je bila tokrat boljši tekmec. Zanjo se jim ni bilo potrebno po-
sebej truditi, saj smo mi prikazali slabo igro. Neobičajna napaka 
Datkoviča nas je postavila v podrejeni položaj, v katerem se ni-
smo najbolje znašli. Imeli smo sicer večjo posest žoge, vendar 
smo bili premalo kombinatorni in učinkoviti, preveč je bilo tudi 
napak pri podajah. Vse skupaj ni bilo dovolj za kakšno točko.«

trovko, tega mnenja pa ni bil 
sodnik Robero Ponis iz Ko-
pra. Gostje so se osredotočili 
na nasprotne napade, v kate-
rih so bili zelo iznajdljivi, a so 
bili nato nenatančni v zaključ-
ku akcij. Med drugim je Vukli-
ševič iz idealnega položaja 
zadel prečko, nekajkrat sta 
zgrešila tudi Šporar in Burgič. 

Domačini pravega pritiska 
proti vratom niso uspeli nare-
diti, predvsem zaradi pomanj-
kanja napadalcev (iz klopi sta 
vstopila Brdar in Čeh). V prvi 
minuti sodniškega dodatka 
sta zaključno akcijo za goste 
izpeljala rezervista Đurkovič 
in Škarabot, slednji je žogo iz 
bližine potisnil v gol – 0:2.

Jože Mohorič



Mihi Kavčiču in Tilnu Kosiju 
se je uspelo celo prvič vpi-
sati med strelce na članski 
prvenstveni tekmi. Mladin-
sko-kadetska naveza (7 igral-
cev) je skupaj za Jeruzalem 
dosegla 10 zadetkov. Znova 
je svoj pravi obraz poka-
zal prvi strelec lige Bojan 
Čudič. Odlično je dirigiral 
svojemu moštvu in ob tem 
dosegel devet zadetkov. Tudi 

tokrat je izvajanje sedemme-
trovk končal pri 100-odsto-
tnem izkupičku. Pohvaliti je 
treba tudi vratarja Tomislava 
Balenta, ki je v dresu Jeruza-
lema prikazal svojo najbolj-
šo predstavo in tekmo kon-
čal pri 15 obrambah.

Tekmo 10. kroga bodo Or-
možani odigrali že v petek, 
14. novembra, ob 19. uri, ko 
na Hardek v goste prihaja 
Škofja Loka. 

Uroš Krstič

torek � 11. novembra 201412 Šport

Maribor – Jeruzalem 
36:28 (17:14)

MARIBOR: Škalički, Taletovič 
7 obramb, G. Čudič 6 obramb; 
Cingesar 3, Žmavc, Kaleb 6, Špe-
lić 6, Jamnik, Poklar, Sok 13 (5), 
Hrastnik 1, Fidel, Žabič 3, Verdi-
nek 2, Miškovič 1, Mlakar 1. Tre-
ner: Boris Denič.

JERUZALEM: Bratanovič, Ba-
lent 15 obramb (1x7m); Kolman-
čič 2, Kavčič 2, Radujković 1, B. 
Čudič 9 (4), Gregorc 4, Veselko 
1, Grizolt 1, Ozmec, Topolovec 
1, Kosi 1, Kocbek 3, Petrovič 1, 
Rajšp 2, Kirič. Trener: Saša Pra-
potnik.

SEDEMMETROVKE: Maribor 
6/5; Jeruzalem 4/4. IZKLJUČITVE: 
Maribor 12; Jeruzalem 6 minut.

Rokometaši Jeruzalema v 
Mariboru kljub porazu niso 
razočarali, saj je ekipa brez 
huje poškodovanega Dani-
jela Mesarića odigrala bor-
beno tekmo in bila do 42. 
minute izenačena z domačini 
(24:23). Za Ormožane je bil 
usoden 12-minutni mrk brez 
doseženega zadetka, kar so 
vijoličasti izkoristili in z del-
nim izidom 7:0 odločili zma-
govalca (31:23). 

Domačine je prvič vodil 
novi trener Boris Denič, kra-
sila pa jih je hitra igra. Prav 
z visokim tempom je ekipi 
Maribora uspelo zlomiti od-
por žilavih Ormožanov. Prvi 
imeni pri Mariboru sta bila 
bivša igralca Jeruzalema Ta-
dej Sok in Gregor Čudič, ki 

so ga ormoški navijači poz-
dravili še posebej prisrčno. 
Enega najboljših vratarjev v 
zgodovini kluba se pač ne 
pozabi. Sok se je izkazal s 
kar 13 zadetki, devet jih je že 
dosegel do odmora. Starejši 
od bratov Čudič pa je v golu 
Maribora odlično opravil 

nalogo prav v tistih 12 minu-
tah, ko se je tekma »lomila«. 
Za razliko od Mariborčanov, 
ki v svojih vrstah niso imeli 
niti enega domačega igral-
ca, pa so gostje publiki na 
Taboru v zaključku tekme 
predstavili obetavne kade-
te generacije letnika 1998. 

Moškanjci-Gorišni-
ca – Črnomelj 28:26 
(14:14)

RD MOŠKANJCI-GORIŠNICA: 
Petek 1, Zorli 1, Kovač 5, M. Be-
drač 7, Valenko 6, Ranevski 4, 
Balas 1, Škorc, Lukaček, Vese-
njak, Tement, Žuran, T. Bedrač, 
Sok 2, Firbas 1, Mendaš. Trener: 
Sebastjan Oblak.

Po visokem in nenadeja-
nem porazu v preteklem kro-
gu proti ekipi iz Grosuplja so 
tokrat varovanci Sebastjana 
Škorca le strnili svoje vrste in 
slavili proti ekipi Črnomlja. 
Domače moštvo je pričakova-
lo nekoliko lažjo tekmo, kot 
je na koncu dejansko bila. Še 
enkrat se je potrdilo, da lah-
kih tekmecev več ni: Črno-
maljci so se namreč predsta-
vili v zelo dobri luči. Svoje sta 

pri gostih dodali tudi zadnji 
hrvaški okrepitvi, tako da 
so se morali rumeno-črni za 
zmago močno potruditi.

Prvi polčas je bil s strani 
domače vrste v večini zelo 
dober. Z obrambo 5-1 so 
imeli gostje kar precej težav 
in Gorišničani so kmalu po-
vedli z 9:4. Toda odlična igra 
domačinov ni trajala dolgo, 
saj so jih Belokranjci pričeli 
loviti in ob polčasu je bilo po-
ravnano na 14:14. V slačilnici 
je bilo v domačem taboru 
kar nekaj negotovosti in vse 
to se je odrazilo v pričetku 
drugega dela, ki je pripadel 
gostom. Ti so v 38. minuti po-
vedli 16:19, kar je pomenilo 
alarm za Štajerce. Ti so nato 
vendarle pričeli igrati, kot 
znajo in zmorejo: najprej so 
izenačili izid, nato pa pove-
dli, tudi za 3 zadetke (24:21). 

Od tega trenutka dalje so 
srečanje mirno peljali do 
konca. Najpomembnejši sta 
vendarle točki, naslednji ko-
nec tedna pa ekipo Moškanj-
cev-Gorišnice čaka zahtevno 
gostovanje v Dobovi.

Velika Nedelja Car-
rera Optyl – Grosu-
plje 31:31 (14:15)

VELIKA NEDELJA CARRERA 
OPTYL: Pfeifer, Zorec 5, Kaučič 1, 
Bombek, Mavrič 9, Bezjak, Hržič, 
Štefičar 10, Preac, Klemenčič, 
Lorenčič 1, Vukan 2, Šerod 3, 
Hojžar, Marin. Trener: Tomi Ma-
tjašič.

Po dvotedenskem premo-
ru so imeli Velikonedeljčani 
priložnost videti zelo nape-
to in borbeno tekmo. Da je 
ekipa Grosupljega zelo kako-

vostna, so se v domačem ta-
boru seveda zavedali, vendar 
je štela samo zmaga. Čeprav 
nekompletni, saj zaradi po-
škodb nista zaigrala Marcel 
Meško in Bojan Cimerman, 
so domači krenili v boj za 
nove točke.

Prvi polčas je bil dobese-
dno izenačen, saj je bil rezul-
tat kar 14-krat poravnan, z 
minimalno prednostjo 14:15 
pa so ga dobili gostje. V nada-
ljevanju so Velikonedeljčani 
le nekoliko popravili igro v 
obrambi in s tremi zapore-
dnimi goli prednost nagnili 
na svojo stran. Vodstvo ni tra-
jalo dolgo, saj so gostje v 42. 
minuti povedli 18:20. Doma-
či se tudi tokrat niso predali 
in so z veliko želje in borbe-
nosti prišli do prednosti. V 
57. minuti so povedli 30:27, 
vendar tudi ta prednost v 
zadnjih treh minutah ni bila 
dovolj za mirno končnico. 
Vztrajni gostje so na začetku 
zadnje minute rezultat ize-
načili in po napaki domačih 
v napadu nekaj sekund pred 
koncem iz protinapada celo 
povedli 30:31. Domači so 
imeli še 10 sekund časa za 
napad in izenačenje, kar jim 
je na koncu tudi uspelo, saj 
je Tadej Vukan zadel dobese-
dno ob zvoku sirene.

Po prikazanem je neodlo-
čen rezultat tudi najbolj pra-
vičen, kar so začutili tudi na-
vijači obeh ekip in na koncu 
zaploskali igralcem za lepo 
in napeto rokometno pred-
stavo.

tp

Drava Ptuj – Dol 
TKI Hrastnik 21:29 
(11:18)

DRAVA PTUJ: Šulek, Janžeko-
vič 2, Verdenik 5, Fridrih 1, Bra-
čič, Maroh 1. Požar 4. Bedenik, 
Sabo 1, Hrupič, Jerenec 2, Les-
jak 2, Šalamun 1, Žuran 2, Belec. 
Trener: Uroš Šerbec.

Rokomet � 1. NLB leasing liga, 9. krog

Za Ormožane usoden 12-minutni »mrk«

Rokomet � 1. B SRL (m), 7. krog

Zmaga, remi in poraz

1. B SRL (m)
REZULTATI 7. KROGA: Velika 

Nedelja Carrera Optyl – Grosu-
plje 31:31, Moškanjci-Gorišnica 
– Črnomelj 28:26, Drava Ptuj 
– Dol Tki Hrastnik 21:29, Ško-
fljica Pekarna Pečjak – Dobova 
28:31, Radeče Mik Celje – Herz 
Šmartno 24:27, Brežice – Cerklje 
37:37. Srečanje Mokerc Ig – Ko-
per 2013 je bilo prestavljeno.
1. HERZ ŠMARTNO  7 6 1 0 13
2. KOPER 2013  6 6 0 0 12
3. DOBOVA  7 6 0 1 12
4. DRAVA PTUJ  7 4 2 1 10
5. DOL TKI HRASTNIK  7 3 1 3 7
6. ŠKOFLJICA P. PEČJAK  7 3 1 3 7
7. BREŽICE  7 3 1 3 7
8. GROSUPLJE  7 2 3 2 7
9. MOŠKANJCI - GOR.  7 3 1 3 7
10. MOKERC - IG  6 3 0 3 6
11. V. NEDELJA C. O. 7 2 1 4 5
12. ČRNOMELJ  7 0 1 6 1
13. RADEČE MIK CELJE  7 0 1 6 1
14. CERKLJE  7 0 1 6 1

Foto: Črtomir Goznik

Gorišničani so težje od pričakovanj ugnali ekipo Črnomlja. Na fotografiji je Matjaž Valenko, ki se je 
izkazal s šestimi zadetki.

Nikola Špelić, kapetan 
Maribora: »Na začetku se 
je poznalo, da smo nekoli-
ko spremenili sistem igre. 
Kljub temu smo se potrudili 
in odigrali po svojih najbolj-
ših močeh, kar se nam je 
na koncu tudi izplačalo. Me-
nim, da smo nasprotnika 
zlomili s svojo hitro igro. Ve-
sel sem, da sem imel danes 
posebno podporo s tribun, 
saj me je iz Zagreba prišlo 
spodbujat nekaj prijateljev.«

Saša Prapotnik, trener 
Jeruzalema: »Škoda za črno 
luknjo, kjer je gostiteljem 
uspel delni izid 7:0. Borili 
smo se po svojih najboljših 
močeh in upam, da bomo 
takšno igro ponovili že v 
petek proti Škofji Loki. V 
imenu celotne ekipe bi se 
zahvalil tudi našim zvestim 
navijačem, ki so nas bodrili 
skozi tekmo in pripomogli k 
temu, da smo v Mariboru 
pustili soliden vtis.«

Ormožani so se varovancem Borisa Deniča enakovredno upirali vse do zadnjih minut.

1. NLB Leasing liga
REZULTATI 9, KROGA: Mari-

bor Branik – Jeruzalem Ormož 
36:28 (17:14), Krka – Gorenje 
Velenje 31:41 (17:21), Celje 
Pivovarna Laško – Trimo Treb-
nje 43:22 (20:14), Urbanscape 
Loka – Slovenj Gradec 29:25 
(14:14), Sviš Ivančna Gorica 
– Riko Ribnica 34:29 (20:18), 
Slovan – Krško 29:28 (15:14), 
Sevnica – Istrabenz Plini Izola 
22:27 (12:13).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 9 9 0 0 18
2. GORENJE VELENJE 9 9 0 0 18
3. MARIBOR BRANIK 9 8 0 1 16
4. TRIMO TREBNJE 9 6 0 3 12
5. RIKO RIBNICA 9 6 0 3 12
6. KRKA 9 4 0 5 8
7. JERUZALEM ORMOŽ 9 4 0 5 8
8. SLOVAN 9 4 0 5 8
9. URBANSCAPE LOKA 9 4 0 5 8
10. SLOVENJ GRADEC  9 3 0 6 6
11. ISTRABENZ IZOLA 9 2 0 7 4
12. SVIŠ IVANČNA G.  9 2 0 7 4
13. SEVNICA 9 1 0 8 2
14. KRŠKO 9 1 0 8 2

Rokometaši Drave so na 
tekmi z Dolom povedli z 1:0, 
nato pa je šlo vse v prid Hra-
stničanom. Fizično močnejši 
gostje so bili boljši tako v na-
padu kot tudi v obrambi. Do-
mači igralci so ves čas tekme 
s težavo prebijali gostujočo 
obrambo in po seriji neuspe-
šnih zaključkov so gostje na 
lahek način že v 10. minuti 
prišli do prednosti 2:7. Ptuj-
čani so delovali brez prave 
volje in njihovo obrambo so 
Hrastničani prebijali iz vseh 
položajev. Strelsko so bili zelo 
razpoloženi Ajdari, Klepej in 
Hriberšek. Pri gostih je treba 
izpostaviti tudi vratarja Cen-
karja, ki je v obeh polčasih 
branil zelo dobro, medtem 
ko trem domačim vratarjem 
tokrat ni šlo preveč dobro. 
To velja za celotno ekipo, ki 
si je v 17. minuti nabrala že 
7 zadetkov zaostanka, Dol je 
z nepopustljivo igro to držal 
vse do polčasa (11:18). 

Domači trener Uroš Šerbec 
je nekajkrat obrambno posta-
vitev 6-0 spremenil v 5-1, tako 
da je Maroh na »flaster« prijel 
Klepeja ali Hriberška. A tudi 
to ni pomagalo, saj so bili go-
stje enostavno nezaustavljivi, 
domači pa premalo razpolo-

ženi, da bi lahko naredili pre-
obrat. Pri domačinih sta bila 
najuspešnejša Verdenik s pe-
timi in Požar s štirimi zadetki. 
Po seriji zadetkov Dola je bilo 
v 55. minuti že +10 (18:28). 
Po seriji treh zaporednih za-
detkov je Drava le še ublažila 
prvi poraz v tem prvenstvu. 

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Drave so bili tokrat proti gostom iz Hrastnika popol-
noma nemočni.
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2. SNL
REZULTATI 14. KROGA:
Ankaran-Hrvatini – Aluminij 

2:2 (1:1);
Farmtech Veržej - Dravinja 

Kostroj 2:1 (1:0); strelci: 1:0 
Vaš (24.), 1:1 Gaber (74.), 2:1 
Kek (87./11 m); rdeča kartona: 
Polajžer (Veržej – 75.), Čakš 
(Dravinja – 86.);

Šmartno 1928 - Triglav Kranj 
2:2 (1:1); strelci: 1:0 Pungaršek 
(5.), 1:1 A. Poplatnik (42.), 2:1 
Kidrič (81.), 2:2 M. Poplatnik 

(83.); rdeči karton: Zamernik 
(Šmartno - 85.).

Tekmi Šenčur – Krško in Rol-
tek Dob – TKK Tolmin sta bili 
preloženi na 22. november.
1. KRŠKO 13 8 3 2 26:17 27
2. TKK TOLMIN 13 8 1 4 28:16 25
3. TRIGLAV KRANJ 14 7 4 3 27:17 25
4. ALUMINIJ 14 7 3 4 21:8 24
5. ROLTEK DOB 13 7 1 5 16:13 22
6. FARMT. VERŽEJ 14 5 3 6 22:24 18
7. ANKARAN 14 4 5 5 17:20 17
8. ŠENČUR 13 4 2 7 13:24 14
9. DRAVINJA KOS.  14 2 4 8 20:27 10
10. ŠMARTNO 28 14 1 4 9 14:38 7

Na srečanju v Ankaranu 
so Kidričani želeli popraviti 
slab vtis iz prejšnjega kroga, 
ko so na domačem igrišču 
klonili proti Šenčurju. Tek-
mec je bil dokaj primeren, 
saj je Aluminij na prvem sre-
čanju teh dveh tekmecev na 
svojem igrišču slavil kar 4:0.

Gostje so na razmočenem 
igrišču dobro začeli srečanje 
in hitro prevzeli pobudo. Ta-
koj so nanizali nekaj nevarnih 
napadov, plod takšne igre pa 
je bilo tudi hitro vodstvo. V 8. 
minuti je streljal Žiga Škoflek, 
žogo pa je v lastno mrežo pre-
usmeril Simon Klun – 0:1. V 
naslednjih minutah bi lahko 
varovanci Damijana Romiha 
odločili srečanje, saj so imeli 
kar nekaj odličnih priložno-
sti: Eros Grezda je bil kar dva-
krat sam pred golom domače-
ga vratarja Mateja Paala, To-
polovec pa je po predložku s 
strani iz bližine z glavo streljal 
natančno v domačega vratar-
ja … Na drugi strani so doma-
čini nepričakovano prišli do 
izenačenja: eden od domačih 
igralcev je poslal podajo v ka-
zenski prostor, žoga je zadela 
Davida Lonzariča, sodnik Ma-
tej Jug pa je to ocenil kot igra-

nje z roko (Lonzarič jo je imel 
sicer tesno ob telesu) in doso-
dil enajstmetrovko. Iz te je bil 
uspešen Luka Vekič – 1:1.

Kidričani so tudi v nadalje-
vanju igrali zelo požrtvoval-
no in kombinatorno ter vrsti-
li nevarne akcije. Domačini 
so pri branjenju uporabljali 
dovoljene in nedovoljene 
načine, sodnik pa je sankci-
oniral le redke. Tako je npr. 
Matic Hojnik kot zadnji igra-
lec obrambe ustavil Erosa 
Grezda, ki je prodiral proti 
golu, a ostal brez (vsaj) dru-
gega rumenega kartona (ene-
ga je že imel). V 80. minuti 
so gostje povedli iz sila su-
mljive situacije: eden izmed 
igralcev Ankarana je najprej 
igral z roko, nato je storil še 
prekršek. Gostje so se ustavi-
li in pričakovali pisk sodnika 
Juga, a tega ni bilo in akcija 
se je končala z golom rezervi-

sta Marka Vukeliča – 2:1. Ko 
je kljub pobudi Kidričanov 
kazalo na njihov poraz, pa se 
je sodnik Matej Jug ob akciji 
Blaža Cesarja in stiku z doma-
čim branilcem odločil za naj-
strožjo kazen. To je realiziral 
Dejan Krljanovič – 2:2.

Matej Jug je na tekmi poka-
zal osem rumenih kartonov, 
gostje so jih – predvsem za-
radi protestov ob njegovih 
odločitvah – prejeli kar pet 
(Lonzarić, Bizjak, Topolovec, 
Grezda, Murko).

JM

Celje – ŽOK GM 
mobil Ptuj 0:3 
(-11, -23, -21)

ŽOK GM MOBIL PTUJ: Mo-
horko, Miličević T., Miličević M., 
Horvat, Radivoj, Cvirn, Reiben-
schuh, Puklavec, Emeršič, Bez-
jak. Trener: Peter Primec.

Ptujske odbojkarice so na 
gostovanju v Celju dosegle 
tretjo letošnjo prvenstveno 
zmago. Še bolj kot sama zma-
ga trenerja Petra Primca vese-
li, da se počasi kažejo obrisi 
želene igre. 

Gostje so v prvem nizu 
odlično servirale, ta element 
je šel dobro prav vsem igral-
kam, ki so stopile na servisno 
linijo, saj je skoraj vsaka s svo-
jim začetnim udarcem priskr-
bela nekaj točk. Celjanke so 
slabo sprejemale, prav tako 
pa so težko prebile ptujski 
blok in obrambo, ki sta delo-
vali na visokem nivoju. Razli-
ka v točkah je hitro rastla in 
uvodni niz se je končal z re-
zultatom 11:25. V nadaljeva-
nju so domačinke popravile 
svoj sprejem in to se je hitro 
poznalo, saj je bila igra veliko 

bolj izenačena. Tudi Ptujčan-
ke so naredile kakšno napako 
preveč, a so bile kljub temu 
še zmeraj boljše od Celjank. 
V sami končnici so imele 
kar lepo točkovno prednost 
20:24, a so domačinke pri-
šle do 23 točke. Dalje ni šlo, 
tako da so Ptujčanke zmaga-
le 23:25. Te so bile v tretjem 
nizu večino časa v zaostanku 
in so prvič povedle šele 17:18. 
V končnici so z uigranimi ak-
cijami in suvereno predstavo 
dobile tudi ta del igre z 21:25. 

Na celotni tekmi je ŽOK 
GM mobil Ptuj dobro deloval 
v bloku in obrambi, prav tako 
pa so se igralke izkazale v na-
padalnih akcijah. Po zmagi v 
»knežjem mestu« bodo ime-
le ptujske odbojkarice novo 
priložnost za dokazovanje ta 

petek, ko bodo v športni dvo-
rani Gimnazije Ptuj ob 19.30 
igrale proti Mozirju.

David Breznik

Nogomet � 2. SNL, 14. krog

Dobra igra Aluminija, slab dan sodnika Juga

Odbojka � 2. DOL vzhod

Vidni obrisi prave igre

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Krljanovič (Aluminij, rdeči dres) je izid poravnal dve minuti pred koncem rednega dela z 
11-metrovke.

FARMTECH  VERŽEJ – DRAVINJA KOSTROJ 2:1 (1:0)
STRELCI: 1:0 Vaš (24.), 1:1 Gaber (74.),2:1 Kek  (88., iz 11-m)
FARMTECH VERŽEJ: Andrejč, Domjan, Kavaš, Polajžer, Kek, 

Kouter, Lukač, Trstenjak, Vaš (od 90. Ajlec), Kaučič (od 52. Mauko), 
Vinkovič (od 75. Rola). Trener: Zlatko Gabor.

DRAVINJA KOSTROJ: Dabanovič, Hribernik, Hren, Gosak, Gaber, 
Lešnik, Romih, Brglez (od 84. Čander), Čakš, Vezjak, Borenović (od 
55. Pristovnik). Trener: Boštjan Ratkovič.

»Dobili smo tekmo sezone in presegli zastavljeni cilj 16 osvojenih 
točk v jesenskem delu,« je bil po srečanju zadovoljen trener Ver-
žejcev Zlatko Gabor. Nekoliko manj je bil zadovoljen z igro, saj so 
njegovi varovanci po prevladi v prvem polčasu v nadaljevanju popu-
stili in iniciativo prepustili gostom. Konjičani so ponujeno priložnost 
izkoristili in z izenačujočim zadetkom bili povsem blizu svojih želja, 
da bi v Veržeju ostali neporaženi. Še zlasti, ker jih je v 81. minu-
ti dodobra zaščitil sodnik Bojan Tkalčič iz Maribora, ki je vratarju 
Dabanoviču po grobem prekršku nad Maukom izven kazenskega 
prostora pokazal le rumeni karton. Zato pa je bil toliko bolj strog pet 
minut kasneje, ko je dosodil najstrožjo kazen v korist gostiteljev. 
Po dvoboju Mauka in Hribernika sta oba obležala v 16-metrskem 
prostoru, na veliko presenečenje – predvsem pa začudenje gostov 
– je Tkalčič pokazal na belo točko. Darilo je v zadetek zanesljivo 
spremenil Matjaž Kek in zmagoslavje v Veržeju se je začelo …

Niko Šoštarič

Damijan Romih, trener Aluminija: »Igra je bila tokrat veliko 
boljša kot na nekaterih zadnjih tekmah, lahko bi celo rekel, da 
najboljša v tem prvenstvu. Pristop je bil pravi, žoga je tekla od 
noge do noge, zatajila je le realizacija. Škoda le, da so potek 
tekme krojili delivci pravice. Na koncu moramo biti zadovoljni 
tudi s točko.«

Ankaran-Hrvatini – 
Aluminij 2:2 (1:1)

STRELCI: 0:1 Klun (8., ag.), 
1:1 Vekić (28., z 11 m), 2:1 Vu-
kelić (80.), 2:2 Krljanović (88., z 
11 m).

ANKARAN HRVATINI: Paal, 
Hojnik, Kolarič, Pahor, Klun, 
Koli, Burkić, Zemljak (od 63. 
Božič), Vekić (od 89. Rodica), 
Mihalič (od 53. Vukelić), Vodeb. 
Trener: Vlado Badžim.

ALUMINIJ: Murko, Medved, 
Leuštek, Škoflek, Krljanović, 
Topolovec, Lonzarić, Grezda, 
Pečovnik, Nunić, Bizjak (od 82. 
Cesar). Trener: Damijan Romih.

17-letna Nina Potočnik 
(Galtena) je prejšnji teden 
nastopala na 10 tisoč dolar-
jev vrednem ITF-turnirju v 
Tuniziji, ki je bil odigran na 
trdi podlagi. V kraju Sousse je 
odigrala odličen turnir, saj se 
je prvič v karieri veselila po-
samičnih zmag na glavnem 
delu članskega profesional-
nega turnirja.

Nina še ni uvrščena na 
žensko profesionalno raču-
nalniško WTA-lestvico (za 
uvrstitev so potrebne vsaj tri 
uvrstitve v 2. krog na profe-
sionalnih turnirjih ranga 10 
tisoč dolarjev ali tri uvrstitve 
v glavni turnir ranga 25 tisoč 
dolarjev, op. a.), vendar je s 
tem uspehom korak bližje 
temu. V Tuniziji se je Potoč-
nikova odlično znašla in v 1. 
krogu gladko ugnala 20-letno 
Avstrijko Ivano Horvat. Težja 
naloga jo je čakala v 2. krogu, 
kjer je na drugi strani mreže 
stala 8. nosilka Charlotte Kla-
sen. 19-letna Nemka na WTA-
lestvici zaseda 676. mesto, 
v četrtek pa ni bila kos naši 
igralki, ki ji je prepustila vse-
ga dve igri! Nov izziv je Nino 
čakal v četrtfinalu, merila se 
je s 4. nosilko, Rusinjo Marijo 
Marfutino. Ta je od Nine mlaj-
ša pol leta, na WTA-lestvici pa 
je že na 566. mestu (na mla-
dinski ITF-lestvici je 18.). A 
tudi to za mlado članico klu-
ba Galtena ni bila previsoka 
ovira. Boljše je začela Rusinja 
in osvojila prvi niz, izenačen 
dvoboj pa se je nadaljeval do 

izida 2:2 v drugem nizu. Ta-
krat pa je vajeti igre povsem 
prevzela Slovenka in naniza-
la kar 10 zaporednih iger za 
končno zmago 2:1 v nizih. 
Uvrstitev v polfinale je bilo 
zagotovo več, kot sta si lahko 
s trenerjem Goranom Djurd-
jevičem predstavljala v naj-
lepših sanjah. Iz tega vidika 
polfinalni poraz z 20-letno 
Mandy Wafemaker še zdaleč 
ni tragičen. Belgijka je bila 
preprosto odlična v izkorist-
ku break priložnosti (6/6, 
Nina 2/7), kar ji je hitro pri-
neslo prvi niz. V drugem je 
Nina imela dvakrat vodstvo 
z breakom 2:0, 3:2), a je izku-
šenejša tekmica (na WTA-le-
stvici je 610.) v nadaljevanju 
znova prišla do svoje igre in 
končne zmage.

Nina v dosedanjih petih na-
stopih na podobnih turnirjih 
še ni zabeležila zmage v glav-
nem žrebu (vedno je uspešno 
opravila kvalifikacije, nato pa 
obstala v 1. krogu), tokrat pa 
je nanizala kar tri, kar je zares 
lep uspeh in odlična vzpod-
buda za nadaljnje delo. Nina 
bo tudi ta teden ostala na afri-
ških tleh in bo nastopila še na 
enem turnirju podobnega 
ranga.

V konkurenci je Nina na-
stopila skupaj z Natalijo Ši-
pek (17 let, 781. na WTA). 
Uspešno sta preskočili 1. 
krog, v 2. pa sta ju ustavili 2. 
nosilki, sestri Anna in Char-
lotte Klasen.

JM

Tenis � Mednarodni turnirji

Ninin preboj 
na tunizijskih tleh

Foto: Črtomir Goznik

Nina Potočnik (Galtena) je odlično odigrala 10 tisoč dolarjev vre-
den turnir v Tuniziji.

2. DOL vzhod (ž)
REZULTATI 3. KROGA: Celje 

– ŽOK GM mobil Ptuj 0:3, Ka-
juh Šoštanj – ŽOK Mislinja 3:0, 
Nova KBM Branik II – Prevalje 
3:1, Swatycomet Zreče – Bene-
dikt 3:0, ŽOK Sobota – Mozirje 
2:3.
1. SWATYCOMET ZREČE 3 3 0 9:2 8
2. ŽOK GM MOBIL PTUJ 3 3 0 9:2 8
3. BENEDIKT 3 2 1 6:4 6
4. NOVA KBM BRANIK II  3 2 1 6:4 6
5. PREVALJE 3 2 1 7:6 5
6. KAJUH ŠOŠTANJ 3 1 2 6:6 4
7. ŽOK MISLINJA 3 1 2 5:7 4
8. MOZIRJE 3 1 2 5:8 3
9. ŽOK SOBOTA 3 0 3 2:9 1
10. CELJE 3 0 3 2:9 0

Sousse, Tunizija, 
posameznice, rezultati:

1. krog: Potočnik – Ivana 
Horvat (Avstrija) 6:1, 6:1;

2. krog: Potočnik – Char-
lotte Klasen (Nemčija, 8.) 
6:2, 6:0;

četrtfinale: Potočnik – Ma-
rija Marfutina (Rusija, 4.) 5:7, 
6:2, 6:0;

polfinale: Potočnik – Man-

dy Wagemaker (Nizozemska, 
6.) 0:6, 3:6.;

finale: Wagemaker (6.) – 
Anna Klasen (Nemčija, 3.) 
6:4, 5:7, 4:6.

Dvojice:
1. krog: Potočnik/Šipek – 

D'Olivera/Fedosenkova (Juž-
na Afrika/Ukrajina) 6:1, 6:1;

četrtfinale: Potočnik/Ši-
pek – A. Clasen/C. Klasen 
(Nemčija, 2.) 3:6, 4:6.



3. SNL sever: Zelo 
razpoloženi strelci

Za 12. krog je značilno, da 
so bili strelci ponovno zelo raz-
položeni. Prednjačili so nogo-
metaši Fosiluma, ki so Bistriča-
nom zabili kar šest zadetkov. S 
tem so Šentjurčani po slabem 
začetku pokazali, da so našli 
formo, le nekoliko pozno se 
je to zgodilo. V formi pa zelo 
nihajo igralci Šampiona, ki 
igra po sistemu toplo–hladno. 
Tokrat so na gostovanju v Le-
nartu odigrali toplo ... Še bolj 
zanesljivo so zmagali Ptujčani, 
ki so ugnali varovance Viktorja 
Trenevskega. Pet zadetkov so 
gledalci videli tudi v Logatcu, 
kjer je domača ekipa dvakrat 
zaostajala, v sami končnici pa 
naredila preobrat in zmagal s 
3:2. Na derbiju kroga so tri toč-
ke vpisali podvinški varovanci 
trenerja Mirana Ljubca.

Največ pozornosti je bilo v 
tem krogu namenjene koroške-
mu derbiju med Korotanom in 
Fužinarjem. Tekmo si je ogle-
dalo več kot 500 gledalcev, ki 
so videli remi med Prevaljčani 
in Ravenčani. Tekma med Ra-
dljami in Mariborom B je bila 
prestavljena in bo odigrana v 
enem izmed naslednjih mo-
žnih terminov. Po načrtu MNZ 
Maribor bo v 3. ligi sever na 
sporedu še en redni krog, če 
pa bo vreme dopuščalo, bodo 
21. in 22. novembra odigrane 
tudi prestavljene tekme 4. kro-
ga.

REZULTATI 11. KROGA: 
Podvinci – Šmarje pri Jelšah 
1:0 (1:0). Drava Ptuj – Maleč-
nik 5:0 (3:0), Mons Claudius 
– Koroška Dravograd 3:2 (2:0), 
AjDAS Lenart – Šampion 1:4 
(0:1), Fosilum Šentjur – AHA 
Emmi Bistrica 6:0 (3:0), Ko-
rotan Prevalje – Fužinar 1:1 
(0:0). Tekma Radlje – Maribor 
B je bila preložena.
1. MARIBOR  10 9 0 1 38:13 27
2. DRAVA PTUJ  11 7 2 2 35:17 23
3. PODVINCI  11 6 2 3 21:14 20
4. FUŽINAR  11 4 5 2 21:15 17
5. K. DRAVOGRAD 11 4 4 3 21:14 16
6. MONS CLAUDIUS  11 5 1 5 16:29 16
7. ŠAMPION  11 5 0 6 28:17 15
8. AjDAS LENART  11 5 0 6 14:22 15
9. ŠMARJE PRI J. 11 4 2 5 22:17 14
10. RADLJE 10 4 2 4 17:17 14
11. KOR. PREVALJE 11 4 1 6 18:20 13
12. FOSIL. ŠENTJUR  11 4 1 6 17:25 13
13. MALEČNIK 11 3 0 8 17:34 9
14. A. E. BISTRICA 11 2 0 9 8:29 6

DRAVA PTUJ – MALEČNIK 
5:0 (3:0)

STRELCI: 1:0 Čeh (19.), 2:0 
Čeh (39.), 3:0 Murat (42.), 4:0 
Lavrinc (68.), 5:0 Antolič (70.)

DRAVA PTUJ: Ajlec, Krajnc 
Da.(od 73. Drožđek), Čeh, Ar-
sič (od 63. Kokot), Murat (od 
55. Antolič), Krajnc Da., Toma-
žič Šeruga, Nežmah, Rešek, 
Babić, Lavrinc. Trener: Franc 
Fridl.

Nogometaši Drave so na tek-
mi z mlado ekipo Malečnika 
dodobra napolnili njihovo mre-
žo, saj so dosegli pet zadetkov, 
prav tako pa so imeli še vsaj 
dvakrat toliko lepih priložnosti. 
Gostujoča vrsta, ki jo trenira 
Viktor Trenevski, je imela kar 
nekaj nevarnih strelov in bi lah-
ko bistveno olepšala pogled na 
končni rezultat.

Ptujčani so v začetnih minu-

tah popolnoma prevladovali. 
To se je kazalo tudi po števil-
nih zaključnih strelih Murata, 
Nežmaha, Arsiča in Čeha. Sle-
dnji je dosegel prvi zadetek v 
19. minuti, ko je izvedel prosti 
strel s približno 25 metrov, ko 
je vratar Malečnika Gjura sicer 
bil blizu žoge, a je ta vseeno 
končala za njegovim hrbtom 
– 1:0. Tudi vodstvo ni uspava-
lo modrih, pri katerih je imel 
dve lepi priložnosti Tomažič 
Šeruga, medtem ko so gostje 
prvič resneje ogrozil Ajleca, ko 
je Paradiž sprožil oster strel z 
20 metrov. Še bolj neveren je 
bil strel Škofiča, ko je po odbi-
ti žogi iz kota natančno meril 
z leve strani, a se Ajlec ni dal 
presenetiti. To na drugi strani 
ni uspelo Gjuru: ko je Čeh izve-
del prosti strel z desne strani 
tik ob avt liniji, se je žoga odbi-
la pred njih in pristala v golu – 
2:0. Na 3:0 so domačini povi-
šali tik pred polčasom: Arsič je 
z osmih metrov zadel gostujo-
čega branilca, od katerega se 
je žoga odbila do Murata, ki je 
bil na pravem mestu in je žogo 
le potisnil v mrežo – 3:0.

Tudi v nadaljevanju je pribli-
žno 100 gledalcev v začetku vi-
delo v glavnem le »enosmeren 
promet« in priložnosti Krajnca, 
Tomažiča Šeruge in Lavrinca. 
V 57. minuti je s kakšnih 22 
metrov za Malečnik odlično 
streljal Korat, a je Ajlec z bra-
vurozno obrambo žogo odbil. 
Še lepšo priložnost je imel 
za goste Bračič, ki je bil sam 
pred domačim vratarjem, a je 
z 12 metrov žogo poslal za las 
mimo vrat. Modri so četrti za-
detek dosegli po prodoru Anto-
liča na levi strani kazenskega 
prostora, ko je podal žogo na 
oddaljeno vratnico, kjer jo je 
Lavrinc dobesedno zabil v gol 
– 4:0. Takoj zatem so gledalci 
videli še peti zadetek, saj je 
Antolič pobegnil po levi strani, 
po njegovem strelu pa je žoga 
pristala v mreži – 5:0. Do kon-
ca tekme so se gostje zelo tru-
dili priti do častnega zadetka, 
najbližje temu je bil Cekovski. 
Pri domačinih je glavne poteze 
skozi celotno tekmo vlekel do-
mači kapetan Nastja Čeh.

PODVINCI – ŠMARJE PRI 
JELŠAH 1:0 (1:0)

STRELEC: 1:0 Vindiš (22.)
PODVINCI: Kocen, Frangež, 

Kajzer, Rumež, Marinič (od 

torek � 11. novembra 201414 Šport, rekreacija

Nogomet � 3. SNL sever, Lige MNZ Ptuj

Drava Malečniku podarila petico, Podvinčanom derbi

Foto: Črtomir Goznik

Nastja Čeh (Drava, modri dres) je tudi na tekmi z Malečnikom pokazal svoje mojstrstvo.

Povabilo na srečanje udeležencev na-
ših planinskih izletov

Petek, 21. novembra 2014
V preteklih mesecih smo člani PD Ptuj skupaj prehodi-

li zanimive poti na različnih koncih Evrope in v različnih 
državah. Skupaj smo hodili po otokih Lošinj, Cres, Rab, 
Premuda, Dugem otoku in Ižu, planinarili smo po Srbiji, 
Madžarski, Avstriji, Italiji, prelepi Alzaciji v Franciji in še kje. 
Na naših skupnih izletih so nastale številne zanimive foto-
grafije, ki si jih bomo skupaj ogledali in pokramljali v prije-
tni planinski družbi o naših doživetjih ter seveda o načrtih 
za prihodnje izlete in pohode.

Poleg ogleda fotografij pa smo skupaj s prijatelji iz Dal-
macije pripravili posebno glasbeno presenečenje večera. 
Na našem srečanju v Gostilni pri kostanju (Svenšek) na 
Selah se nam bodo namreč ponovno pridružili člani dal-
matinske klape Lanterna, ki nas bodo z nepozabno dal-
matinsko glasbo, kot so Ruža crvena, Da te mogu pismom 
zvati, Vela Luka in druge, ponovno ponesli nazaj na sončne 
dalmatinske otoke.

Udeleženci srečanja se zberemo v petek, 21. novembra 
2014, ob 16.30 v Gostilni pri kostanju (Jakob Svenšek), 
Sela 29. S seboj prinesite fotografije, ki ste jih posneli na 
naših izletih in obilico dobre volje. Prispevek za malico, za-
četno pijačo in klapo znaša 10 EUR po osebi.

Ker bo tokrat naše srečanje obarvano z dalmatinsko 
glasbo, vabimo tudi vaše partnerje, prijatelje in znance, 
ki imajo radi dalmatinske melodije in prijetno planinsko 
družbo.

Ker je število sedežev v gostilni omejeno, interes pa že 
sedaj zelo velik, prosimo za prijave z vplačili pri Alenki v 
društveni pisarni, Dravska ulica 18 (tel. 777 15 11), vsak 
torek med 14. in 16. uro ter petek med 17. in 19. uro. Mo-
žnost plačila tudi na TRR PD Ptuj: SI56 0420 2000 0493 
764.

Veselimo se prijetnega planinskega družabnega večera, 
ki ga bomo skupaj preživeli ob zvokih dalmatinske glasbe 
in štajerskih dobrot.

Vabita predsednik PD Ptuj Jože Dajnko in vodnik izletov 
v tujino PD Ptuj Uroš Vidovič.

Izlet s sovodniki vodi Miran Ritonja, vodnik PZS

Planinski kotiček

88. Pajnkiher), Pal, Vindiš (od 
84. Orovič), Požegar (od 68. 
Topolovec), Zorko, Zagoršek, 
Osterc. Trener: Miran Ljubec.

Podvinčani iz tekme v tek-
mo dozorevajo in kažejo vedno 
boljše predstave. Na enem 
izmed derbijev kroga so bili iz-
razito boljši tekmec od gostov 
Šmarja pri Jelšah in so si ob 
zadetku priigrali še kar nekaj 
lepih priložnosti.

Uvodnih dvajset minut tek-
me so imeli domačini večino 
časa žogo v svojih nogah, igra 
pa je v glavnem potekala med 
obema kazenskima prostoro-
ma. V 22. minuti je Marinič z 
globinsko podajo našel Zorka, 
ki je lepo izmenjal dvojno po-
dajo z Vindišem, ki je z diago-
nalnim strelom dosegel pravi 
evrogol – 1:0. Tudi po vodstvu 
Podvinčani niso popustili in so 
še naprej gradili igro, medtem 
ko so bili gostje v glavnem v 
podrejenem položaju ter so le 
s težavo prišli do zaključka ak-
cij. Na drugi strani so domačini 
imeli še dve izraziti priložnosti: 
najprej so dobro kombinacijo 
odigrali Vindiš, Marinič in Zor-
ko, čigar strel s približno 16 
metrov je zletel le nekaj cen-
timetrov od cilja, še bolj blizu 
zadetka je bil v drugi akciji 
Osterc, a je ostalo pri minimal-
nem vodstvu.

Tudi v nadaljevanju so bolje 
vstopili domačini, ki so imeli še 
dve dobri situaciji za dosego 
zadetka. Po kombinaciji Pože-
garja in Osterca je slednji spro-
žil z 20 metrov, a je za nekaj 
centimetrov zgrešil vrata. Lepo 
individualno akcijo je izvedel 
Zorko, tudi njegov poizkus 
pa je zletel za las mimo gola. 
V končnici tekme, predvsem 
med 70. in 80. minuto, so ne-
koliko bolj zapretili tudi igralci 
iz Šmarja, ki so celo dosegli za-
detek preko Asllanaja, a je bil 
ta igralec v prepovedanem po-
ložaju, tako da je glavni sodnik 
Šorli zadetek pravilno razve-
ljavil. Ob tej situaciji so gostje 
še dvakrat nevarneje streljali, 
v prvi situaciji se je z blokom 
izkazal Pal, v drugi pa domači 
vratar Kocen strel ubranil.

Nogometaši Podvincev so 
z izjemo poraza proti Šampio-
nu še zmeraj zelo uspešni na 
domačih tekmah, šesto prven-
stveno zmago je tokrat pozdra-
vilo kakšnih 150 gledalcev.

David Breznik

Superliga: Gerečji 
vasi in Ormožu lokalna 
derbija

Cirkulane – Videm 0:3 (0:2); 
strelci: 0:1 Kostanjevec 5., 0:2 
Božak 42., 0:3 Murić 57.;

Gerečja vas – Hajdina 4:1 
(1:0); strelci: 1:0 Boškovič 28., 
2:0 Boškovič 53., 2:1 Črnko 
56., 3:1 Adedoja 65., 4:1 Roz-
man 90., z 11 m;

Boč Poljčane – Bukovci 2:0 
(1:0); strelca: 1:0 Černoša 33., 
2:0 Hajšek 51.;

Središče ob Dravi – Carrera 
Optyl Ormož 2:5 (1:0);

Stojnci – Apače 2:0 (tekma 
je bila odigrana v Bukovcih).
1. GEREČJA VAS  11 8 1 2 35:7 26
2. STOJNCI  11 8 1 2 31:5 26
3. C. OPTYL ORMOŽ  11 8 2 1 33:13 25
4. VIDEM  11 8 3 0 27:11 24
5. SREDIŠČE OB D.  11 6 4 1 22:26 19
6. HAJDINA  11 3 7 1 15:25 10
7. APAČE  10 3 7 0 13:32 9
8. CIRKULANE  10 2 7 1 7:19 7
9. BOČ POLJČANE  11 2 9 0 10:40 6
10. BUKOVCI  11 1 8 2 15:30 5

Za nogometaši v Superligi 
je predzadnji jesenski krog. V 
Cirkulanah presenečenja ni 
bilo, Videmčani so upravičili 
vlogo favorita in na koncu sla-
vili z 0:3. Kar 200 gledalcev je 
spremljalo lokalni derbi v Sre-
dišču, kjer so domačini celo 
vodili, nato pa so belo-modri 
prestavili v višjo prestavo in v 
mreži Središčanov je odjeknila 
»petarda«. V obračunu za vodil-
no mesto v občini Hajdina so 
slavili igralci Gerečje vasi. Zelo 
napeto je bilo tudi pri dnu, saj 
sta se med seboj pomerili za-
dnjeuvrščeni moštvi. Boč se je 
z zmago proti Bukovcem vsaj 
začasno rešil zadnjega mesta. 
Zaradi poplavljenega igrišča v 
Stojncih sta se ekipi Stojncev 
in Apač pomerili v Bukovcih, 
z dvema zadetkoma Gorazda 
Perneka pa so rutinirano slavili 
rumeno-črni.

tp

SREDIŠČE OB DRAVI – 
CARRERA OPTYL ORMOŽ 
2:5 (1:0)

STRELCI: 1:0 Perišić 45., 
1:1 Rajh 51., 1:2 Martan 54., 
2:2 Melnjak 65. (ag.), 2:3 Le-
ben 76., 2:4 Kolarič 85., 2:5 
Zlatnik 89.

Martinov lokalni derbi med 
Središčem in Ormožem je po 

zaslugi odličnega 2. polčasa 
pripadel gostom, ki ostajajo v 
boju za najvišje mesto Super-
lige. S porazom proti lokalnim 
rivalom so se od borbe za 
najvišja mesta najbrž poslovili 
Središčani.

V prvem delu ekipi nista pri-
kazali všečnega nogometa in 
priložnosti je bilo bore malo. 
Za razliko od Ormožanov, ki so 
zatresli okvir vrat, pa so v so-
dnikovem podaljšku 1. polčasa 
za vodstvo 1:0 zadeli domači-
ni. V 2. polčasu so na svoj ra-
čun prišli vsi ljubitelji nogome-
ta, predvsem navijači Ormoža. 
Četa trenerja Draga Posavca je 
odigrala verjetno celo najboljši 
polčas te sezone in se veselila 
visoke zmage 2:5. Med strelce 
sta se znova vpisala obetavna 
ormoška 17-letnika Klemen 
Zlatnik in Žiga Rajh.

UK

1. liga MNZ Ptuj
Zaostali tekmi 1. kroga: Le-

skovec – Zgornja Polskava 4:2, 
Podvinci – Dornava Vrtnarstvo 
Kovačec 1:0. 

1. TRŽ EC  9 8 0 1 35:10 24
2. SKORBA  9 6 0 3 18:12 18
3. PODVINCI  9 5 3 1 11:10 18
4. MARKOVCI  9 4 3 2 15:9 15
5. LESKOVEC  9 4 3 2 14:11 15
6. LOVRENC  9 2 4 3 8:11 10
7. PODLEHNIK  9 2 2 5 22:23 8
8. GORIŠNICA  9 1 5 3 11:16 8
9. DORNAVA V. K.  9 1 2 6 9:17 5
10. ZG. POLSKAVA  9 1 0 8 15:39 3

2. liga MNZ Ptuj
Zaostali tekmi 1. kroga: 

Hajdoše – Polskava avtopre-
vozništvo Grobelnik 1:3 (1:2), 
Pragersko 75 – Slovenja vas 
0:4 (0:1). 

Zaostala tekma 2. kroga: 
KN Oplotnica – Rogoznica 2:3 
(1:2).
1. GRAJENA  7 7 0 0 18:7 21
2. ROGOZNICA  8 7 0 1 18:8 21
3. POLSKAVA A. G.  7 4 1 2 16:13 13
4. MAJŠPERK  8 3 1 4 10:10 10
5. KN OPLOTNICA  8 3 0 5 14:17 9
6. PRAGERSKO 75  7 3 0 4 12:17 9
7. SLOVENJA VAS  8 2 2 4 19:16 8
8. HAJDOŠE  7 1 1 5 9:18 4
9. MAKOLE  8 1 1 6 11:21 4

jb



1. SNTL (m)
REZULTATI 6. KROGA: Ar-

rigoni – Cirkovce Šternmatik 
3:5, Ilirija – Maribor 5:1, Kema 
I – Letrika 5:1, Krka I – Olimpi-
ja 5:2, Mengeš – Kema II 5:2.
1. KEMA I 6 6 0 30:6 12
2. KRKA I 6 6 0 30:9 12
3. ILIRIJA 6 5 1 26:11 10
4. MARIBOR 6 5 1 26:10 10
5. LETRIKA 6 3 3 21:17 6
6. MENGEŠ 6 2 4 15:23 4
7. CIRKOVCE ŠTERNM. 6 2 4 13:24 4
8. KEMA II 6 1 5 13:26 2
9. ARRIGONI 6 0 6 9:30 0
10. OLIMPIJA 6 0 6 3:30 0

ARRIGONI – CIRKOVCE 
ŠTERNMATIK 3:5

Frank – Kocuvan 3:2 (-12, 
11, 7, -9, 12), Paulin – Koban 
3:2 (7, -8, -6, 7, 4), Ludvik – Pi-
ljak 0:3 (-8, -7, -5), Paulin – Ko-
cuvan 3:1 (7, 4, -8, 5), Frank – 
Piljak 1:3 (-9, -6, 10, -2), Ludvik 
–  Koban 0:3 (-5, -6, -10), Pau-
lin – Piljak 0:3 (-11, -3, -4), Vu-
kovič – Kocuvan 0:3 (-8, -8, -5). 

Cirkovški prvoligaš je ko-
nec tedna gostoval na Obali 
in v Izoli ugnal domačo ekipo 
Arrigonija. To je za goste lep 
uspeh, do katerega so prišli 
po dveh urah tesnih in izena-
čenih dvobojev. Cirkovčani 
so bili v tem dvoboju favoriti 
glede na uvrstitev na lestvici, 
a se dvoboj ni začel po njiho-
vih željah. Uvodna dvoboja 
sta namreč Gregor Kocuvan 
in Primož Koban proti Simo-
nu Franku in Eriku Paulinu 
izgubila, oba s tesnim izidom 
2:3. Predvsem mladi, 16-letni 
Paulin, eden najboljših slo-

venskih mladincev, vse bolj 
opozarja nase tudi v članski 
konkurenci. To je dokazal 
tudi v svojem drugem dvobo-
ju, kjer je ugnal še Kocuvana 
in svoji ekipi prinesel vod-
stvo 3:1. Razmisleke o zmagi 
pa je domačinom grenil Da-
nilo Piljak, ki je ugnal vse tri 
domače igralce. Na koncu sta 
vsak po eno zmago dodala še 
njegova soigralca in gostje so 
se zasluženo veselili druge 
prvoligaške zmage.

V soboto, 15. novembra, se 
bodo Cirkovčani v domači 
dvorani v izjemno pomemb-
ni tekmi za uvrstitev v sre-
dini lestvice merili z ekipo 
Mengša.

1. SNTL (ž)
REZULTATI 4. KROGA: Ptuj 

– Kajuh-Slovan 5:1, Arrigoni – 
Logatec I 5:2, Inter Diskont – 
Vesna 5:1. Prosta je bila ekipa 
Muta.
1. INTER DISKONT 3 3 0 15:1 6
2. VESNA 4 3 1 16:11 6
3. ARRIGONI 4 3 1 17:7 6
4. MUTA 3 2 1 14:9 4
5. PTUJ 3 1 2 5:11 2
6. LOGATEC I 3 0 3 3:15 0
7. KAJUH-SLOVAN 4 0 4 4:20 0

PTUJ – KAJUH-SLOVAN 
5:1

Kristin Allwinger – Opeka 
0:3 (-7, -7, -3), Bezjak – Koza-
mernik 3:0 (3, 8, 5), Krajnc – 
Benčina 3:0 (7, 7, 6), Bezjak – 
Opeka 3:1 (7, -7, 8, 8), Tomanič 
Butkovska – Benčina 3:0 (11, 
8, 7), Krajnc – Kozamernik 3:0 
(5, 8, 8).

torek � 11. novembra 2014   15Šport, zanimivosti

JK Gorišnica – JK Bežigrad 1:6 (10:60)
–60 kg: brez nasprotnika – Matija Hrovatin 0:1 (0:10)
–66 kg: Sandi Mar – Luka Kuralt 0:1 (0:10)
–73 kg: Leon Jaušovec – Jan Kern 0:1 (0:10)
–81 kg: Marko Čagran – Martin Hojak 0:1 (0:10)
–90 kg: Branko Kralj – Igor Potparič 0:1 (0:10)
–100 kg: Denis Rus – Simon Reher 1:0 (10:0)
+100 kg: Damjan Fras – Matija Erjavec 0:1 (0:10)

JK Gorišnica – JK Branik Broker 2:5 (20:50)
–60 kg: brez nasprotnika – Nik Lemež 0:1 (0:10)
–66 kg: Jure Kuralt – Luka Ekart 1:0 (10:0)
–73 kg: Leon Jaušovec – Uroš Kavčič 0:1 (0:10)
–81 kg: Marko Čagran – Tadej Čutuk 0:1 (0:10)
–90 kg: Branko Kralj – Rok Leskovšek 0:1 (0:10)
–100 kg: Denis Rus – brez nasprotnika 1:0 (10:0)
+100 kg: Damjan Fras – David Kukovica 0:1 (0:10)

Franc Špes, trener 
Judo kluba Impol: »Zelo 
sem srečen, da nam je v 
Ljubljani uspelo zmaga-
ti in da bomo zaključni 
turnir gostili v Slovenski 
Bistrici. Ekipa se je dobro 
borila in ponosen nam 
nanjo. Na zaključnem tur-
nirju bodo karte povsem 
odprte, saj so vse štiri 
ekipe izenačene, tako da 
bo imela veliko vlogo tudi 
sreča. Čeprav bomo na-
stopili s pomlajeno ekipo, 
si želimo odličja.«

Namizni tenis � 1. SNTL (m, ž), 2. SNTL (m)

Odličen teden: tri zmage in en poraz

S 4. krogom se je končal 
redni del prvenstva v 1. slo-
venski judo ligi. Prvo mesto 
so z zmago v zadnjem krogu 
osvojili judoisti Impola iz 
Slovenske Bistrice, ki bodo 
tako 29. novembra gostitelji 
zaključnega turnirja najbolj-
še četverice. Ta bo minil brez 
branilcev naslova prvakov, 
saj se judoisti Sankaka nanj 
niso uvrstili (lani so v finalu 
ugnali Bežigrad).

Članom JK Gorišnica v le-
tošnji izdaji 1. lige ni uspelo 
vknjižiti nobene zmage, zato 
so posledično izpadli v 2. 
ligo. V naslednji sezoni jih 
bodo med elito nadomestili 
člani JK Šiška. Gorišničani 
kljub vsemu niso pretirano 
razočarani nad izpadom. 
»Razplet je posledica števil-
nih dejavnikov, prvi pa je dej-
stvo, da so naši člani zasedeni 
v svojih službah in se zaradi 
objektivnih okoliščin ne mo-
rejo udeleževati treningov 
in včasih tudi tekem. Liga 
je tako močna in izenačena, 

da so tekmeci to izkoristili 
ter nas prehiteli. Odločilen 
je bil minimalen poraz proti 
ekipi Železničarja, kjer smo 
edino imeli realne možnosti 
za zmago. Sedaj se bomo v 

klubu sestali in odločili, kako 
v prihodnje. Vsekakor pa si v 
naslednjem letu želimo vrni-
tve v 1. ligo,« je povedal glav-
ni trener JK Gorišnica Franc 
Nasko. 

REZULTATI ZADNJEGA 
KROGA:

Gorišnica: Gorišnica – Be-
žigrad 1:6 (10:60), Bežigrad 
– Branik Broker 5:2 (50:15), 
Gorišnica – Branik Broker 2:5 
(20:50);

Ljubljana: Olimpija – Impol 
3:4 (30:40), Z'dežele Sankaku 
– Impol 2:5 (20:50), Olimpija – 
Z'dežele Sankaku 5:2 (50:11);

Slovenj Gradec: Acron Slo-
venj Gradec – Železničar 5:2 
(42:17), Železničar – Duplek 
0:7 (0:70), Acron Slovenj Gra-
dec – Duplek 2:5 (20:50).
1. IMPOL 8 7 0 1 36:20 14
2. OLIMPIJA 8 7 0 1 35:21 14
3. DUPLEK 8 6 0 2 36:20 12
4. BEŽIGRAD 8 5 0 3 33:23 10
5. SANKAKU 8 5 0 3 30:26 10
6. BRANIK BROK. 8 3 0 5 27:29 6
7. SLOV. GRADEC 8 2 0 6 27:29 4
8. ŽELEZNIČAR 8 1 0 7 14:42 2
9. GORIŠNICA 8 0 0 8 14:42 0

JM

Ekipa JK Gorišnica je tudi na zadnjem turnirju v svoji dvorani doživela dva poraza. 

Judo � 1. slovenska liga

Gorišničani se niso uspeli obdržati med elito

Svoje prve zmage v tem 
prvenstvu pa so se v elitnem 
ženskem tekmovanju veselile 
tudi Ptujčanke. Dvoboj je bil 
odigran v Gimnaziji Ptuj (v 
dvorani Mladika je potekala 
razstava malih živali). Mlade 
članice NTK Ptuj so po dveh 
porazih tokrat igrale s sebi 
primernimi tekmicami iz 
Ljubljane in jih ugnale s 5:1. 
Samira Kristin Allwinger je 
sicer izgubila uvodno parti-
jo, a sta nato Anja Bezjak in 
Katja Krajnc z dvema zmaga-
ma tehtnico nagnili na ptuj-
sko stran. Posebno omembo 
si zasluži šele 12-letna Danie-
la Tomanič Butkovska, ki je v 

svojem prvem prvoligaškem 
nastopu zabeležila prvo zma-
go – ugnala je 16-letno Aljo 
Benčina! Na Ptuju se tako za 
namizni tenis v prihodnosti 
res ni treba bati, mlada ekipa 
mora trdo delo pod strokov-
nim vodstvom trenerjev v 
podobnem slogu le nadalje-
vati.

2. SNTL (m)
REZULTATI 4. KROGA: Ka-

juh-Slovan I – Križe 2:5, Inter 
Diskont – Melamin 5:2, Muta 
– Krka II 1:5, Ptuj – Logatec 
5:2, Sobota – Rakek 5:2, Inter 
Diskont – Krka II 2:5, Muta – 

Melamin 5:3, Ptuj – Rakek 
2:5, Sobota – Logatec 5:2.
1. KRKA II 7 6 1 34:17 12
2. KRIŽE 7 5 2 32:16 10
3. KAJUH-SLOVAN I 7 5 2 29:15 10
4. INTER DISKONT 7 5 2 29:15 10
5. LOGATEC 8 4 4 29:27 8
6. MUTA 7 3 4 22:26 6
7. SOBOTA 7 3 4 16:27 6
8. MELAMIN 7 2 5 15:33 4
9. RAKEK 8 2 6 21:36 4
10. PTUJ 7 1 6 17:32 2

PTUJ – LOGATEC 5:2
Drčič – Gutnik 3:1, Krušič 

– Kojadinovič 3:2, Šegula 
– Grampovčnik 1:3, Krušič – 
Gutnik 3:0, Drčič – Grampovč-
nik 3:1, Šegula – Kojadinovič 
0:3, Krušič – Grampovčnik 3:0.

PTUJ – RAKEK 2:5
Šegula – Gornik 2:3, Krušič 

– Urbanc 3:0, Drčič – Vizjak 
0:3, Krušič – Gornik 3:0, Šegu-
la –Vizjak 0:3, Drčič – Urbanc 
1:3, Krušič – Vizjak 1:3. 

Dva obračuna 4. kroga v 

2. ligi so odigrali tudi fan-

tje NTK Ptuj – zabeležili so 

zmago in remi. Prve zmage 

v sezoni so se veselili v sobo-

to v dopoldanskem terminu, 

nekoliko presenetljivo pa so 

ugnali goste iz Logatca. Ti so 

prišli na Ptuj brez odličnega 

Denija Kožula, kar se jim je 

maščevalo s porazom. Odlič-

no je odigral 21-letni Luka 

Krušič, ki je ugnal vse tri tek-

mece, dve je dodal veteran 

Darko Drčič.

Popoldan so se Ptujčani 

pomerili še z ekipo Rakeka, 

proti kateri so lahko objek-

tivno računali na izenačen 

dvoboj. A so bili gostje pre-

trd oreh, predvsem je ble-

stel veteran, 54-letni Dari-

jan Vizjak, ki je ugnal vse tri 

domačine.
JM

Foto: Črtomir Goznik

Luka Krušič (Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

Daniela Tomanič Butkovska (Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

Danilo Piljak (Šternmatik Cirkovce)

Dvoboj za naslov 21. šahovskega 
svetovnega prvaka

V soboto se je v ruskem črnomorskem letovišču Soči pri-
čel dvoboj za naslov svetovnega šahovskega prvaka 2014. 
Za šahovnico sta sedla aktualni svetovni prvak Norvežan 
Carlsen Magnus in izzivalec, Indijec Viswanathan Anand. 
To je ponovitev dvoboja iz leta 2013, ko je suvereno zmagal 
takrat 23-letni Norvežan. Za Carlsena je bil to prvi naslov 
svetovnega prvaka, medtem ko je Anand naslov najboljše-
ga osvojil že šestkrat, leta 2000, 2007, 2008, 2010, 2012 
in 2013. 

V letih od 2006 do 2008 je bil Anand z 2803 ratinškimi 
točkami najboljši aktiven šahist, na letošnji novembrski le-
stvici pa z 2792 točkami zaseda šesto mesto. Njegov 19 
let mlajši tekmec Carlsen, ki je že pri 13 letih postal ve-
lemojster, je že od julija 2011 na prvem mestu svetovne 
lestvice (2863). Žreb je Anandu v prvem kolu namenil bele 
figure, vendar mu kaj več od delitve točke ni uspelo. Je pa 
prednost belih figur v drugem kolu izkoristil aktualni svetov-
ni prvak Carlsen, ki je zmagal po 35 potezah in povedel z 
1,5:0,5. Šahista naj bi dvoboj končala 28. novembra, zma-
gal pa bo tisti, ki bo prvi osvojil 6,5 točke.

Silva Razlag 

Šahovski kotiček



Omenjenega posveta na 

Ptuju se je udeležilo čez 40 

čebelarjev iz vseh 12 društev, 

ki delujejo v okviru Zveze če-

belarskih društev Ptuj. Iz ČZS 

pa so se poleg predsednika Bo-

štjana Noča posveta udeležili 

tudi svetovalec za varno hrano 

Tomaž Samec, tajnik ČZS An-

ton Tomec ter Vida Lešnik iz 

Nacionalnega veterinarskega 

inštituta. Dober obisk je pogo-

jeval tudi dobro in vsebinsko 

plodno razpravo. Po poročilu 

o delu ČZS v letu 2014, ki je 

bilo po besedah Boštjana Noča 

zaradi slabih vremenskih po-

gojev in slabega medenja za 

čebelarje katastrofalno, so se 

posvetili tudi planu dela zveze 

za prihodnje leto.

Na aktualne razmere v čebe-

larstvu je s strokovnega vidika 

opozorila Lešnikova, ki je po-

udarila, da je treba zaradi ne-

varnosti čebeljih bolezni in sla-

bega medenja čebelje družine 

dobro pripraviti na prezimo-

vanje. Čebelarji iz širšega ob-

močja Ptuja in Ormoža pa so 

v razpravi opozorili predvsem 

na problematiko hude čebelje 

gnilobe na našem območju ter 

v zvezi s tem podali več zahtev 

po spremembi pravilnika o 

zaporah o premiku čebel na 

pašo. Precejšen del razprave 

so namenili tudi problematiki 

pašnih redov in pašnega kata-

stra. Razprava je bila zelo vroča 

in burna, pri čemer so pred-

stavniki čebelarskih društev 

poudarili, da tako kot je sedaj, 

ne more biti v prihodnje. Pri 

izdaji določenih dovoljenj za 

dostavo na pašo morajo imeti 

društva odločilno vlogo, kajti 

po njihovih besedah je vse pre-

več »črnih« prevoznikov. Prav 

zaradi tega so podali nekaj teh-

tnih predlogov o popravi in 

spremembah pravilnika, ki vse 

to določa. Predstavniki ČZS pa 

so ob tem poudarili, da je stro-

kovna razprava o vsebini spor-

nega pravilnika že v planu dela 

ČZS za prihodnje leto 2015, po 

katerem naj bi razpravo o tej 

problematiki opravili že v ja-

nuarju prihodnje leto.
-OM
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Ptuj � S posveta Čebelarske zveze Slovenije

Čebelje družine ogroža huda 
čebelja gniloba
Na regijskem posvetu Čebelarske zveze Slovenije (ČZS) so predstavniki vseh 12 društev, 
ki delujejo v zvezi čebelarskih društev Ptuj, opozorili vodstvo zveze na problematiko 
hude čebelje gnilobe ter na nujne spremembe pravilnika o zaporah in premikih čebel.

Foto: M. Ozmec

Ptujske čebelarje je na aktualne probleme v slovenskem čebelar-
stvu opozoril predsednik ČZS Boštjan Noč (desno).

Zapuščina vsebuje risbe, gra-

fike, slike, dokumente, kartote-

ke, negative, kataloge, zapise, 

fotografijo, pisma in literaturo 

o Miheličevem ustvarjalnem 

delu in osebnem življenju.

Da bi strokovna in širša jav-

nost, ki jo to zanima, izvedela, 

kaj se skriva v dvaindvajsetih 

podarjenih škatlah in mapah, 

so v Pokrajinskem muzeju 

izdali publikacijo Zapuščina 

Franceta Miheliča in v njej 

predstavili, kaj vse obsega lan-

skoletna Gostiševa donacija. 

Njena predstavitev je bila v 

četrtek, 6. novembra, v Mihe-

ličevi galeriji. Poleg številnih 

Ptujčanov se je je udeležil tudi 

slikarjev sin France Mihelič 

mlajši, žal pa se je zaradi bole-

zni ni mogel donator dr. Lojze 

Gostiša. Urednik publikacije 

je Martin Šteiner, v njej pa je 

poleg njegovega zapisa o za-

puščini F. Miheliča v ptujskem 

muzeju objavljen še krajši Mi-

heličev življenjepis avtorice 

Tatjane Štefanič.

Ob tej priložnosti so pred-

stavili še eno darilo dr. Go-

stiše Pokrajinskemu muzeju 

Ptuj-Ormož, Valvasorjevo To-

pografijo nadvojvodine Koro-

ške, ki jo je ta izdal leta 1688 

kot svoje predzadnje delo leto 

dni pred znamenito Slavo voj-

vodine Kranjske.
jš

Ptuj � Zapuščina Franceta Miheliča

Novo darilo dr. Gostiše
V septembru 2013 je raziskovalec dr. Lojze Gostiša, umetnostni zgodovinar ter velik 
prijatelj in donator Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož, muzeju poklonil zapuščino aka-
demskega slikarja Franceta Miheliča, ki je bila njegova osebna last. Gre za rezultat več 
kot 40-letnega spremljanja ustvarjanja tega velikega likovnika, ki ga je gostišča beležil, 
preučeval in hranil.

Foto: Črtomir Goznik

Publikacijo Zapuščina Franceta Miheliča je predstavil njen ure-
dnik Martin Šteiner; ob njem v. d. direktorja Pokrajinskega muze-
ja Ptuj-Ormož Andrej Brence.

Markovci � Prvo srečanje odlično uspelo

»To smo mi, Markovci«
Lepše sobote, kot je bila 11. oktobra, si v tem deževnem letu ne bi mogli izbrati za 1. 
srečanje Markovčanov, tistih, ki smo v Markovcih odrasli in tukaj tudi ostali. 

Foto: Milka Liponik 

Spominski posnetek udeležencev 1. srečanja Markovčanov

Ideja o srečanju Markovča-

nov se je porodila junija tega 

leta, natančno tisto soboto, ko 

so se srečali markovski prišle-

ki. Zakaj pa tudi mi, domačini, 

ne bi imeli svojega srečanja? 

Tudi mi se zelo redko videva-

mo in poklepetamo, pa smo 

nekateri kot otroci skupaj 

preživeli veliko časa in marsi-

katero ušpičili. Najprej je bila 

ideja zelo široko zastavljena, 

na srečanje smo želeli povabi-

te vse Markovčane, tudi tiste, 

ki jih je življenjska pot pope-

ljala iz naše vasi v druge kraje 

in po svetu. Po ugotovitvi, da 

si moramo seznam nekdanjih 

sovaščanov narediti sami s po-

močjo njihovih sorodnikov in 

da bomo imeli premalo časa, 

smo sklenili, da srečanje orga-

niziramo naslednje leto.

Na prvem srečanju 
131 Markovčanov

Iniciativni odbor je imel na 

začetku kar nekaj pomislekov, 

češ Markovčani smo znani, da 

se takšnih dogodkov ne udele-

žujemo preveč radi. »Pa četudi 

nas bo samo 30, bomo sreča-

nje imeli,« je bil sklep odbora. 

Ko so naši člani zbrali prijave, 

kar nismo in nismo mogli ver-

jeti številki 131, saj je bila vi-

soko nad našimi pričakovanji. 

Druženje smo začeli sprošče-

no s sprejemom na info-točki, 

fotografiranjem, kratkim nago-

vorom, himno, spili na zdravje 

in se okrepčali s hrano, ki so 

jo pripravili markovski fantje. 

Nato smo zaplesali, se nasme-

jali ob igrah, podeljevanju 

pokalov in srečelovu. Pozabi-

li nismo tudi na najstarejšo 

Markovčanko na srečanju in 

najstarejšega prisotnega Mar-

kovčana. 

Veselo srečanje se je konča-

lo pozno ponoči, za številne 

pa v ranem jutru. Vzdušje na 

srečanju in same pohvalne in 

spodbudne besede sovaščanov 

so nas samo še bolj prepričale, 

da smo naredili nekaj dobrega 

in da se bomo s še večjim ve-

seljem lotili priprave velikega 

srečanja, ki ga načrtujemo za-

dnjo soboto v avgustu nasle-

dnjega leta. 

Zatorej Markovčanke in Mar-

kovčani, tudi tisti naši nekdanji 

sovaščani, ki ste se poročili, se 

odselili iz naše vasi, v nasle-

dnjem letu se srečamo vsi. 
 Milka Liponik

Leskovški gasilci so v soboto, 

11. oktobra, pripravili že peto 

gasilsko tekmovanje, imenova-

no Gasilski boj. Na njem se je 

v šestih kategorijah (pet ekip 

parov: moški do 30 let, moški 

od 30 do 40 let, moški nad 40 

let, moško-ženski par in ženski 

par ter štiričlanska ekipa) po-

merilo 40 tekmovalcev, ki so 

morali opraviti sedem nalog: 

preplezati zid, splezati skozi 

6-metrski tunel, spraviti breme 

na 6-metrski stolp in se z njega 

spustiti po vrvi, prenašati pro-

tipoplavne vreče, prenašati po-

nesrečenca, težkega 80 kg, na 

razdaljo 20 metrov, premakniti 

tovorno pevmatiko ter razte-

gniti dve B-cevi, polni vode, in 

z vodo zadeti tarčo, oddaljeno 

10 metrov. Vse naloge so mo-

rali opraviti v popolni gasilski 

opremi (zaščitna obleka, čela-

da, podkapa, rokavice, gasilski 

škornji, reševalni pas, vrvna 

zavora, dihalni aparat in ma-

ska). Tekmovanja so se poleg 

domačih parov in ekip udeleži-

li tudi tekmovalci iz sosednjih, 

pa tudi iz nekoliko oddaljenej-

ših društev (Zreče, Bistrica ob 

Dravi) ter iz Hrvaške.
»Člani našega gasilskega 

društva vse leto tekmujemo na 

državnem tekmovanju Ognjeni 

boj (orig. Fire combat) in tam 

se nam je pred petimi leti po-

rodila ideja, da organiziramo 

svoje tekmovanje. Že sam 'spre-

hod' čez progo v popolni zsšči-

tni opremi, vključno z dihal-

nim aparatom, zahteva kar ne-

kaj energije, če pa želijo tekmo-

valci poleg tega doseči še čim 

boljši čas, pa je to naloga, ki jo 

lahko izpolnijo le pravi gasilci,« 

nam je po tekmovanju povedal 

predsednik PGD Leskovec Pe-
ter Jagarinec. Ob tem je bil 

vesel uspehov domačih tekmo-

valcev, saj je njihovemu meša-

nemu paru, ki sta ga sestavljala 

Barbara Belšak in Davorin Po-

točnik, le za sekundo ušlo prvo 

mesto. V prvi, najštevilčnejši 

kategoriji je slavila ekipa Zreče 

1, v drugi Black boks, v tretji ni 

bilo tekmovalcev, v četrti Ka-

mikaze team, v peti Leskovec 5, 

v šesti pa Zreče.
jš

Leskovec � Ob mesecu požarne varnosti

Tekmovanje za prave gasilce
Ob mesecu požarne varnosti so gasilci po vseh društvih na različne načine dokazovali, 
kako so usposobljeni za boj proti ognju in za vse druge oblike pomoči sočloveku. 

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek z ognjenega spopada v Leskovcu: prenašanje 80-kilo-
gramskega ranjenca
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Razen mogočne reke Clyde, po kateri se 
danes veselo prevažajo tudi turisti, pa Gla-
sgow slovi po svoji znameniti katedrali, sicer 
kratek sprehod iz strogega središča mesta. 
Na poti glasbena akademija, pred njo več 
skupin vadečih »dudistov«, ki v upanju na 
ohranjenje starodavne tradicije iščejo prave 
akorde. Pri slednjem so sila neuspešni in pra-
viloma krasni zvoki bolj spominjajo na cvi-
lečo mucko v času željenega reproduciranja. 
Prvič škotske »bagpipes« ali dude zasledimo 
pri francoskem vojaškem poročevalcu iz leta 
1547, škoti pa so jih koristili pred vojaškim 
spopadom. Nekaj minut posedanja in po-
slušanja zagotavlja prve obrise glavobola. 
Zelo prometna cesta vendarle odkrije tako 
pričakovano katedralo, zgrajeno na kata-
kombi svetega Kentigerna ali bolje poznane-
ga Munga, ki je umrl leta 612 našega šte-
tja. Sveti Mungo je zaščitnik in ustanovitelj 
mesta Glasgow, ki je začel pri svojih 25 letih 
širiti krščansko religijo na področju reke 
Clyde. Ob katedrali stoji napis z njegovimi 
čudeži, med drugim je obudil mrtvega ptiča 
ter sveti zvon iz Rima, ki ga je Mungo sam 
prinesel na Škotsko. Kljub mogočni zgodbi 
okrog Munga pa sveta maša v nedeljo poz-
dravi bolj malo prišlekov. Leta 2011 se je 
na Škotskem opredelilo za kristjane le 54 % 
prebivalstva in kar 37 % za ateiste, hkrati pa 
se na letni ravni povečuje število priseljencev 
iz arabskega sveta in danes predstavlja islam-

ska religija že 1 % celotne družbe. Tudi sicer 
se Škotska srečuje z izrazitim priseljevanjem 
tako iz Evrope kot drugih delov sveta. Na 
ulici Glasgowa in Edinburgha se prepleta ne-
verjetna paleta raznolikih jezikov lokalnega 
prebivalstva, priseljencev ter seveda turistov. 
Tudi tradicionalno islamsko žensko pokriva-
lo je v mestih že vsakdanji prizor, vsekakor 
pa si ne predstavljam vdor nekaj tako tujega 
v tradicionalno vaško škotsko družbo.

Ponovno sem se izgubil v labirintu eno-
smernih uličic Glasgowa, ki povsem obnori 
tudi navigacijsko napravo. O težavah s par-
kirnimi mesti v strogem središču mesta ni 
treba izgubljati besed, kakor tudi ne o cenah 
parkiranja na javnih parkiriščih. Glasgow 
je sicer precej živahno mesto, številni pubi 
(bari) vabijo z raznolikimi ogledi športnih 
dogodkov in zanimivo privlačnimi cenami 
pivskih užitkov. Nogomet je sicer pomemb-
na dejavnost, a rugbi je povsem svoja zgodba 
človeške fanatičnosti. Preseneti me množica 
ljudi v ponedeljek zvečer v bližnjem baru, ki 
kljub precej pozni uri za delovni teden še kar 
vztaja ob šanku in veselo kramlja. Podobna 
zgodba tudi v baru čez ulico. »Dan začneš s 
kozarčkom whiskeya in končaš z kozarcem 
piva«, pripoveduje mlad trgovec iz bližnje 
trgovine znamenite verige Tesco ob ponov-
nem naročilu pijače. V barih se zanimivo ne 
zadržujejo le mladi ali moški, temveč je kar 
vsakdanji pogled na starejše in urejene gospe 
v družbi soprog (op. p., domnevam), kakor 
mlade gospodične, ki s svojim videzom na-
kazujejo karierno uspešnost, a hkrati osebno 
osamljenost. Vrednosti piva nekoliko izven 
strogega središča dosegajo funtske vredno-
sti naših cen, whiskey je nekoliko cenejši. 
Posebno poglavje predstavljajo cigarete, in 
če imate željo po prenehanju, vas vabim na 
obisk Škotske.

Glasgow je čez dan in tudi ponoči zelo 
presenetljivo varno mesto, domačini blazno 
prijazni in v vsakem trenutku pripravljeni na 
pogovor in pomoč. Nekaj neprijetnega ob-
čutka dajejo priseljeni brezdomci, ki tavajo 
po ulicah v upanju na kakšen kovanček. Čez 
dan na ulici srečaš izjemno veliko starostno 
zelo raznolikih lokalni uličnih performarjev, 
ki z najrazličnejšimi dejavnostmi prosijo de-
nar mimoidočih. Prevladujejo seveda pevci, 
igralci na dude, ulični igralci in postapači 
ter zanimivi liki škotske zgodovine. Sicer pa 
se zdi, da na Škotskem lahko dela res vsak, 
ki si tega želi. Zelo nostalgično je opazovati 
številna vrata barov, restavracij, trgovin in 
pekarn z napisi po nujnosti potrebe delov-
ne sile. »Že več kot mesec neuspešno iščem 
natakarico«, pripoveduje lastnik lokala s hi-

tro prehrano na glavni promenadi, »pa je ne 
morem dobiti!« Verjamem, da domačini za 
ponujenih 6 funtov na uro ne bodo delali 
»umazanega« dela, zato zmeraj več priseljen-
cev iz vzhodne Evrope. Angleščina jim sicer 
ne gre najbolje od rok, so pa pridni, pripra-
vljeni delat in predvsem fi zično privlačno 
izgledajo.

Glasgow sicer površinsko precej veliko 
mesto, a v turistično kulturno-zgodovin-
skem smislu precej majhno in po nekaj dneh 
se že kar naveličaš zmeraj istih ulic, stavb in 
pogledov. Tradicionalnega mestnega parka v 
bližini strogega mestnega jedra nisem opazil, 
vsekakor pa je vreden sprehod do znameni-
tih katakomb v neposredni bližini katedrale. 
Že sam umik iz mestnih ulic in razgled sta 
vredna vsakega napora, hkrati pa so glasgov-
ške katedrale pravcati opmniki na posame-
zna zgodovinska obdobja mesta. Nekoliko 
me zmoti turistka, ki v svoji brezbrižnosti 
poklekne pred enega izmed spomenikov 
padlim junakom in opravi potrebo. No, po 
kratkem prisluškovanju se izkaže, da gre za 
mojo someščanko iz Slovenije.

Glasgow me je sicer pritegnil, vendar 
nikakor očaral. Mesto premore številne 
opomnike bogate preteklosti, a preprosto 
manjka potrebna duša vsakega mesta. Preveč 
prisotna angleška sterilnost in premalo pou-
darjena škotska drugačnost.

Se nadaljuje

Piše: Uroš Žajdela � Škotska (3. del)

V labirintu Glasgowa

Foto: Uroš Žajdela

Mogočna katedrala Glasgowa ponazarja 
začetno zgodovino mesta in delovanje sve-
tega Munga.

Foto: Uroš Žajdela

Glasgovške katakombe v bližini katedrale kot mogočen opomnik pomembnosti mesta

Foto: Črtomir Goznik

O rimski lončarski peči

Od tod in tam

Ptuj � Rimske lončarske peči v Rimski ulici na Ptuju več 
ne ogroža vegetacija, za kar so poskrbeli v UO Turističnega 
društva Ptuj. Še vedno pa ni zavarovana pred vplivi meteornih 
voda in vremenskih razmer. Zaščitna streha je premalo, da bi bil 
spomenik zaščiten pred propadanjem. Ko so v UO TD Ptuj opo-
zorili na ta problem in iskali podporo za očiščenje spomenika, so 
morali pridobiti soglasje Zavoda za varstvo kulturne dediščine 
Slovenije – OE Maribor, hkrati pa so pričakovali, da se bodo na 
Ptuju zganili odgovorni in pripravili vse potrebno za dogovor z 
institucijo, ki jo bo varovala. Ker ne gre za osamljen primer, je 
upravičeno pričakovati, da se bo tudi za ta in podobne spome-
nike, ki so bili postavljeni mimo kulturnovarstvenih pravil, začelo 
novo obdobje. Še posebej zato, ker na Ptuju obstaja institucija, 
odgovorna za arheološko dediščino in tudi za njeno prezentacijo, 
zato tovrstnih spomenikov brez upravljavca sploh ne bi smelo 
biti. Sklep o tem morajo sprejeti mestni svetniki.

MG

Foto: Špela Perner

Od mavčenja do všečne stene
Ormož � Deset mladih prostovoljcev iz Ormoža in okolice 
se je v okviru mednarodnega projekta 72 ur brez kompro-
misa spopadlo s steno skate parka v Mestni grabi. V treh 
dneh so poskrbeli za povsem svežo, pisano in mladostno 
podobo tamkajšnjega parka. V okviru mednarodnega projekta 
72 ur brez kompromisa, ki se že tretje leto zapored v organizaciji 
Mladinskega ceha iz Ljubljane izvaja po vsej Sloveniji, so mladi 
Ormožani zavihali rokave in se spopadli z izzivom, ki jim ga je 
zadal lokalni gostitelj, Mladinski center Ormož. Ob njegovi po-
moči je deset prostovoljcev v času krompirjevih počitnic v vsega 
skupaj treh dneh uredilo steno v Mestni grabi ter poskrbelo za 
povsem drugačen izgled parka. V nič kaj prijetnih temperaturah 
so pospravili kupe odpadnega lesa, zamavčili steno, jo prebelili 
in poslikali. Del stene so pobarvali kar z vodnimi baloni. Mimoi-
doči so bili nad novo podobo parka povsem navdušeni. 

Monika Levanič

Foto: arhiv občine

Bralce zabavala Pika Nogavička
Ormož � Že drugo leto zapored so v Knjižnici Franca Ksa-
verja Meška Ormož uspešno končali Pikino bralno značko. 
Mlade bralce so nagradili z zabavno prireditvijo, na kateri ni 
manjkala niti sama Pika Nogavička. »Pikina bralna značka je 
namenjena otrokom prve in druge triade osnovnih šol, sodelovali 
pa so lahko tudi predšolski otroci. Pogoj za sodelovanje je bil, da 
so otroci oziroma njihovi starši prebrali vsaj štiri knjige s sezna-
ma in opisali ali ilustrirali vsebino knjige,« je pojasnila bibliotekar-
ka Nina Šulek in dodala, da je letos izpolnjene beležke oddalo 37 
otrok, od tega 18 iz Slovenije, dva iz Avstrije in 17 iz Hrvaške. Za 
mlade bralce pa je ormoška knjižnica pripravila zaključno prire-
ditev, na kateri ni manjkala niti zabavna Pika Nogavička. »Pikini 
bralci so še prejeli priznanja in bralne značke, prav posebno da-
rilo zanje in za ostale obiskovalce pa je bila pripovedno-lutkovna 
predstavica Zgodboljub in Rimofi la v izvedbi Maje Furman iz mini 
potujočega gledališča Čaramesto.« Projekt bodo nadaljevali tudi 
v letošnjem šolskem letu. Novi Pikini seznami tako mlade bralce 
v ormoški knjižnici že čakajo.

Monika Levanič

Foto: Uroš Žajdela

Ostanek nekdanje Mestne hiše, kamor naj 
bi pripeljali Williama Wallace po nepred-
stavljivi izdaji škotskega plemiča.



zemlji, ki je prekrita s snegom. 
Ker je že letošnjo celotno sezono 
zemlja precej trpela, se letošnjo 
zimo še bolj držite teh navodil. 
Veljajo ne samo za zelenjavni 
vrt, ampak tudi za okrasne gre-
dice in predvsem zelenice.

Čas za analizo 
zemlje

Čeprav sem o gnojenju le-
tos že pisala, morala bi najprej 
omeniti analizo zemlje. Vendar 
je bilo zanjo oktobra še neko-
liko zgodaj. Tudi na vrtovih je 
analiza potrebna preprosto zato, 
da boste videli, ali ste do sedaj 
delali prav ali ne. Predvsem me 
vedno skrbi razmišljanje števil-
nih vrtičkarjev, ki so prepričani, 
da imajo opravka s kislo zemljo. 
Letos so mnogi za uničevanje 
polžev uporabljali tudi apno. 
Že od nekdaj velja prepričanje, 
da je razraščanje mahu kazalec, 
da je zemlja kisla. Pa sploh ni 
tako. Prav tako mnogi menijo, 
da imajo zemljo slabo založeno 
s hranili, če je peščena in je v 
njej veliko kamenja. Potem pa 
gnojijo preveč in sezona, kot je 
bila letošnja, pa tudi lanska, te-
žave z rastlinami še poveča. Zato 
resnično svetujem, da preverite, 
kakšno je stanje s hranili na na-
šem vrtu.

Kljub temu da mnogi menijo 
drugače, lahko na videz prepo-
znamo samo, s kakšnim tipom 
tal imamo opraviti (peščena, 
glinasta …). Koliko hranil vse-
bujejo, nam lahko pove samo 
analiza zemlje. Jeseni, po spra-
vilu pridelka, je pravi čas, da jo 
naredimo. Tudi vrtičkar, pred-
vsem pa tisti, ki želi pridelovati 
in delati ekološko, mora vedeti, 
s koliko hranili v tleh razpolaga, 
da bo vedel, kako gnojiti.

Odvzem vzorca
Najprej moramo pravilno 

vzeti vzorec. Najlažje to nare-
dimo s sondami, ki si jih lah-
ko izposodimo v laboratorijih 
za analizo tal. Lahko pa za silo 
uporabimo tudi lopato za pre-
kopavanje. Najprimernejša je 
štirikotna. Tako vzamemo vzo-
rec enakomerno, po vsej globi-
ni. Najprej z lopato naredimo 
luknjo, nato pa po ravnem robu 
le te odrežemo enako debel kos 
zemlje, ki ga damo v vedro ali 
drugo posodo. Na njivi vzame-
mo vsaj 15, na večji pa 20 takih 
vzorčkov, na vrtu pa vzamemo 
vzorec prav z vsake gredice, tudi 
tiste, na kateri vrtnine še rastejo. 
Zemljo v vedru nato zdrobimo 
in zelo dobro pomešamo, nato 
pa približno 1 kg damo v vreč-
ko, ki jo opremimo s svojimi 
podatki.

S sondo vzamemo vzorec veli-
ko pravilneje. Zelo pomembno 

je, da vzamemo vzorec prav po 
vsem vrtu, z vseh gred. Zato je 
bil oktober še prehiter, saj je bila 
kljub vsemu slabemu vremenu 
večina gred še polna vrtnin. 
Pri odvzemu vzorca se vedno 
izogibamo robovom gredic 
(pol metra), predvsem pa njiv 
(1 m). Tam je namreč pogosto 
gnojeno nekoliko drugače, saj 
z dodajanjem gnojil začenjamo 
ali končujemo. Z vsake grede 
vzamemo vsaj en vzorec, bolje 
pa je dva.

Analizo tal delajo v mnogih 
laboratorijih Kmetijsko-gozdar-
skih zavodov, lahko jo nesete na 
svetovalno službo v vaši bližini. 
Analize tal opravljajo tudi na 
Kmetijskem inštitutu Slovenije.

Za pridelavo vrtnin strokoven 
gnojilni nasvet je zelo pomemb-
na tudi organska snov v zemlji, 
ki pa ne sodi v osnovno analizo. 
Zato ob oddaji vzorca zaprosite 
še za analizo vsebnosti organske 
snovi oz. humusa v tleh. 

Rezultati analize
Po navadi pa si mnogi z re-

zultati analize nimajo kaj poče-
ti, razlage zraven pa ne dobijo. 
Nekateri laboratoriji nam vsaj 
pomagajo in rezultate označijo 
s črkami. Tako si je lažje pred-
stavljati, kako so tla založena s 
posameznimi hranili. Seveda pa 
je potem treba še vedeti, kako se 
posamezna hranila v tleh obna-
šajo in kako vplivajo na rastline. 

Vedno pa se je treba zavedati, 
da je za rastline slabše in imajo 
več težav, če je vsebnost hranil 
previsoka. V tem primeru pri-
haja do neravnovesja v prehrani 
rastlin, posledično pa običajno 
do številnih fi ziološki motenj. 
Zaradi teh pa so rastline obču-
tljivejše tudi na bolezni in tudi 
škodljivci jih raje napadajo. Kar 
se tiče vsebnosti hranil v tleh, 
velja, da premalo hranila po-
meni le nekoliko nižji pridelek, 
preveč hranil pa pogosto veli-
ke težave, posebej če je preveč 
samo enega hranila.

Če imajo rezultate analize 
označene s črko, si jih lahko 
razložite tudi sami. Uporablje-
ne črke so od A do E. Pri tem 
srednja črka C pomeni tisto 
založenost tal s posameznim 
hranilom, ki bi si jo želeli. Po-
tem veljajo pravila za gnojenje 
s hlevskim gnojem in tisti pri-
poročeni odmerki gnojil. Če so 
črke manjše (A ali B), je hranil 
v tleh premalo in je treba s ti-
stim hranilom gnojiti nekoliko 
bolj (običajno je v tleh premalo 
kalija, ta je v gnojilih označen s 
črko K). Če sta pa ob posame-
zni vsebnosti hranila zapisani 

črka D ali E, potem je hranila 
preveč. Če je zapisana črka E, 
potem vsaj leto ali dve ne gnoji-
mo, v nadaljevanju pa nekaj let 
uporabimo polovico manj gno-
jil, kot smo jih uporabljali do-
slej. Gnojimo samo najbolj po-
žrešnim vrtninam. Tudi ob črki 
D občutno zmanjšamo količino 
uporabljenega hlevskega gnoja 
ali drugih organskih gnojil. Če 
je v presežki samo eno hranilo, 
potem je treba drugega vendarle 
dodajati, poiskati pa je treba v 
ekološkem kmetijstvu dovoljena 
gnojila. Na srečo je teh v Slove-
niji vedno več. 

Nekaj o pH 
zemlje oziroma 
ali res lahko brez 
analize vemo, da 
je zemlja kisla (ali 
alkalna)

Zemlja je zelo zapleten orga-
nizem, ves čas je živa. Če v njej 
ni življenja, je lahko »na videz« 
še tako lepa, črna, rjava …, pa ni 
rodovitna. pH tal ima pomem-
ben vpliv na žive organizme v 
tleh, pa tudi na sprejem hranil 
v rastline. Zato se nobeni ukre-
pi, ki pH zemlje spreminjajo, 
ne izvajajo, če nam analiza ne 
pritrdi, da je zemljišče res kislo. 
Je ni rastline, ki vam lahko zane-
sljivo pokaže, da je zemlja kisla. 
Tudi če je v soseščini gozd, ki-
slo zemljišče in travnik, morate 
vedeti, da ste vi zemljo na vrtu 
dolga leta povsem spremenili 
in ni nikakor več podobna tisti 
naravni, v katero se človek še ni 
vtikal. Gnojenje z organskimi 
gnojili, kot sta kompost ali gnoj, 
vedno dviguje pH. Zemljo sicer 
zakisujemo z nekaterimi mine-
ralnimi gnojili, pa tudi z odvze-
mom pridelka, odnašanjem vse 
rastlinske mase z vrta.

Za vrtnine je idealen pH med 
6 in 7. Pri tem je lahko neko-
liko nižji (do 5,5) na peščenih 

zemljiščih, na težkih tleh pa 
je ob rezultatih pod 6 že treba 
ukrepati. Ukrepanje pomeni 
seveda apnenje, čeprav ni samo 
kalcijev karbonat tisti, ki lahko 
dvigne pH. Res pa je, da apno 
najcenejše sredstvo , zato pa ga 
uporabljamo. Najbolje bi bilo 
apniti pozimi, saj so takrat mi-
kroorganizmi običajno v zim-
skem spanju in apno nanje vpli-
va najmanj. Zato z apnenjem 
še počakajte. Po drugi strani pa 
mora med gnojenjem z organ-
skimi gnojili in apnenjem mini-
ti vsaj en mesec. Apnimo lahko 
samo tako, da apno posujemo 
po površini, gnojila pa je veliko 
bolj smiselno zadelati v tla, vsaj 
v zgornjih 10 cm zemljišča.

Če nam analiza pokaže, da je 
pH nad 7,5 svetujem, da vsaj na 
gredice, kjer boste sadili plodov-
ke, nasujete nekaj kisle šote in 
to počnete kar nekaj let. Nekje 
20 l/m2 bi je jaz pri tako viso-
kem pH nasula in pomešala z 
zemljo. 

Kako torej gnojiti 
glede na analizo?

Če analiza pokaže primerno 
(C) založenost z obema hranilo-
ma, humusa pa od 3–7 %, po-
tem ste do sedaj gnojili povsem 
pravilno in sistema ne spremi-
njajte. Če je potrebno, popravi-
te le pH. 

Če je katero izmed hranil 
(fosfor P2O5 ali kalij K2O) pre-
komerno zastopano (E), potem 
letos ne gojite, v nadaljnjih letih 
pa polovico manj, kot ste gnojili 
do sedaj. Če pa sta že obe hranili 
v razredu E, pa tudi humus viso-
ko, potem zmanjšate dosedanje 
gnojenje na samo 30 % do sedaj 
uporabljene količine gnojil.

V obeh zadnjih primerih po 
petih letih v istem letnem času 
preverite z analizo, ali ste zemljo 
že kaj izboljšali. Vedeti morate, 
da preveč enega hranila pomeni 
ne samo osnovne težave z zdrav-
jem vrtnin, pogosto pomeni 
tudi, da rastline tudi drugih, 
zelo pomembnih hranil ne spre-
jemajo, s tem pa so na vse tego-
be, ki jih prenašajo naše klimat-
ske razmere, še občutljivejše. 
Prav tako tudi mikroorganizmi 
v tleh ne delujejo pravilno, kar 
pa prinaša še dodatne težave.

Analiza velja samo za zemlji-
šče, kjer ste odvzeli zemljo. Ne 
velja za okrasne gredice, tudi 
ne za zelenico ali sadovnjak v 
neposredni bližini. Vse našteto 
namreč obdelujemo in gojimo 
povsem različno. S tem v nekaj 
letih tako spremenimo struktu-
ro in tudi teksturo tal, da nam 
analiza niti približno ne pokaže 
več pravega stanja, če vzorec od-
vzamemo samo na zelenjavnem 
vrtu.

Miša Pušenjak

Eno izmed osnovnih pravil 
je, da pozimi pustimo zemljo na 
miru, da se spočije. Tako kakor 
ne smemo hoditi in obdelovati 
mokre zemlje, tudi zemlje, ki je 
presuha ne obdelujemo agresiv-
no, le toliko, da lahko poleti po-
sejemo, posadimo nove rastline, 
tako velja pozimi, da ne hodimo 
po zamrznjeni zemlji, izogiba-
mo se tudi hoje (in vožnje) po 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Delo na vrtu se končuje, tudi zemlja mora pozimi počivati
Tako je, letošnje leto je bilo prav posebej naporno tako za nas kakor tudi za rastline in ne pozabite, tudi zemlja s svojim pestrim življenjem je zelo trpela. Pozimi dela na 
vrtu ni, zato ta čas izkoristim za nekaj napotkov, kako ravnati na vrtu, da bo težav manj.

Vir: www.klubgaia.si

Foto: Miša Pušenjak

Odvzem vzorca zemlje za analizo s sondo je najpravilnejši.

Foto: Miša Pušenjak

Vsaka stopinja šteje – v tem 
primeru škodi.

Foto: Miša Pušenjak

Po izgledu zemlje ne moremo vedeti, koliko je v njej hranil.



Iz Velike Britanije prihaja 
vesela novica za vse ljubitelje 
popularne pop skupine Simply 
Red. Skupina, ki se je s svetov-
ne glasbene scene poslovila leta 
2010, se prihodnje leto vrača na 
svetovne glasbene odre. Glavni 
razlog za njihovo vrnitev je pra-
znovanje 30. obletnice njihove 
ustanovitve. Ob tem lepem ju-
bileju se bodo podali na veliko 
evropsko glasbeno turnejo Th e 
big love, ki jo bodo začeli 20. 
oktobra na Danskem. Turnejo, 
v okviru katere bodo obiska-
li 35 mest in 11 držav, bodo 
končali 17. in 18. decembra 
2015 v znameniti londonski 
O2 areni. Frontman in pevec 
skupine slavni Mick Hucknall 
je ob tem dejal: „Rad imam 
obletnice in upam, da boste na 
koncertih uživali vsaj toliko, kot 
bomo mi“. Zasedba Simply Red, 
je bila ustanovljena leta 1985 v 
Manchestru, v svoji karieri pa 
so uspeli prodati več kot 50 mi-
lijonov svojih albumov. V glas-
beno zgodovino pa so se zapi-
sali z nekaterimi nepozabnimi 
uspešnicami, kot so Something 
got me started, Holding back the 
years, Stars, Money’s too tight to 
mention in številnimi drugimi.

���
Slavni britanski pevec Rob-

bie Williams se bo v začetku 
prihodnjega leta odpravil na 
veliko svetovno koncertno tur-
nejo. Turnejo, imenovano Let 
me entertain you, bo začel 25. 
marca v Madridu, končal pa 

2. maja v Izraelu (Tel Aviv). V 
okviru omenjene turneje bo 
Williams nastopil še v Barcelo-
ni, Parizu, Rigi, Moskvi, Bra-
tislavi ter Linzu. Glasbenik in 
njegova žena Ayda Field sta pred 
kratkim dobila svojega drugega 
otroka, sina Charltona Valenti-
na. Robbie Williams, ki je svojo 
glasbeno pot začel v popularni 
zasedbi Take Th at, je bil leta 
2006 uvrščen v Guinnessovo 
knjigo rekordov, saj je v enem 
samem dnevu uspel prodati kar 
1,6 milijona vstopnic za svoje 
koncerte v okvirju turneje Close 
Encounters.

���
Ameriška glasbenica Meg-

han Trainor je na dobri poti, 
da s svojo aktualno uspešnico 
All about that bass postane re-
korderka po številu tednov na 
prvem mestu uradne ameriške 
glasbene lestvice Billboard Hot 
100. Mlada pevka je s svojim 
debitantskim že omenjenim sin-
glom na prvem mestu že polnih 
osem tednov, kar letos pred njo 
ni uspelo še nobeni drugi izva-
jalki. Da pa bi postala absolu-
tna rekorderka, bi se morala na 
prvem mestu lestvice Billboard 
Hot 100 obdržat kar 16 tednov. 
To je pred njo uspelo le Mariah 
Carey in skupini Boyz II Men, 
ki je bila leta 1995 na vrhu s 
skladbo One sweet day.

���
Letos mineva 30 let od ene 

izmed najbolj znanih in najve-
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S svetovne glasbene scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. SHAKE IT OFF – TAYLOR SWIFT
2. ALL ABOUT THAT BASS – MEGHAN TRAINOR
3. HABITS (STAY HIGH) – TOVE LO

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. THINKING OUT LOUD – ED SHEERAN
2. ALL ABOUT THAT BASS – MEGHAN TRAINOR
3. SHAKE IT OFF – TAYLOR SWIFT

NEMČIJA
1. ALL ABOUT THAT BASS – MEGHAN TRAINOR
2. FADE OUT LINES – THE AVENER
3. GERONIMO – SHEPPARD

Z izvrstnimi aranžmaji in so-
dobnim pristopom do glasbe 
klapa Kampanel premika meje 
v modernem zvoku dalmatin-
ske pesmi, a hkrati ostaja zve-
sta tradiciji. Klapa Kampanel 
sodi v sam vrh tovrstne glas-
be, osvojila pa je domala vse 
klapske festivale. Ob izvrstnih 
pevcih bo nastopila tudi prva 
dama Dalmacije Jasna Zlokić, 
ki je pred dobrim letom s sku-
pnim koncertom najboljših 
prijateljev (s klapo Kampanel, 
Oliverjem Dragojevićem in 
Željkom Bebkom) proslavila 
30 let glasbene kariere.

Letos mineva 30 let od le-
gendarne pesmi Skitnica, s ka-

teto je osvojila Splitski festival 
in hkrati bila izbrana za pevko 
leta, zato bo v Ormožu pesem 
premierno zapela skupaj s kla-
po Kampanel. Slišali pa boste 
tudi nepozabne hite, kot so: 
Vela Luka, Konaba … Na kon-
certu bodo nastopili še Char-
lie in klapa Marof, ki so letos 
osvojili Festival Marko Polo 
na Korčuli, ter tamburaška 
skupina Pika-Poka iz Velike 
Nedelje. 

Ne zamudite glasbenega ve-
čera s klapo Kampanel, ki vam 
bo pričarala pravo mediteran-
sko vzdušje z največjimi klap-
skimi biseri.

BH

Ormož � Biseri Dalmacije 

Večer užitkov s klapo Kampanel in gosti
V soboto zvečer ob 19. uri se v športni dvorani Hardek v Ormožu obeta neponovljiv večer glasbenih užitkov, predvsem 
za ljubitelje dalmatinskega melosa. Zapela bo namreč klapa Kampanel s posebnimi gosti: Jasno Zlokić, Charliem in 
klapo Marof ter tamburaško skupino Pika-Poka.

Foto: Kampanel

To je to

Zaupanje
Pogosto se komu zazdi, da živimo v 

turbolentnih časih, v katerih je naša druž-
ba prepolna takšnega ali drugačnega 
nasilja. Posledično so potrebni varnostni 
ukrepi in kaj kmalu se na vsakem vogalu 
ulice znajdejo varnostne kamere, na leta-
liščih armade varnostnega osebja, ki vsa-

kega potnika pregledajo od glave do pete, omeji se prodaja in 
uporaba raznih izdelkov, uvedejo se nešteti posebni ukrepi, 
s seznama se izbriše nekaj človekovih pravic in razširijo se 
pooblastila varnostnih služb.

Za zagotavljanje varnosti v družbi je pač potreben nadzor ... 
ali pač? Moje mnenje je nekje vmes. Da, določena mera nad-
zora je seveda potrebna, a za slednjega morajo obstajati 
razlogi, hkrati pa mora biti tudi potreben nadzor omejen in 
upravičen. Sam sem namreč mnenja, da prevelika mera nad-
zora v družbi odraža paranojo in zdrava družba pod takšnimi 
pogoji kratko malo ne more normalno delovati. Za slednje je 
potrebno zaupanje.

Ravno zaupanje je po mojem mnenju vezivo družbe, ki 
nas drži skupaj in brez slednjega smo paralizirani. In prav je 
tako ... kljub temu da se nam nemalokrat zdi ravno obratno, 
imamo za zaupanje (seveda ne slepo) ljudem okoli nas precej 
dobre razloge. Dejstvo je namreč, da je večina ljudi dobrih, 
neškodoželjnih in običajno po sodobnih standardih moralnih. 
Večina ljudi, ki jih srečujemo vsak dan, nas tako nima name-
na zabosti sredi ulice, zastrupiti, okrasti ali posiliti, kljub temu 
da jih pri tem prav nič razen osebne morale ne omejuje. Tako 
kot nič ne omejuje mene ali vas, pa se kljub temu do drugih 
vedemo bolj ali manj dostojno in/ali celo altruistično.

Vzajemno si zaupamo, saj imamo konec koncev vsi enak 
cilj, in sicer živeti v miru; no, tako si vsaj sam domišljam. Kaj 
torej želim povedati? Zgolj to, da je medsebojno zaupanje 
ključna sestavina normalne družbe in da kaj takšnega kot ab-
solutna varnost ne obstaja, ne glede na razsežnosti nadzora, 
ki se ga poslužimo. Slednji bi moral biti prej izjema kot pa 
splošno pravilo. Če bo kdo želel storiti kaj slabega, bo to tudi 
storil, tako ali drugače. Odpovedati se zaupanju in ga zame-
njati za paranojo zaradi posameznih ekscesov nekaterih po-
sameznikov se mi zdi nerazumno, skrajno pretirano in konec 
koncev tudi neekonomično. Normalni ljudje po svetu pač ne 
nosimo bomb in veste kaj ... velika večina ljudi na tem planetu 
je bolj ali manj normalnih.

Matic Hriberšek

čjih dobrodelnih akcij na svetu 
Do they know its Christmas. 
Med tistimi, ki je imel največje 
zasluge za ta dobrodelni projekt, 
je bil Bob Geldof. Skladba Do 
they know its Christmas je bila 
prvič posneta leta 1984 s ciljem, 
da zberejo čim več denarja za 
lačne v Etiopiji. Že omenjeni 
irski pevec in politični aktivist 
Bob Geldof je k sodelovanju 
povabil tedanjo glasbeno elito 
in nastal je Band Aid. V prvem 
Band Aidu so sodelovali; U2, 
Michael Jackson, Bruce Spring-
steen, Paul Weller, Phil Collins, 
George Michael, Sting, Duran 
Duran, Spandau Ballet in šte-
vilni drugi super zvezdniki. 13. 
julija 1985 sta bila v okviru te 
dobrodelne akcije istočasno or-
ganizirana dva velika koncerta, 
prvi na londonskem Wemble-
yu, drugi pa na stadionu JFK 
v Philadelphiji. Odziv je bil 
fantastičen, saj je samo preko 
satelitov koncerta spremljalo za 
tedanje razmere neverjetnih 400 
milijonov gledalcev po vsem 
svetu. Leta 1989 je nastal Band 
Aid II, v katerem so sodelovali 
Cliff  Richard, Kylie Minogue, 
Jason Donovan ter zasedba 
Bros. Novi poizkus je sledil leta 
2004 z novo zasedbo popular-
nih glasbenikov, ki so na novo 

posneli skladbo Do they know 
its Christmas. Kot vse kaže, pa 
je letos pred nami že Band Aid 
4. Sir Bob Geldof in Midge Ure 
(If I Was) naj bi objavila novo 
verzijo te božične uspešnice. 
Po nekaterih napovedih naj bi 
zbrana sredstva namenili za boj 
proti eboli.

���
Ob koncu pa poglejmo še, 

katere glasbenice na svetu zaslu-
žijo največ. Lestvico največjih 
glasbenih zaslužkaric je pred 
dnevi objavila revija Forbes. 

1. Beyonce – 115 
milijonov dolarjev

2. Taylor Swift – 64 
milijonov dolarjev

3. P!nk – 52 milijonov 
dolarjev

4. Rihanna – 48 milijonov 
dolarjev

5. Katy Perry – 40 
milijonov dolarjev

6. Jennifer Lopez – 37 
milijonov dolarjev

7. Miley Cyrus – 36 
milijonov dolarjev

8. Celine Dion – 36 
milijonov dolarjev

9. Lady Gaga – 33 
milijonov dolarjev

10. Britney Spears – 30 
milijonov dolarjev

Janko Bezjak

Foto: splet

Mick Hucknall

11. BOUT THAT BASS –L ABOUTALLL AB  MEGHAN TRAINORTRTRRAIINOR
22. FADE OUT LINES –ADE OUFFADDE NES – THE AVENERAVEN
3. GERONIMO –NION O – SHAPPARD SHAPPARD
4. BLAME IT ON ME –ME IT ME  GEORGE EZRAAGE
5. THINKING OUT LOUD –KING LO  ED SHEERRANSH
6. SHAKE IT OFF –E IT OE – TAYLOR SWIFT TAYLOR SW
7. BANG BANG –G ANG G BA  JESSIE J, ARIANA GRANDE & NA GGRARAJESSIE J ARI
NICKI MMINAJNAJ
8. I LIVEED –– E REPUBLICKONE O
9. I'M NOT THE ONLY ONE –OT E OTHE  SAM SMITHM SSMIITH
10. CHANGING –ANG G GING  SIGMA/PALOMA FAITHMAA FAAIT
11. PLAY BALL –Y LY BALL  AC/DC

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

S svetovne glasbene scene

Vroča linija Radia Ptuj 
Aktualne razmere v 

vinogradništvu in vinarstvu!
V četrtek, 13. novembra, ob 16. uri z Marijo Slodnjak!

V Vroči liniji boste lahko s pobudami in vprašanji 
sodelovali tudi vi!
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

pečena raca*, 
dušeno rdeče zelje, 
mlinci, potica

juha, rižota s 
svinjskimi kockami, 
endivija v solati

telečja ragu juha, 
rižev narastek

grahova kremna 
juha, cvetačni 
narastek**, rdeča 
pesa v solati, 
jabolčni zavitek

juha, musaka z 
mletim mesom, 
solata, orehove 
rezine

goveja juha, puranji 
zrezek po dunajsko, 
riž, solata

juha, govedina v 
solati, polnozrnat 
kruh, čežana

SREDA

Sestavine: 1 cvetača, sol, kumina, 250 g skute, 1 jajce, 1 žemlja ali 1 rezina kruha, mleko, 
1 žlica drob�n, drobnjak, 2 žlici kisle smetane, sir edamec.

Cvetačo razdelimo na cvetke, jo dobro operemo in v slani vodi jo kuhamo 5-10 minut. 
Med kuhanjem ji dodamo kumino. Kuhano dobro odcedimo. V posodici zmešamo skuto in 
rumenjak. Kruh narežemo na kocke in ga prelijemo z malo mleka, da se napoji. Stresemo 
ga k sku�. Dodamo še cvetačo in dobro premešamo. Iz beljaka stepemo sneg in ga narahlo 
vmešamo k sku� in cvetači. Pekač namas�mo z oljem in potresemo z drob�nami. Vanj 
stresemo cvetačo. Potresemo jo s sesekljanim drobnjakom, premažemo s kislo smetano 
ter dodamo nariban sir. Pečemo 20 minut pri 180° C. (Narastek je dober tudi hladen – če 
ga kaj ostane!)

**Cvetačni narastek

Sestavine: raca (2 kg), 3 žlice medu, košček ingverja (2 cm), 3 ščepci soli.
Raco temeljito očis�mo, operemo in obrišemo, nato pa jo postavimo v suh in zračen pro-

stor. Najbolje, da jo pus�mo sta� čez noč, da se osuši. Z majhno cevko (slamico) vpihamo zrak 
med kožo in meso, tako da se koža narahlo privzdigne. Na kuhalnik pristavimo manjšo kozico, 
v katero do polovice natočimo vodo. Nanjo položimo malo večjo kovinsko skledo, v katero 
damo med in ga nad paro segrevamo toliko časa, da se utekočini. Kozico odstavimo. Ingver 
olupimo in ga naribamo za eno žličko. Med in ingver dobro premešamo. Pečico segrejemo 
na 200 stopinj Celzija. Raco posolimo in premažemo z mešanico ingverja in medu, nato pa jo 
položimo na rešetko v pekaču, v katerega smo vlili 2 žlici vode. Pečemo jo približno poldrugo 
uro, da koža postane zlatorumena in hrustljava. Med pečenjem jo večkrat obrnemo in poliva-
mo s sokom, ki se nateče v pekač. Ko je pripravljena, jo razrežemo na manjše kose, jih položi-
mo na krožnike, nato pa jih skupaj s primerno prilogo (dušeno rdeče zelje, mlinci) ponudimo.

*Pečena raca

UGANKARSKI SLOVARČEK: ARAMIS = eden od treh mušketirjev, BRASILIA = glavno mesto Brazilije, ESPARZETA = turška detelja, IGUMAN = pravoslavni opat, KAPELET = testen izdelek z nadevom, KOMEL = slovenska 
poslanka Pozitivne Slovenije (Tina), ROBAS = slovenski alpinist (Roman), SNOOKER = vrsta biljarda.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: TRSKA, ROTOR, OBAMA, JAREM, BRASILIA, MOJSTER, SMEŠNOST, IGUMAN, OBOA, SNOOKER, KLAS, ESPARZETA, JAKO, REN, STVAR, ISERE, RAS, OD, BAKALAR, PREVC, NN, KAPELET, 
KOMAD, GENIJ, OLEAT, BRAKADA, ENICA, KOKTA, ABRAHAM, NEČAK.   



Govori se …
... da gradijo hitro progo od 

Hodoša do Pragerskega tako 
hitro, da se nekateri že sedaj 
bojijo posledic. Če bo namreč 
tako hitra, kot gradijo železni-
ški podhod pri Borovem, bomo 
lahko v Pragersko prej prišli 
peš kot s hitrim vlakom.

... da so politični funkcionar-
ji v bivšem sistemu imeli v pod-
jetjih poseben privilegij, saj so 
lahko s službeno dovolilnico 
obiskovali politična vodstva v 
občini: SZDL, ZKS, ZSMS, sindi-
kat, tudi med delovnim časom. 
To je delavca Janeza tako raz-
jezilo, da si je tudi sam napisal 
službeno dovolilnico; ko pa ga 
je vratar vprašal, kaj pomeni 
kratica KTMV, pa mu je mirno 
odgovoril: kar tako malo ven. 
In je šel.

... da se tudi slovenskogori-
škemu klopotcu izteka eno-
letni, dobro plačan poslanski 
dopust. In ker je izgubil tudi 
na vrbanskih županskih voli-
tvah, bo sedaj moral poprijeti 
za resno profesorsko delo. Pa se 
zlobneži sprašujejo, kdo neki 

bi v izobraževalno ustanovo 
sprejel »poštenega« politika, ki 
si je celo drznil odstraniti spo-
menik Reševim?

... da sta se pred dnevi sreča-
la dva nekdanja vodilna poe-
tovionska politika. Na vpraša-
nje prvega, kaj sedaj dela, mu 
je drugi odgovoril, da nič več, 
ker nima smisla. Pred dvajse-
timi leti je bil namreč predse-
dnik SZDL, nato pa njen stečaj-
ni upravitelj; bil pa je tudi med 
ustanovitelji LDS, pa je potem 
tudi ta mrknila.

... da je tradicionalno marti-
novanje na šterntalski tržnici 
letos odpadlo; uradno zaradi 
jutranjega dežja, neuradno pa 
baje zato, ker blokarji na lokal-
nih volitvah niso bili najbolj za 
ponovno izvoljenega župana.

Vidi se …
… da tudi v policiji ni več vse 

tako strogo, kot je bilo včasih. 
Osebni nakit naših angelov va-
ruhov je kljub orožju v neka-
terih primerih celo prijeten za 
oko.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 11. do 17. novembra 2014.
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

RUBRIKA JE NAMENJENA OTROKOM. Fotografiji se razlikujeta 
v petih podrobnostih. Otroci, poiščite jih, označite s krožcem, 
izrežite sličico in jo do ponedeljka, 17. novembra, pošljite na 
naslov: Radio-Tednik Ptuj, d. o. o., Osojnikova cesta 3, Ptuj.
Ime in priimek: 
Naslov: 

Leto rojstva: _____________________________________________
Med pravilnimi rešitvami bomo izžrebali nagrajenca, ki bo prejel 
nagrado v sprejemni pisarni Radia-Tednika Ptuj. Nagrado prejme 
Jana Železnik, Žetale.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺ €€ ���

Bik � ☺☺ €€€ ��

Dvojcka ��� ☺☺☺ €€ �

Rak � ☺☺ €€ ���

Lev � ☺☺ €€€ �

Devica ��� ☺ € ��

Tehtnica �� ☺☺☺ €€ ���

Škorpijon ��� ☺ €€ ��

Strelec �� ☺☺☺ € ���

Kozorog �� ☺ €€€ ��

Vodnar � ☺☺ €€ ���

Ribi ��� ☺ € ��

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Tako torej vse, kar hočete, da bi ljudje storili vam, 

tudi vi storite njim!« Evangelij po Mateju 7,12

***
»Odnose, ki jih imamo s svetom, v veliki meri 

določa odnos, ki ga imamo do sebe.« Greg Anderson

***
»Ne morem živeti niti s teboj, niti brez tebe.« Ovid

***
»Ne dopustite, da bi katerikoli človek, ki je prišel k 

vam, ne odšel od vas vsaj malo srečnejši.« mati Tereza

***
»Če želiš biti ljubljen, ljubi.« Seneka

***
»Ljudje so kot tovornjaki za smeti. Vozijo se naokoli 

polni smeti, polni frustracij, polni jeze in polni 

razočaranj. V trenutku, ko se smeti nabere preko 

roba, potrebujejo prostor kamor jih stresejo in 

včasih jih stresejo nate. Ne jemlji tega osebno. Samo 

nasmehni se jim, pomahaj, in jim zaželi vse dobro.« 

Neznan avtor

***
»Misli, a dopuščaj tudi drugim, da mislijo.« Rex 

Richards

***

Foto: Leja Cimerman

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? Pošljite nam jo, pa bomo izbrali 
najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v 
časopisu (vsaj 300 kB - raje več). Pripišite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
»Lep pozdrav! Pošiljam fotografijo z rojstnega dneva, ki ga je praznovala prijateljica Sara Kitak iz Prvencev. Imeli smo se super,« 
je ob današnji fotografiji tedna, ki nas spominja na lepe in tople dneve, pripisala avtorica Leja Cimerman.

Foto tedna � Bralci fotografirajo

9 8 7 3

7 6

2 6 1 4

8 3 4 5 9 1

6 9 2 8 5 7

9 5 6 3

1 4

8 7 4 2
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Roberta Muhiča, Robija, 

sem začel srečevati, ko sem 

se kot mlad novinar udele-

ževal sej športnih organov 

ter obiskoval športna tek-

movanja in tekme. Že ta-

krat, v bivši skupni državi, 

je bil na telesnokulturnem 

in športnem področju zelo 

vpet in dejaven. Bolj pa sva 

se spoznala, ko se je ženska 

ekipa Rokometnega kluba 

Drava uvrstila v severno 

skupino jugoslovanske 

druge lige. Ekipo sem več-

krat spremljal tudi na go-

stovanjih in takrat smo na 

Radiu Ptuj uvedli javljanja 

po telefonu tudi s tekem ali 

drugih športnih tekmovanj. 

Po izpadu iz druge lige in 

zaradi težke situacije, v ka-

teri se je klub znašel, sem se 

vključil v delo in bil z Robi-

jem v rokometu povezan do 

četrtega mesta moške ekipe 

v prvi ligi. Nato sem se zara-

di preobilice in zahtev dela 

v službi umaknil. S tem ho-

čem samo potrditi, da smo 

se nekateri v klubu menja-

vali, Robi pa je ostajal in 

skrbel za klub. Ni mu bilo 

lahko. Ob klubskem delu je 

bil nekaj časa tudi podpred-

sednik Rokometne zveze 

Slovenije, pa seveda delegat 

na tekmah višjega ranga, 

da ne govorim o vpleteno-

sti na drugih področjih, od 

športnih zvez in občinskih 

organizacij do sodišča, kjer 

je bil sodnik porotnik. Vse 

to je delal z veseljem, imel 

pa je tudi več časa za to od 

nas, saj se je v Agisu hitro 

upokojil ali kako je temu že 

bilo. Sodelovanje v teh letih 

je bilo zelo pestro in tudi 

zahtevno ter je zahtevalo 

veliko časa in strpnosti. Vsi 

smo se morali zelo zavzeti, 

da smo stabilizirali žensko 

ekipo ter uvedli znova mo-

ški rokomet in ga pripelja-

li proti vrhu prve lige. Ob 

splošnih pogojih za trenin-

ge in tekmovanja, še kar 

precej časa na zunanjem 

igrišču in nato tudi  našim 

zavzemanjem v športni 

dvorani Center, nam je naj-

več sivih las povzročal de-

nar, ki ga je bilo in ga je še 

vedno premalo. Delali smo 

marsikaj, tako tudi velik 

ples z Agropopom ob dnevu 

žena v hotelu, ki nam je res 

uspel. Skratka, Robi je bil 

kot sekretar kluba vedno 

v prvi vrsti. Tudi v širšem 

prostoru je postal zaščitni 

znak ptujskega rokometa, 

tako ženskega kot moške-

ga. Za izjemen prispevek 

k ptujskemu športu, pred-

vsem pa rokometu na Ptu-

ju, predlagam sedanjima 

vodstvoma obeh klubov, da 

uvedeta memorialni turnir 

v spomin na Roberta Muhi-

ča, ki ga bom ohranil v le-

pem spominu!
Ludvik Kotar

Odšel je Robert Muhič
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Prazen dom je in dvorišče…

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše drage mame, 
babice, prababice in tete

Ane Fric
24. 7. 1921  † 9. 10. 2014

IZ SKORIŠNJAKA 30, 
ZG. LESKOVEC
Hvala vsem vam, ki ste jo tako množično pospremili na 
njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveče, za sv. maše in nam 
izrekli ustna in pisna sožalja.
Za vsak podarjen trenutek časa in toplo besedo, ki ste ji 
jo namenili ob obiskih v njeni visoki starosti, iskrena 
hvala družinam Zemljič, posebej Tanji, in Vidovič, posebej 
Ivanki, ter Gerčki Kozel iz Skorišnjaka, Mariji Krajnc iz M. 
Varnice, družinam Majde Kozel, Gregorin, Maučec in List 
iz Ptuja in družini Topolovec iz Maribora.
Hvala osebni zdravnici dr. M. Pelcl in sestri V. Božičko iz 
ambulante Videm in patronažnim sestram ZD Ptuj, pose-
bej sestri Andreji Kodrič.
Zahvala vodstvu in sodelavcem Upravne enote Ptuj za tola-
žilne besede in razumevanje.
Hvala g. župniku za molitev in darovano sv. mašo, cerkve-
nim pevcem, govorniku, godbeniku in pogrebnemu podje-
tju Mir.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: hčerka Danica in sin Edi z družino

Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

Torek, 11. november
10:00 Ptuj, tržnica: Martinovanje na Ptuju 2014, martinova tržnica, Pepi 

Krulet, srečanje FECC Slovenije, vinskih kraljic in vitezov vina v 
Mestni hiši, ob 11.11 inavguracija petnajstega princa ptujskega 
karnevala, ob 12.00 kulturno-zabavni program, ob 14.30 Mošt gre 
k blagoslovu in sveta maša v cerkvi sv. Jurija, kulturno-zabavni pro-
gram, ob 16.00 prihod vinogradnikov kletarjev s sodom, pozdrav 
vinske kraljice in princa karnevala, zdravljica župana in mestnega 
viničarja, 17.00 Martinov zabavno-glasbeni večer, šaljiv krst mošta, 
Zlatih 6

11:11 Poljčane: prireditev Sv. Martin naredi iz mošta vin, Vinogradniško 
sadjarsko društvo Poljčane

14:00 Slovenska Bistrica, Trg svobode: martinovanje z ansamblom Vrt
16:00 Podlehnik, Gorca: Martinovanje Haloze 2014, pospravljanje 

klopotca, pušlšank, kulturna prireditev in družabno srečanje, TD 
Podlehnik

16:00 Zavrč, Drenovec, Turistična kmetija Pungračič: Martinovanje Haloze 
2014, osrednja martinova prireditev občine Zavrč, šaljiv krst mošta, 
vožnja s kočijo, martinova večerja, TD in Društvo gospodinj

17:00 Ptuj, Miheličeva galerija: Odeto v pozabo, predavanje Marije 
Lubšina Tušek in dr. Borisa Kavurja, Terenske raziskave in pomen 
prazgodovinskih najdb na območju Ptuja in Hajdine

17:00 Zg. Leskovec, Veliki Okič: Martinovanje Haloze 2014, dan odprtih 
vrat, martinovanje na kmetiji Pintarjevi

18:00 Slovenska Bistrica, Planet znanja, Partizanska ul. 25: predavanje 
Camino, pot spoznanj, Bistriški škrat

Sreda, 12. november
9:00 Slovenska Bistrica, center za starejše Metulj: martinov pohod in 

martinovanje
9:30 Gorišnica, prostori občine: strokovni posvet Daljinski sistemi ogre-

vanja na lesno biomaso in napredne biomasne tehnologije, lokalna 
energetska agentura Sp. Podravje

18:00 Ptuj, OŠ Olge Meglič: Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, 
Radio-Tednik Ptuj

18:00 Ptuj, Qlandia: Življenje brez obžalovanja, predavanje mag. Zmaga 
Godine Manj delajte

Četrtek, 13. november
9:30 Slovenska Bistrica, Ljudska univerza: moški dan
12:00 Ptuj, dvorana KGZS, Ormoška 28: predavanje farmacevtke Vesne 

Forstnerič o tinkturah in kaj moramo upoštevati pri njihovi izdelavi
13:00 Ptuj, Galerija magistrat: odprtje razstave Zlatice Becci, 40 let ume-

tniškega ustvarjanja
17:00 Kidričevo: predstava Romane Ercegovič Vedno te ima nekdo rad
17:00 Ptuj, razstavišče gostilne Ribič: odprtje razstave Bernardke Kos, 

Svetovi in ljudje, DPD Svoboda Ptuj, likovna sekcija dr. Štefke Cobelj
17:00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka: seminar dr. Iztoka 

Ostana, Beljakovine za življenje in smrt
18:00 Lenart, mala dvorana Centra Slovenskih goric: literarni večer z 

Lojzetom Peserlom, Saro Špelec in Emilom Duhom
18:00 Ormož, bela dvorana Grajske pristave: koncert učencev Glasbene 

šole Ormož
18:00 Videm pri Ptuju, vaški dom Pobrežje: zbiranje mošta in imenovanje 

kletarja
18:00 Zavrč, OŠ: Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, Radio-Te-

dnik Ptuj
19:00 Ptuj, leposlovna dvorana knjižnice I. Potrča: odprtje mediateke, 

predstavitev knjige Pot v svobodo, izbor kratke proze Branke Jurca
19:00 Ptuj, Mestni kino: pogovor ob fi lmu Pot v raj
19:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava Roka Vilčnika, Mali priročnik 

biznisa, od pizdeka do tajkuna, igra Nešo Tokalič, za izven
Petek, 14. november

16:00 Ptujska Gora, Dolena 51, kmetija Pajnkiher: Martinovanje Haloze 
2014, pušlšank, kulturni program, šaljiv krst mošta in degustacija z 
malico

17:00 Videm pri Ptuju, Šturmovci 14, Petrova domačija: Martinovanje 
Haloze 2014, martinovanje po šturmovsko, TD Šturmača

18:00 Skorba, Dom krajanov: Večer slovenskih vinskih ljudskih pesmi, KD 
Skorba

18:00 Slovenska Bistrica, Grad: predavanje dr. Ferdinanda Šerbelja, Sv. 
Martin, zavetnik Evrope

18:00 Sv. Jurij ob Ščavnici, KUS: dobrodelni koncert
19:00 Lenart, Dom kulture: potopisno predavanje s projekcijo Sedemletna 

pot po svetu Dominike in Igorja Osvalda
19:00 Oplotnica, Dvorana Rudija Žnidariča: stand up komedija Skupaj 

sva.com
19:30 Slovenska Bistrica, dvorana SŠ: koncert Poskočnih muzikantov

Mestni kino Ptuj
Četrtek, 13. november: 19.00 projekcija fi lma Pot v raj in pogovor.
Petek, 14., sobota, 15., in nedelja, 16. november: 16:00 Na koncu mavri-

ce; 18:00 Pot v raj; 20:00 Bes.
Sobota, 15. november: 10:00 Kino vrtiček, Pika in packa packata, delavnica 

Lutke nogavičarke.

Prireditvenik 

Spremljajte  PLESNO PREOBRAZBO na RADIU PTUJ 
vsak torek med 16.00 in 17.00, v Štajerskem tedniku, 

na FB profi lu Radia Ptuj ali na spletni strani 
www.radio-tednik.si.

NAJ PLESNI PAR PLESNE PREOBRAZBE
Glasujem za plesni par:

Ime in priimek plesalca: _________________________________

Ime in priimek plesalke: _________________________________

Ime in priimek glasovalca: _______________________________

Naslov: ______________________________________________

Tel. številka: __________________________________________
Izrezani kupon (ne fotokopiran) prilepite na dopisnico in ga pošljite na naslov: 
Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj

PRODAMO kakovostna bukova 
in akacijeva drva z dostavo in 
razrezom ter kurilno olje brez 
stroškov dostave. Tel. 041 660 
282, Mariotrans, d. o. o., Novi 
Bošnjani 24, Križevci.

KMETIJSTVO

KUPIM vse vrste kmetijskih strojev, ki-
per prikolice in traktorje v kakršnem 
koli stanju. Telefon 041 358 960.
V NAJEM vzamem kmetijska zemlji-
šča. Tel. 041 913 958.
PRODAM prašiče v teži cca. 100 kg, 
mesni tip – pietren, cena 1,80 €\kg. 
Možnost dostave. 041 670 766, Ptuj.
PRODAM prašiča, 170 kg in 220 kg. 
Tel. 041 864 566.
PRODAM tri bikce, stare od 10 dni do 
2 meseca, in teličko, staro dva me-
seca in pol, vsi simentalci, rotacijsko 
koso SIP 135 in dvotonsko prikolico 
domače izdelave. Tel. 031 840 282.

DOM-STANOVANJE

V NAJEM vzamem garsonjero. Tel. 
041 915 368.

NEPREMIČNINE

PRODAM gradbeno parcelo, veliko-
sti cca. 990 m2. Inf. na tel. 041 867 
897.

��������	
��������������	�
����������������������������

������������������ �����!�����
"�#��������$���%��&'�%��!���	��%(�(�(���
��)���*�+�� �

���������	
������������



Na spodnjem Ptujskem po-

lju, nizvodno od jezu Markov-

ci, reka tokrat ni povzročala 

večjih preglavic in škode. 

Kljub temu so službe zašči-

te in reševanja poskrbele za 

preventivno zaščito ljudi in 

njihovega premoženja. Naj-

višji vodostaj v stari strugi 

od Markovcev do Zavrča je 

bil v petek. Popoldan so se 

pretoki že umirjali, v soboto 

popoldan se je reka vrnila v 

svojo strugo. Zaradi nihanja 

pretoka se je vodostaj Dra-

ve konec tedna še nenehno 

spreminjal. Regionalna ce-

sta med Stojnci in Borlom je 

bila zaradi vode na cestišču 

v petek in soboto zaprta za 

ves promet. V Stojncih je bil 

pod vodo športni park. V ne-

posredni bližini stojnskega 

športnega parka je Drava po-

novno (od novembra 2012 že 

tretjič) poškodovala in odne-

sla dovozno cesto. Povodenj 

je vnovič uničila dovozno ce-

sto do farm na Forminu. Tako 

na območju občine Markovci 

kot tudi občine Gorišnica je 

Drava poplavila večje površi-

ne kmetijskih zemljišč.

Drava je povzročila škodo 

tudi na območju MO Ptuj. V 

Krčevini pri Vurbergu pri-

čela poplavljati 7. novembra 

zjutraj ob peti uri, ko so s 

prvimi akcijami pričeli gasil-

ci PGD Grajena in PGD Ptuj 

zaradi poplave v Krčevini pri 

Vurbergu 160 (dan kasneje 

pa v pri hišni številki 160 b), 

kjer so dotok vode skušali za-

jeziti z vrečami peska in upo-

rabo potopnih črpalk. Do 

Podravje � Drava ponovno prestopila bregove

Del Krčevine pri Vurbergu še 
vedno odrezan od sveta
V več krajih ob Dravi so se v petek zjutraj zaslišale sirene, s katerimi so naznanili splošno nevarnost. Ker je spomin 
na poplave izpred dveh let v zavesti ljudi še kako živ, so tokrat krajani naselij ob Dravi napovedi in opozorila o povi-
šanih pretokih reke Drave vzeli tudi bolj resno.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: Mojca Pon-
grac, Volkmerjeva 
c. 30, Ptuj – deček 

Luka; Darinka Korpar, Sovjak 89, 
Sveti Jurij ob Ščavnici – deklica 
Mojca; Urša Simonič, Ul. Stanka 
Brenčiča 9, Ptuj – deklica Maša; 
Simona Maroh, Tavčarjeva ul. 14, 
Ptuj – deček Žan; Mojca Rus, Ob 
studenčnici 7, Ptuj – deklica Pia; 
Dušanka Bratuša, Korenjak 3, 
Zavrč – deček Tim; Nastaja Hrga, 
Moškanjci 74, Gorišnica – deček 
Val; Jasmina Krajnc, Zamušani 60, 
Gorišnica – deček Maj; Irena Cigu-
la, Dornava 106 a, Dornava - dekli-
ca Minea; Tanja Tašner, Stojnci 20 
d, Markovci - deček Taj; Manuela 
Lozinšek, Soviče 27, Videm pri 
Ptuju – deklica Evelina; Ksenja 
Druzovič, Drbetinci 13, Vitomarci 
– deček Jan.

Umrli so: Jožef Roz-
man, Sodinci 86, roj. 
1952 – umrl 29. okto-
bra 2014; Anton Korez, 

Čermožiše 81, roj. 1939 – umrl 
28. oktobra 2014; Ana Horvat, 
Sveti Tomaž 24, roj. 1926 – umrla 
1. novembra 2014; Olga Emeršič, 
Ptuj, Kraigherjeva ul. 20, roj. 1952 
– umrla 30. oktobra 2014; Jožef 
Lampret, Medvedce 26, roj. 1938 
– umrl 31. oktobra 2014; Helena 
Jerič, roj. Krošelj, Zgornja Hajdina 
148, roj. 1948 – umrla 31. okto-
bra 2014; Terezija Levičnik, roj. 
Štebih, Ptuj, Gomilšakova ul. 14, 
roj. 1929 – umrla 1. novembra 
2014; Konrad Zelenik, Stojnci 
124, roj. 1929 – umrl 22. oktobra 
2014; Marija Klajnšek, roj. Pišek, 
Apače 231, roj. 1938 – umrla 30. 
oktobra 2014.

Danes bo v zahodni polovici Slovenije pretežno oblačno, občasno bo deževalo. V vzhodnih 
krajih bo delno jasno z občasno povečano oblačnostjo. Zjutraj bo tam po nekaterih nižinah 
megla. Pihal bo jugozahodnik, ob morju šibak jugo, ki se bo jutri nekoliko okrepil. Najnižje 
jutranje temperature bodo od 7 do 11, ob morju ter na Goriškem okoli 14, najvišje dnevne od 
11 do 15, ob morju in v vzhodni Sloveniji do okoli 18 stopinj C. V sredo in četrtek bo večinoma 
oblačno, občasno bo deževalo. Več dežja bo v zahodni in južni Sloveniji.

Foto: MZ

Tako apokaliptično je bila v petek okrog 13. ure videti pokrajina ob Dravi od Markovcev do Borla. 
Na fotografiji je poplavljena regionalna cesta med Stojnci in Borlom, ki je bila v petek in v soboto 
zaprta za ves promet.

Foto: MZ

V Bukovcih je narasla Drava grozila stanovanjski hiši. Gasilci so 
s protipoplavnimi vrečami naredili zajezitev in iz bližine hiše pre-
črpavali vodo.

Foto: Črtomir Goznik

Zalilo je tudi osem hiš v Krčevini pri Vurbergu.

Foto: MZ

Jez v Markovcih v petek dopoldan okrog 11. urezgodnjega popoldneva pa je 

vodna ujma že ogrozila osem 

gospodinjstev, predvsem na 

območjih, kjer je že v pre-

teklosti poplavljalo. V tem 

času so za promet zaprli tudi 

cesto iz Ptuja proti Dupleku 

na območju Dvorjan. Štab 

CZ MO Ptuj je prizadetim 

nudil potrebno prvo pomoč. 

Ekipe CZ pa se v ponede-

ljek, 10. novembra, še vedno 

niso prebile do zakoncev 

Bitner, ki stanujeta v Krčevi-

ni pri Vurbergu 189, ker je 

odneslo cesto. Kot še pravi 

Janez Merc, je nujno, da se 

na cestah, ki so trenutno še v 

zasebni lasti, izvede kategori-

zacija (prenos na MO Ptuj) in 

dvigne nasutje, s čimer se bo 

zmanjšala poplavna ogrože-

nost objektov v Krčevini pri 

Vurbergu 160 a, 160 b in 160 

c. Urediti pa bo treba tudi po-

plavni nasip.
MG in MZ
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